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سخنگوی وزارت امور خارجه: 
 تعهد ما نسبت به امنیت عراق 

نیاز به راستی آزمایی ندارد
سخنگوی وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی 
ایران در نشســت هفتگی شــهادت پنج تن از 
مستشــاران نظامی ایران در اقدام جنایت آمیز 
رژیم صهیونیســتی در سوریه را تسلیت گفت. 

وی افزود: امروز صد و هشتمین...

رئیس جمهور مطرح کرد:
توجه به ورزش در مدارس 

برای کشف استعدادها از سنین 
کودکی

ابراهیم رئیســی، رئیس جمهــور در  ســید 
شــانزدهمین مقصــد از نظارت ســتادی بر 
وزارتخانه ها و دســتگاه های اجرایی در جمع 

وزیر و معاونین وزارت ورزش و جوانان...
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این گوشت قرمز نیست! 

قائم  مقام تنظیم بازار وزارت کشــاورزی گفت: قیمت هر 
کیلوگرم گوشــت بین ۱۰ تا ۲۰ هزار تومان کاهش پیدا 
کرد. کاهشی که باعث شد دیگر وضعیت گوشت قرمز، از 
رنگ قرمز خارج شود و مردم برای خرید مشتاق تر شوند. 
قائم  مقام تنظیم بازار وزارت کشاورزی اعلام کرد در دو 
هفته گذشــته با واردات دام زنده قیمت ها هر کیلو ۲۰ 

هزار تومان کاهش پیدا کرد. 
علیرضا پیمان پاک افزود: تقریبا ۱۰ تا ۲۰ هزار تومان هم 
قیمت یک کیلوگرم گوشــت کاهش پیدا کرد. وی ادامه 
داد: قیمت تعادلی برای شــقه گوسفندی حدود ۴۰۰ تا 
۴۲۰ هزار تومان است که اواخر سال به آن می رسیم. در 
این یادداشت به روایت طنز به این موضوع و واکنش های 

مردم می پردازیم.
بررســی های ما نشــان می دهد بعد از این سقوط آزاد و 
کاهش شــدید قیمت گوشــت قرمز، صف های فشرده و 
طولانی مقابل قصابی ها شــکل گرفت تــا مردم بتوانند 
هر چه سریع تر گوشت ارزان را تهیه کنند بخرند. صفوف 
به حدی فشرده است که مدام از داخل صف صدای »آقا 

هل نده« به گوش می رسد. 
اســتقبال مــردم از خرید گوشــت باعث شــد تمامی 
شــبکه های تلویزیون تمــام برنامه های بیــش از اندازه 
جــذاب خــود را قطــع کردنــد و در تمامی شــبکه ها 
یــک متخصص تغذیه ظاهر شــد که به مــردم توصیه 
 کــرد زیــاد گوشــت نخورنــد، چــون ممکن اســت 

نقرس بگیرند.
همچنین یکی از شهروندان خواست تا از مسئولان تشکر 
کنــد، ولی چون یک ماهیچه بزرگ در دســتانش بود و 
صحبت کردن برایش ســخت بود تشــکرش را به زمان 
دیگری موکول کرد. این حجم از اســتقبال گوشت باعث 
شد که برنج فروشــی ها اعلام کنند که مردم نه تنها نان، 
بلکه برنج هم نمی خورند و فقط و فقط به خوردن گوشت 

روی آورده اند. 
سازمان بهداشت جهانی نیز به مادران کودکان شیرخوار 
هشدار داد که کودک باید تا شش ماهگی فقط و فقط از 
شــیر مادر تغذیه کند و اصلا درست نیست که به خاطر 
کاهش شدید قیمت گوشت، مادران به فرزندان خودشان 

به جای شیر یا شیرخشک، گوشت قرمز قرمز ندهند.

دلایل کاهش سهمیه آزاد بنزین و 
تغییر در حجم ذخیره سازی کارت 

سوخت اعلام شد

تسنیم- جعفــر سالاری نســب، مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی اظهار داشــت: طبق آمارگیری 
انجام شده و بررسی هایی که صورت گرفته، مصرف بنزین 
اکثر مردم کمتر از ۱5۰ لیتر در ماه است؛ یعنی 6۰ لیتر 
بنزین سهمیه ای ۱5۰۰ تومانی و کمتر از ۱۰۰ لیتر بنزین 
3۰۰۰ تومانــی مورد مصرف قرار می گیرد و عده کمی از 
مردم، بیــش از ۱۰۰ لیتر بنزیــن 3۰۰۰ تومانی در ماه 
مصرف می کننــد. وی افزود: به منظور کنترل و مدیریت 
مصــرف، به خصوص برای پرمصرف ها، ســهمیه های آزاد 
بنزین در کارت های هوشمند سوخت از ۱5۰ لیتر در ماه 
به ۱۰۰ لیتر در ماه کاهش یافت. مدیرعامل شرکت ملی 
پخش فرآورده های نفتی تصریح کرد: تا پیش از شــیوع 
کرونا، حجم ذخیره بنزین ســهمیه ای ۱5۰۰ تومانی در 
کارت های هوشمند ســوخت 6 ماه و به میزان حداگکثر 
36۰ لیتر بود، که دولت برای رفاه مردم در زمان شــیوع 
کرونا، حجم ذخیره سازی را به 9 ماه و حداکثر 5۴۰ لیتر 
افزایش داده بود که اکنون این وضعیت، به شرایط پیش 
از کرونا بازگشــته و از این پــس، حداکثر بنزین ۱5۰۰ 
تومانی قابل ذخیره در کارت های هوشمند سوخت، 6 ماه 

و به میزان حداکثر 36۰ لیتر است.
سالاری نسب خاطرنشــان کرد: مردم هیچ نگرانی برای 
کارت ســوخت نداشته باشــند، اگر در شرایطی نیاز شد 
از کارت ســوخت جایگاه داران استفاده کنند، در تمامی 
جایگاه های سوخت، کارت آزاد وجود دارد. وی ادامه داد: 
تغییــری که قرار بود در بحث عرضه بنزین صورت گیرد، 
صورت گرفته و قرار نیســت هیچ تغییر دیگری در میزان 
سهمیه ها و یا قیمت بنزین در سال جاری داشته باشیم؛ 

در واقع چیزی در این خصوص به ما اعلام نشده است.

وزیر نیرو:
در حال حاضر ناترازی در بخش برق 

نداریم

باشــگاه خبرنگاران- علی اکبر محرابیان، وزیر نیرو 
گفت: در حال حاضر بیش از یک سوم نیروگاه های کشور 
به دلیل عدم مصرف، از مدار خارج هستند و هیچ ناترازی 

در بخش برق نداریم.
وی در حاشیه نوزدهمین نمایشگاه بین المللی صنعت آب 
و تأسیســات آب و فاضلاب ایران و سیزدهمین نمایشگاه 
بین المللــی انرژی های تجدید پذیــر و بهره برداری انرژی 
بــرق در جمع خبرنگاران گفت: نیروگاه های تجدید پذیر 
به عنوان یک ســرمایه گذاری پرسود محسوب می شوند و 

تقاضای بسیار خوبی در این زمینه وجود دارد.
وزیر نیرو افــزود: خبری هم که امروز در ارتباط با امکان 
صادرات برق تولیدی نیروگاه های تجدیدپذیر اعلام شــد 
باعث کشش خوبی در سرمایه گذاری نیروگاه تجدیدپذیر 
خواهد شــد. با در نظر گرفتن زیر ســاخت های لازم در 
نظر گرفتیــم که تولیدکنندگان امکان صادرات داشــته 
باشند و در حال حاضر هم صنایع هم ادارات طبق قانون 
مکلف هستند بخشی از انرژی مورد نیاز خود را از انرژی 

تجدید پذیر تامین کنند.

نامه اعتراضی »منظور« به رئیس  مجلس؛ 
دولت بار مالی جدید به بودجه را 

تأیید نمی کند
ایرنا- عضو فراکســیون انقلاب مجلس شورای اسلامی از 
نامه ســازمان برنامه به رئیس مجلــس درباره تحمیل بار 
مالی مصوبات کمیســیون تلفیق به لایحه بودجه ۱۴۰3 
خبر داد. حجت الاسلام محمد تقی نقدعلی گفت: رئیس 
مجلس مدعی اســت که اعمال تغییرات در لایحه بودجه 
۱۴۰3 در کمیســیون تلفیق با هماهنگی مجلس و دولت 

انجام شده است.
وی اظهار داشــت: این گفته رئیس مجلس در حالی است 
که سازمان برنامه و بودجه عنوان کرده که ما طی نامه ای 
خطاب به رئیس مجلس اعمال تغییرات در لایحه بودجه 
۱۴۰3 در کمیسیون تلفیق که مورد تأیید دولت نبوده و 
دولت نســبت به آنها اعتراض داشته را به اطلاع قالیباف 

رسانده است. 
وی افزود: دولت با انتشــار متنی عنوان کرده که در زمان 
بررسی لایحه بودجه ۱۴۰3 در کمیسیون تلفیق بیش از 
6۴7 همت بار مالی و تعهــدات جدید به بودجه و دولت 
تحمیل شــده اســت که حدود 3۲۰ همــت آن افزایش 
 بار مالــی و حدود 3۰۰ همــت نیز ایجــاد تعهد جدید 

بوده است.

»رئیس جمهور« به ترکیه می رود

ایسنا- رئیس جمهــور به دعوت همتای ترکیه ای خود و 
به منظور انجام سفر رسمی، روز چهارشنبه در رأس یک 
هیئت عالی رتبه سیاســی و اقتصادی عازم آنکارا پایتخت 
ترکیه خواهد شــد. سید ابراهیم رئیسی در این سفر پس 
از اســتقبال رسمی از ســوی رجب طیب اردوغان، با وی 
ملاقاتی خصوصی خواهد داشــت و ســپس هشــتمین 
نشســت شــورای  عالی همکاری های ایــران و ترکیه به 

ریاست دو رئیس جمهور برگزار می شود. 
پس از آن رؤســای جمهور در نشســت مطبوعاتی نتایج 
رایزنی های خود را با حضور رسانه ها تشریح خواهند کرد. 
همچنین در جریان این سفر دو رئیس جمهور در نشست 
مشــترک تجار و فعالان اقتصادی ایــران و ترکیه حضور 
خواهند یافت و رئیســی با ایرانیان مقیم این کشــور نیز 
دیدار می کند. این سفر قرار بود پنجشنبه ۱5 دی برگزار 
شــود که به دلیل وقوع جنایت تروریســتی در کرمان به 

تعویق افتاد.

آب دریای عمان به اصفهان می رسد
تسنیم- سازمان توســعه و نوســازی معــادن و صنایع 
معدنی ایران اعلام کرد: طول مســیر انتقال آب در مرحله 
زودهنــگام ســیرجان به اصفهان 78۰ کیلومتر اســت و 
اســتان های کرمان، یزد و اصفهان در مســیر این خط از 

طرح انتقال آب قرار دارند. 
بر اساس این گزارش، میزان اشتغال زایی در این خط دوم 
انتقال آب خلیج فارس هشــت هزار نفر اعلام شده است. 
عملیات اجرایــی مرحله زودهنگام خط انتقال آب دریای 
عمان به اســتان اصفهان از سال ۱۴۰۱ آغاز شده است و 
در ۲۴ نقطه با حضور ۱۴ پیمانکار درحال تکمیل است. 

ایسنا- علیرضا عسگریان، معاون رفاهی و امور اقتصادی وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی از محاســبه و خط فقر مطلق و خط فقر شدید-
غذایــی خبر داد و گفت: برنامه عملیاتی رفع فقر مطلق به دولت ارائه 

شده است.
وی ضمــن بیان اینکه برنامه عملیاتی رفع فقر مطلق و فقر شــدید-
غذایی توسط کارشناسان وزارتخانه آماده و به دولت ارائه شده است، 
افزود: خط فقر مطلق و خط فقر شــدید-غذایی را محاسبه و به دولت 
اعلام کرده ایم؛ برای محاســبه خط فقر از داده هــای مراکز آماری از 
جمله مرکز آمار ایران و بانک مرکزی اســتفاده شده است. همچنین 
کمیته امداد در کنار وزارت رفاه ، در تدوین خط فقر غذایی مشارکت 

داشته و در مجموع توانسته ایم این کار را به ثمر برسانیم.
کالا برگ، خط فقر را از بین می برد؟

وی در پاســخ بــه اینکه با اجــرای طرح کالابــرگ و پرداخت یارانه 
تشویقی آیا می توان افراد زیر خط فقر را پوشش داد؟ توضیح داد: یکی 
از اهداف اجرای طرح کالابرگ پوشــش بخشی از هزینه های مصرفی 
خانوار است، اما نمی توانیم توقع داشته باشیم با اجرای طرح کالا برگ 

الکترونیکی صددرصد خط فقر از بین برود.
معــاون رفاهی و امور اقتصادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه 

داد: شــکاف فقر، فاصله افراد را از خط فقر مطلق نشــان می دهد، اما 
این مقدار از یک خانوار به خانوار دیگر و از یک استان به استان دیگر 
متفــاوت خواهد بود زیرا خط فقر اســتانی و ملی متفاوت اســت، به 
همین دلیل ما در محاسباتمان خط فقر استانی را ملاک قرار داده ایم.
وی ادامــه داد: ممکــن اســت خــط فقــری کــه در یک کشــور 
تعییــن می شــود، در کشــور دیگــر کمتــر یــا بیشــتر باشــد، 
 بنابرایــن خــط فقــر در تمامی کشــورها محاســبه می شــود، اما 

یکسان نیست.
درآمد روزانه 2/۱۵ دلار؛ متوسط خط فقر جهانی 

عســگریان با تاکید بر اینکه در حال حاضر متوســط خط فقر جهانی 
روزانه ۲/۱5 دلار اســت گفت: ما نیز خودمان را با این آمارها و آماری 
که ســازمان بهداشت جهانی ارائه می دهد منطبق می کنیم. البته این 
عدد میانگین جهانی اســت و همانطور که اشاره کردم برای هر کشور 

با کشور دیگر متفاوت است.
وی با اشــاره به اینکه دولت نیز رسما خط فقر کشور را اعلام می کند 
گفت: خط فقر چالش نیســت چراکه در همه کشــورها وجود دارد؛ 
افرادی در بالای این اســتاندارد قرار دارند و عده ای نیز درآمدشــان 

پایین تر از این خط است.

تغییر تعریف رفاه و معیارهای آن در طول زمان 
معاون وزیر رفاه با تأکید بر تغییر تعریف رفاه با گذشــت زمان اظهار 
کرد: در حال حاضر خانواده ای که در خانه اش ماشین لباسشویی نباشد 
یا تلویزیون خانه اش سیاه و سفید باشد، از رفاه نسبی برخوردار نیست 
این در حالی اســت که مثلًا ۱5 سال پیش داشتن این اقلام معیاری 
از رفاه خانوارها به حساب می آمد؛ حال ممکن است در سال های آتی 
داشتن یخچال ساید بای ساید معیاری از رفاه باشد. امروزه بسته های 
جهیزیه ای که برای حمایت از نیازمندان تهیه می شــود حتماً ماشین 

لباسشویی و تلویزیون دارند.
معاون وزیر رفاه با تأکید بر اینکه استانداردهای زندگی در حال بهبود 
و تغییر بوده و به تناســب همین استانداردهاســت که می گوییم چه 
کســی بالا و چه کسی پایین تر از خط فقر اســت، بیان کرد: اما باید 
بدانیم در محاســبه خط فقر شــدید - غذایی تنها به کالری مصرفی 
افراد توجه می شــود و نه مواردی مانند داشــتن یخچال. دولت باید 
به افراد زیر خط فقر غذایی توجه ویژه ای داشــته باشد. طرح های در 
دســت اجرای وزارتخانه اعم از طرح کالابرگ الکترونیکی، حمایت از 
مادران باردار و شــیرده و امنیت غذایی کودکان زیر 5 سال همگی بر 

پایه رفع فقر شدید غذایی در حال اجراست.

معاون رفاهی و امور اقتصادی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

»خط فقر مطلق« از یک استان به استان دیگر متفاوت است

ایسنا- محمدمهدی اســماعیلی، وزیر فرهنــگ  و ارشاد اسلامی در 
نخســتین همایش ملی قند پارسی در سخنانی بیان کرد: درباره زبان 
فارســی و لزوم تکریــم و تجلیل و پاسداشــت و صیانت از آن مرتب 
صحبت می کنیم اما بایســتی در حوزه عمل این پاسداشت و صیانت 
جلوه های روشــنی به خود بگیرد. ما معتقدیم زبان فارســی در عین 
حالی که یک عنصر هویتی برجســته برای شــکل گیری دولت و ملت 
قدرتمند ایران امروز ماســت، همیشه برای شکل گیری دولت ملت ها، 
حس ملی و هویت ملی واحد، زبان نقش پیشــرو را دارد. شاید به هر 
دلیل بخشــی از یک سرزمین جدا شود که باعث تأسف و تأثر است و 
مانند یک عقده تاریخی در دل مردمان آن سرزمین می ماند اما ادامه 

حیات ممکن است.
وی با اشــاره به جدا شدن بخشی از ســرزمین ایران در دوره قاجار، 
اظهار کرد: در مقاطع مختلف این هجوم ها اتفاق افتاده است. در  فتح 
ایران توسط مسلمین، بنای نوین تمدنی در این سرزمین شکل گرفت 
و برخلاف مناطق مختلفی که بر اثر فتوحات زبانشــان تغییر پیدا کرد 

ایران بزرگ زبان فارسی را زنده نگه داشت.
 وزیر فرهنگ افزود: شــخصیت های بزرگی مانند رودکی و فردوســی 
زبان فارسی را زنده نگه  داشتند به نوعی که امروز هویت ما با نام  این 
حکما و شــعرای بزرگ گره خورده است. مگر می شود تمدن ایرانی را 
به زبان آورد و نام نامی حافظ و ســعدی و مولوی و نظامی و فردوسی 

را عنوان نکرد؟
اســماعیلی با بیان اینکه امروزه پیوســتگی زبانــی را حفظ کرده ایم 
گفت: علیرغم مشــکلاتی که دچارش هســتیم فرزندان ما به راحتی 
گلســتان و بوســتان را می خوانند و می توانند بفهمند. این پیوستگی 
زبانی فوق العاده است؛ با گذشت 8۰۰ سال از تدوین و تألیف گلستان 
و بوســتان هنوز هــم اصرار داریم نظام آموزشــی را بر محور آموزش 
گلستان و بوســتان برگردانیم زیرا معتقدیم این ذخایر ارزشمند تنها 

یک موضوع زبانی صرف نیســتند بلکه در آنها حکمت و اخلاق وجود 
دارد.

اسماعیلی خاطرنشــان کرد: ما وظیفه داریم در تکریم بزرگان زبان و 
ادب فارســی، هم در رسم الخط و هم ساختار زبانی، با دقت و وسواس 
عمل کنیم. گاه برخی با اعراب گذاری کلمات فارسی را می نویسند که 
غلط است. در واقع هنر زبان فارسی و قدرت و قوتش در همین است. 
استفاده از فناوری نوین و نوشته هایی که گاه در فضای مجازی توزیع 
می شــود که کلمات را می شکنند و مختصر می کنند، این ها حتماً کار 

غلطی است. ما بایستی نسبت به این مسئله غیرت داشته باشیم.
 او با اشاره به تذکری که نسبت به استفاده از واژه های خارجی در صدا 
و سیما به مدیران داده می شود، اظهار کرد: استفاده از کلمات خارجی 
حتما چیز بدی است که ریشــه آن را در استعمار فرهنگی و حقارت 
تاریخی که غربی ها در پی آن بودند تا بر ما وارد کنند، می بینم، وگرنه 
چه کســی حاضر است زبان شــیرین و بی نظیر خود را کنار بگذارد و 
به جای آن از کلمات نامأنوس استفاده کند؟ باید جلو خودباختگی را 
بگیریم؛ اینکه وقتی صحبت می کنیم برای اینکه دیگران متوجه شوند 

اطلاعاتی از حوزه بیرونی داریم از  کلمات نامأنوس خارجی اســتفاده 
کنیم تا توجه افراد را جلب کنیم عین حقارت و خودکم بینی است.

وزیر ارشــاد در بخش دیگری از ســخنان خود گفــت: در دبیرخانه 
شــورای صیانت به بخشنامه  واحدی رسیده ایم که وزیر کشور به همه 
استانداران و شهرداران ابلاغ کرده است تا بدون هیچ گونه مسامحه ای 
جلــو تضییع زبان فارســی را بگیرند. شــما وارد شــهرهای مختلف 
می شــوید، در میادین اصلی می بینید با رسم الخط غیرفارسی اسم آن 
شــهر را فقط به زبان خارجی حک کرده اند. چه دلیلی دارد؟ مخالف 
بحث های گردشــگری که نیستیم. همه تابلوهای بین شهری و درون 
شهری در کنار اسم فارسی، معادل انگلیسی را هم نوشته اند، چیز بدی 
نیســت؛ اما این که در ورودی شهر تنها همین کلمات خارجی را نصب 

کنید، حتماً محل اشکال است.
اســماعیلی افزود: مدیران فرهنگ و ارشاد اسلامی  موظف هستند از 
این بحث جلوگیری کنند. در تبلیغات هم همین طور اســت . چندبار 
پیش آمده در شورای عالی  انقلاب فرهنگی تغذیه ای که قرار می دهند 
می بینیم یک کلمه فارســی روی چاپ آن نخورده است. ما می گوییم 
در محل های دولتــی عرضه نکنند اما بالاتــر از ممنوعیت در عرضه 
باید تولید و چاپ این ها ممنوع شود. سردر مجموعه های تجاری مایه 
تأســف اســت. به زودی تغییر نام مجموعه های تجاری شهر را جشن 

خواهیم گرفت.
محمدمهدی اســماعیلی در پایان گفت: تبلیغات صدا و سیما اشکال 
دارد و مدیران نباید اجازه دهند کالاهایی با عناوین غیرفارســی تبلیغ 
شــود. در تبلیغات شهری نیز دقت و حراست و صیانت کنند تا زمانی 
که در شــهر قدم می زنیم احساس شــرمندگی کمتری داشته باشیم.  
فردوسی و حافظ و مولوی زحمت کشیدند تا زبان فارسی این میراث 
گرانقدر را به ما رساندند و امیدوارم نگهبانان خوبی برای زبان فارسی 

باشیم.

وزیر فرهنگ  و ارشاد اسلامی: 

ما بایستی نسبت زبان فارسی غیرت داشته باشیم
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شهردار منطقه ده شیراز بیان کرد: 

شمال غرب شیراز
محور توسعه زیرساختی

شــهردار منطقــه ۱۰ شــیراز بــا بیــان اینکــه در 
ساخت وســازهای غیر مجــاز باید چرخه ســودبری را 
قطع کرد، تأکید کرد: برخورد با تخلفات ســاختمانی 
در منطقه ۱۰ شــیراز دیگر هیچ هشداری بر نمی دارد 

و در این موارد مدیری نیستم که سفارش پذیر باشم.
شهرام ســبزیان فرد در سلسله نشســت های »روایت 
امید« بــا موضوع تشــریح پروژه های قابــل افتتاح و 
کلنگ زنی منطقه ۱۰ شــهرداری شــیراز در ایام دهه 

مبــارک فجر اظهار کــرد: شــهرداری منطقه ۱۰ در 
عرصه جغرافیایی خود شامل ۱8 شهرک محور شمال 
غرب شــیراز اســت که نزدیک به چهار هــزار هکتار 
محــدوده خدماتــی دارد و ۱8 هــزار هکتار مجموعه 
 حریــم دارد که بر اســاس ضوابط قانونــی باید از آنها 
صیانت شود. وی به موضوع ساخت وسازهای غیرمجاز 
به عنوان یکی از معضلات این منطقه اشاره کرد و افزود: 

سوداگری اشخاص در ساخت وسازهای...

وزیر اقتصاد:
 رشد مثبت اقتصادی ادامه دار 

است
ســید احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و 
دارایی روزگذشته در بیست و ششمین دوره 
همایش رتبه بندی شــرکت های برتر ایران در 
مرکز همایش های صدا وسیما، اظهار داشت: از 

سال ۱399 تا تابستان ۱۴۰۲ رشد... ۵

صفحه 3

صفحه3

معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز اعلام کرد:

 افزایش ۱۱۵ درصدی پرداخت 
مطالبات پیمانکاران در ۹ماهه 

امسال نسبت به مدت مشابه
صفحه 7سال گذشته

نخاله های ساختمانی 
زبالـه های عصـر توسعـه

جمع آوری روزانه 8 هزار تن پسماندهای ساختمانی 
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سخنگویستادانتخاباتکشور:

 تعداد نامزدهای انتخابات مجلس به ۱۲۰۳۳ 
نفر رسید

ایرنا- محســن اسلامی، سخنگوی ستاد انتخابات کشور با اشاره به تأیید 
صلاحیت بیش از هزار نفر از داوطلبان انتخابات مجلس دوازدهم شورای 
اســلامی، گفت: لیست شــورای نگهبان به وزارت کشور ابلاغ شد. طبق 
اعلام شورای نگهبان، صلاحیت ۱۰۱۴ نفر که در هیئت های اجرایی احراز 
نشده بودند، تأیید شد. ما با سرشماره ستاد انتخابات به  سرعت برای این 

افراد پیامک ارسال کرده و اطلاع رسانی را انجام دادیم.
ســخنگوی ستاد انتخابات کشور اضافه کرد: با احتساب این ۱۰۱۴ نفر به 
اضافه ۱۱۰۱۹ نفری که هیئت نظارت مرکزی درباره آنان اعلام کرده بود، 

مجموعاً تاکنون ۱۲۰۳۳ نفر تأیید صلاحیت شدند.
وی تصریــح کرد: این ۱۰۱۴ نفر، هم از ردصلاحیت شــدگان و هم عدم 
احرازصلاحیت شــدگان بوده اند. همچنین در این ۱۰۱۴ نفر، هیچ یک از 
نمایندگان فعلی و ادوار مجلس حضور ندارند و اســامی آن ها در فهرست 

دیگری منتشر می شود.
انتخابــات مجلس دوازدهم و ششــمین دوره مجلس خبــرگان رهبری 

همزمان جمعه،۱۱ اسفندماه سال جاری برگزار می شود.
ثبت نام انتخابات مجلس شــورای اســلامی در این دوره برای اولین بار و 
به ابتکار دولت ســیزدهم به صورت کاملًا الکترونیک برگزار شد و تمامی 
داوطلبان، توانستند نام نویسی خود را به صورت الکترونیکی قطعی کنند.

در این دوره، به منظور شــفافیت مالی که در قانون انتخابات بر آن تأکید 
شــده است، داوطلبان حتماً باید یک شماره حساب غیرتجاری در سامانه 
بارگذاری کنند که الزاماً از این شــماره حساب برای هزینه های انتخاباتی 
استفاده شــود. پس از اعلام نتایج از سوی هیئت های اجرایی، داوطلبانی 
که صلاحیت آنها احراز نشــد به هیئت هــای نظارت اعتراض کردند و بنا 
بر نظر شــورای نگهبان: بیش از ۲۱ هزار پرونده از واجدین شــرایط در 
هیئت های نظارت استانی مورد بررسی قرار گرفت که بیش از ۵۲ درصد 
از این افراد تأیید صلاحیت شــدند. با این حال داوطلبانی که باز به نتایج 
هیئت های نظارت معترض بودند حق اعتراض به شورای نگهبان برای آنها 
محفوظ بود، از این رو ۹ هزار و ۴۹۷ نفر ثبت اعتراض کردند. براســاس 

قانون زمان اظهارنظر شورای نگهبان یک ماه )۳۰ روز( است.

رئیسجمهوردرجلسهنظارتستادیبروزارتورزشمطرحکرد:

توجه به ورزش در مدارس برای کشف استعدادها از سنین کودکی
در  رئیس جمهــور  رئیســی،  ابراهیــم  ســید 
شــانزدهمین مقصــد از نظــارت ســتادی بر 
وزارتخانه هــا و دســتگاه های اجرایی در جمع 
وزیــر و معاونین وزارت ورزش و جوانان حضور 
یافت و ضمن استماع گزارش عملکرد و اقدمات 
بخش هــای مختلف ایــن وزارتخانــه، نکات و 
توصیه هــای کاربــردی مهمی را در راســتای 
ارتقای کارآمدی و بهبود عملکرد این مجموعه 

مطرح کرد.
رئیس جمهور در ابتدای سخنان خود با تبریک 
ولادت با ســعادت امــام جواد )ع( بــه عنوان 
جوان ترین امام، همزمانی این مناسبت با حضور 
در وزارت ورزش و جوانان را به فال نیک گرفت 
و گفت: مأموریــت و هدف اصلی وزارت ورزش 
و جوانان، ســلامت و نشاط اجتماعی است که 
جلوه مهم آن، ایجــاد و ارتقای امید در جامعه 

خواهد بود.
رئیسی با اشــاره به آمار قابل توجه افرادی که 
در زندگــی خود توجه لازم بــه ورزش ندارند، 
کم اطلاعی از عوارض ورزش نکردن و مشکلات 
ناشــی از کم تحرکی را از دلایــل فراوانی این 
آمــار دانســت و وزارت ورزش را موظف کرد 
با همکاری وزارتخانه هــای آموزش و پرورش، 
علــوم، تحقیقات و فناوری و همچنین رســانه 
ملی، برای بهبود شاخص ها در این زمینه بیشتر 

تلاش کنند.
 عدم دسترسی به امکانات ورزشی را از دیگر 

دلایل کم توجهی به ورزش
رئیس جمهور عدم دسترسی به امکانات ورزشی 

را از دیگر دلایل کم توجهی به ورزش در جامعه 
برشــمرد و افــزود: رفع کاســتی ها در عرصه 
امکانات و زیرساخت های ورزشی براساس سند 
آمایش سرزمینی و همچنین تکمیل طرح های 
نیمه تمام ورزشــی با کمک گرفتن از خیرین، 
نهاد ها و ســازمان های انقلابی و ســازمان های 
مردم نهاد، راهکار هایی است که توجه بیشتر به 
مناطــق کم برخودار را در پی خواهد داشــت و 
شاخص های عدالت ورزشی را ارتقا خواهد داد.

رئیس جمهــور همچنین نقش وزارت آموزش و 
پرورش در کشــف استعدادها، پرورش علایق و 
جهت دادن به ظرفیت های کودکان و نوجوانان 
در عرصه ورزش را بسیار مهم و مؤثر دانست و 

بر جدی گرفته شــدن زنگ ورزش در مدارس 
و ســاختار آموزشی و برنامه ریزی دقیق در این 

مورد تأکید کرد.
 تقدم ورزش بر اقتصاد ورزش

ضرورت تســهیل صدور مجوز مراکز ورزشــی، 
تقدم ورزش بر اقتصاد ورزش، اهمیت توســعه 
ورزش همگانــی در کنار ورزش حرفه ای، توجه 
به ورزش ها و بازی های بومی و روستایی، توجه 
به توســعه ورزش های ۵ گانــه پایه و توجه به 
ایجاد تنوع در رشــته های ورزشی کم رونق تر 
در کنــار رشــته های پرطرفــدار بــرای ایجاد 
زمینه کســب موفقیت و مدال آوری بیشتر در 
رقابت های ورزشــی جهانی و منطقه ای از دیگر 

توصیه های  رئیسی در این جلسه بود.
رئیس جمهــور در ادامه با اشــاره به اهمیت و 
اثربخشــی حضور بانوان ورزشکار و مدل آور در 
ایجاد نشاط اجتماعی بر ضرورت تامین امکانات 
لازم و میــدان دادن بیشــتر به بانــوان در امر 
ورزش تأکید کــرد و گفت: به همان میزان که 
ورزش آقایان مورد توجه اســت، باید به ورزش 
بانوان نیز مبتنی بر عدالت جنســیتی و آمایش 

سرزمینی توجه داشت.
رئیسی نظارت بر قرارداد های ورزشی را از جمله 
اقدامات بســیار خــوب وزارت ورزش و جوانان 
عنوان کرد و بر ضرورت تنظیم پیوست رفتاری 
و اخلاقی برای قرارداد های ورزشکاران به عنوان 

الگو های جامعه تأکید کرد.
توجه به اخــلاق و فرهنــگ از دیگر تأکیدات 
رئیس جمهــور در حوزه ورزش کشــور بود که 
رئیسی با اشاره به شــاخصه های مهم فتوت و 
جوانمردی در ورزش کشــور، عــدم رویارویی 
ورزشکاران با نمایندگان رژیم صهیونیستی در 
میادین ورزشــی را متأثر از همین شاخصه ها و 
برگرفتــه از فرهنگ غنی ایرانی و اســلامی در 
دفــاع از مظلوم و مقابله با ظالم دانســت و بر 
اهتمام ویژه برای حفظ و صیانت از شاخصه های 

اخلاقی و فرهنگی تأکید کرد.
 دیپلماسی ورزشی

رئیس جمهور در ادامه دیپلماســی ورزشــی را 
از جمله ظرفیت های بســیار مهم برای ارتقا و 
افزایــش تعامل، همــکاری و هم افزایی با دیگر 
کشــور ها عنوان کرد و افزود: همانگونه که در 

سیاست خارجی اولویت دولت توجه به سیاست 
همسایگی است در دیپلماسی ورزشی نیز باید 
توجه به کشــور های اسلامی همسایه، همسو و 

حوزه تمدنی مورد توجه ویژه قرار گیرد.
تمســک به روحیه تحولی، نــوآوری، خلاقیت 
و ابتــکار در ورزش و امــور جوانــان، ضرورت 
توجه به ثبات مدیریتی و حل ســریع مشــکل 
فدراســیون های بدون مدیر، برقــراری عدالت 
پاراالمپیکــی  المپیکــی و  میــان قهرمانــان 
در بهره منــدی از امتیــازات قهرمانــی، توجه 
ویژه بــه انتخاب مربیان ورزشــی بــه عنوان 
پرورش دهندگان نســل آینده، تقدیر از افزایش 
میزان اختصاص کرسی های مدیریتی به بانوان 
در وزارت ورزش و جوانان، اهتمام ویژه نســبت 
به ایجاد خانه های ورزش در روســتاها، تأکید 
بر تســهیل ازدواج جوانان با پرداخت به موقع 
تسهیلات ازدواج، اشــتغال و مسکن، توجه به 
آمــوزش مهارت هــای قبــل از ازدواج یا حین 
ازدواج بــه زوج های جــوان، برنامه ریزی برای 
مســاعدت دولت در امر ارزان ســازی ازدواج و 
تأکید بر اهمیت روایت امیــد از افتخارآفرینی 
ورزشــکاران در ایجاد نشاط و امید در جامعه از 
دیگر محور های مهم ســخنان رئیس جمهور در 

جمع مدیران وزارت ورزش و جوانان بود.
آیــت ا... رئیســی در پایــان بر اهمیــت ایجاد 
اتاق های فکر و اندیشــه ورز برای ارتقای ورزش 
کشــور، ارائه راهکار های توسعه ورزش همگانی 
و پاسخ دادن به شبهات و گره های ذهنی نسل 

جوان تأکید کرد.

ایرنا- حجت الاســلام  غلامحســین محسنی اژه ای، 
رئیس قوه قضاییه در نشســت شورای عالی این قوه 
ضمــن تبریک و تهنیت ســالروز ولادت باســعادت 
حضــرت امام جواد)ع( و تبریــک ۱۳ رجب، ولادت 
مولای متقیان حضرت امیرالمؤمنین علی )ع(، اظهار 
داشــت: رژیم غاصب صهیونیستی همچنان مشغول 
جنایتکاری در غزه است و در حالی که با وجود همه 
این سفاکی های صهیونیست ها، میدان نبرد متعلق به 

مجاهدان مقاومت و مردم پایدار غزه است.
رئیس قوه قضاییــه افزود: صهیونیســت ها مبادرت 
به اعمال تروریســتی در خــارج از میدان می کنند؛ 
کمااینکه در روز شــنبه هفته جــاری به منطقه ای 
مسکونی در کشور سوریه حمله کردند که در اثر این 
اقدام متجاوزانه، پنج تن از نیروهای نظامی کشورمان 
که به عنوان مستشــار و به درخواست دولت سوریه 
در این کشــور حضور داشتند به شهادت رسیدند. در 
همین فرصت مجدد شــهادت ایــن نیروهای نظامی 
کشور را به خانواده معظم آنها و همه نیروهای مسلح 
و ملت ایران تبریک و تســلیت می گویم و امیدواریم 
که خون مطهر این شــهدا ســبب نابــودی کامل و 

اضمحلال رژیم صهیونیستی شود.
رئیس قوه قضاییه با تقدیر و تشــکر از مجاهدت های 

مخلصانه همه مدافعان امنیت مردم ایران اســلامی 
و نیروهــای امنیتی و اطلاعاتی و انتظامی کشــور، 
گفت: مدافعان امنیت ایران اســلامی در بخش های 
نظامی، امنیتی، اطلاعاتــی و انتظامی با مجاهدت ها 
و تلاش های شــبانه روزی و هوشیاری و تدابیر خود، 
اقدامــات پیشــگیرانه زیادی را ترتیــب می دهند و 
بســیاری از توطئه هــا و عملیات دشــمن را خنثی 
می کنند؛ موضوعی که از چشمان مردم دور می ماند؛ 
بر همین اســاس ضروری است از مجاهدت های آنان 
که برای تثبیت و تحکیم امنیت شهروندان، مخلصانه 
و صادقانــه و شــجاعانه اقدامات شــبانه روزی انجام 

می دهند، تقدیر به عمل آورد.
رئیــس دســتگاه قضا تصریــح کرد: بــا تلاش ها و 
مجاهدت هــای نیروهــای اطلاعاتــی و امنیتی در 
بخش های مختلف از جمله وزارت اطلاعات و سازمان 
اطلاعات ســپاه، تعداد زیادی از عناصری که به انحاء 
مختلف در جنایت ۱۳ دی کرمان نقش داشتند اعم 
از مشــارکت کنندگان، معاونین و عناصر پشــتیبان 
این جنایت، شناســایی و دستگیر شده اند؛ بر همین 
اساس، به دادســتان های مربوطه دستور می دهم که 
با کمــک ضابطین هرچه زودتر پرونده های این افرادِ 
دســتگیر شــده را تکمیل کنند و به دادگاه ارسال 

کنند؛ دادگاه نیز با ســرعت، پرونده عناصر مزبور را 
مورد رسیدگی قرار دهد.

ضرورت سنجش میزان تحقق شعار سال
رئیس قوه قضاییه با اشاره به ضرورت سنجش میزان 
تحقق شــعار سال با عنایت به قرار گرفتن در دو ماه 
پایانی سال ۱۴۰۲، گفت: همه بخش ها و دستگاه ها و 
قوای حکومتی باید به بررسی عملکرد خود در زمینه 
تحقق شعار ســال مبادرت ورزند و برآوردی داشته 
باشــند که چه میزان در حــوزه وظایف و اختیارات 
خود توانســته اند در راســتای مهار تورم، رشد تولید 

گام بردارند.
محسنی اژه ای افزود: در دستگاه قضایی باید بررسی 
کنیم که در راســتای تحقق شعار سال چه اقداماتی 
انجام داده ایم و اثرات این اقدامات چه بوده است؛ اگر 
اقدامات ما در راســتای تحقق شعار مهار تورم، رشد 
تولید، کم و اندک بوده اســت بایــد خود را مؤاخذه 
کنیم و چنانچه اقدامات ما مؤثر نبوده اســت باید در 

روش ها تجدیدنظر کنیم.
رئیس دســتگاه قضا اظهار داشــت: در همین زمینه 
گزارشــی از ســازمان بازرســی دریافت شده است 
ناظر بر میزان واردات و صادرات در ســه ماه ســوم 

ســال جاری که نشــان می دهد صادرات نسبت به 
مقطع مشــابه سال قبل افزایش داشــته، اما متقابلًا 
 واردات نیز افزایش داشته است؛ چنانچه این واردات 
مربوط به اقلامی اســت که در زمره ملزومات و نیاز 
کشور است و تولید داخل ندارند، ایرادی متوجه این 
افزایش واردات نیست؛ اما اگر واردات اقلامی صورت 
گرفته که نمونه مشــابه داخلی دارند، باید موضوع را 
مورد توجه قرار داد؛ زیــرا یکی از مقولات مرتبط با 
رشــد تولید و تحقق شعار سال، همین موضوع است 
و یکی از آســیب ها به تولیــد داخل، از همین ناحیه 

وارد می شود.

فارس- ســردار اســماعیل احمدی مقــدم، رئیس 
دانشــگاه عالی دفاع ملی در شــانزدهمین جشنواره 
حضــرت علی اکبر )ع( جوان ســرباز ویــژه رده های 
سازمانی ستاد کل نیرو های مسلح و قرارگاه مرکزی 
خاتم الانبیاء )عج( با بیان خاطــره ای از دوران دفاع 
مقدس، بیان کرد: سال ۱۳۶۱ برای آزادسازی جاده 
پیرانشهر به سردشت هزار نفر اعم از نیروهای ارتش، 
ســپاه، بســیج و ژاندارمری ســابق عملیاتی را آغاز 
کردند که از این تعداد تنها ۳۰۰ نفر توانستند سالم 
به سردشت برســند و جاده و شهر سردشت را آزاد 

کنند؛ زیرا این  جاده ای بود که ضد انقلاب تمام تلاش 
خود را می کرد تا مانع آزادسازی این مسیر شود.

وی افزود: ســال ۱۳۶۱ که فرماندهی سپاه سردشت 
را قبول کردم، شهری بود که تا پیش از من هرکسی 
فرماندهی سپاه این شهر را بر عهده داشت به شهادت 
رســیده بود. رئیس دانشگاه عالی دفاع ملی در ادامه 
به موضوع سربازی پرداخت و گفت: سربازی دورانی 
است  که چنانچه لازم شود، سرباز باید از خاک کشور 

در برابر دشمنان دفاع کند.
ســردار احمدی مقدم اظهار کرد: بــه عبارت دیگر، 

هر چند امیدواریم  که هیچ گاه کشــور درگیر جنگی 
نشــود و امنیت در آن برقرار باشد، ولی با وجود این، 
ســربازی برای چنین روز هایی اســت که اگر جنگی 
صورت گرفت، ســرباز در پشــت خاکریز های دفاع 
از کشــور حضور یابد؛ در این رابطــه باید یاد کنیم 
از بزرگ ترین سرباز کشــور یعنی شهید حاج قاسم 

سلیمانی که خود را همواره یک سرباز می دانست.
وی اضافه کرد: سربازی را نباید به عنوان اتلاف عمر 
تلقی کرد، بلکه باید آن را دورانی برای تقویت روحیه 
سازندگی و شروع زندگی دیگر و قبول مسئولیت های 

بــزرگ و نیز آمادگی بــرای اداره جامعه دانســت؛ 
بنابراین برای غنی ســازی دوران سربازی، طرح های 

بزرگ تری در راه است.
رئیس دانشــگاه عالی دفاع ملی با بیــان اینکه این 
دانشــگاه برای غنی سازی دوران ســربازی در حال 
رایزنی با دولت اســت، عنوان کرد: جشــنواره جوان 
ســرباز به نام حضرت علی اکبر )ع( نام گذاری شــده 
اســت؛ لذا انتظار داریم که تمامی جوانان و سربازان، 
سجایای اخلاقی حضرت علی اکبر )ع( را الگوی خود 

قرار دهند.

رئیسقوهقضاییه:

تعداد زیادی از عوامل جنایت ۱۳ دی کرمان دستگیر شدند

رئیسدانشگاهعالیدفاعملی:

 طرح های بزرگی برای غنی سازی دوران سربازی در راه است

رئیسمجلس:

حادثه فوت پنج سرباز در کرمان تروریستی نیست
ایرنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در جلسه صحن علنی روز دوشنبه، دوم بهمن 
ماه مجلس شــورای اسلامی و در جریان بررسی گزارش کمیسیون تلفیق درباره بخش درآمدی لایحه 
بودجه ۱۴۰۳ اظهار داشت: طبق پیگیری های انجام شده، فرد مورد نظر دستگیر شد و این حادثه هیچ 

ارتباطی با مسائل تروریستی و بحث هایی که قبلًا در کرمان اتفاق افتاده ندارد.
یک سرباز روز یک شنبه پس از بازگشت از پست نگهبانی، به عللی که هنوز در دست بررسی است، پنج 
نفر از همرزمان خود را به رگبار گلوله بســته و بلافاصله متواری شد. وی که با یک قبضه سلاح و چند 

تیغه خشاب متواری شده بود، با اقدامات امنیتی و اطلاعاتی بازداشت شد.
امیر غلامعلیان، فرمانده قرارگاه جنوب شــرق ارتش در این باره گفت: همه پنج فرد جان باخته ســرباز 
وظیفه هستند و این حادثه زخمی نداشته است. البته بعد از بازجویی های تکمیلی و بررسی های کامل 

اطلاعاتی درباره این رویداد، اطلاع رسانی خواهد شد.

وزیردفاع:

 وزارت دفاع در موضوع بارورسازی ابرها 
مشارکت دارد 

باشگاه خبرنگاران- امیر سرتیپ محمدرضا قرایی آشــتیانی، وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
درباره  تفاهم نامه سازمان هواشناسی کشور و سازمان جغرافیایی نیروهای مسلح گفت: بارورسازی ابرها 
یکی از نکاتی اســت که در دنیا در حال پیگیری است و وزارت دفاع هم در بخش های مختلف از جمله 
بحث های تحقیقاتی خود در حال دنبال کردن این موضوع است. وی ادامه داد: ضمن اینکه کاملًا سعی 
می کنیم در راستای موازین حقوقی این امر را جلو ببریم همزمان در حال تحقیقات نیز در این زمینه 
هستیم. در مرحله تحقیقات خیلی نمی شود جزئیات را بیان کرد؛ اما در آخرین بازدیدی که داشتم در 

این زمینه پیشرفت های بسیار خوبی داشته ایم.

نمایندهکرمان:

دستگاه های مرتبط حادثه شهادت ۵ سرباز 
در کرمان را دنبال کنند

ایســنا- محمدرضا پورابراهیمی، نماینده کرمان در مجلس شورای اسلامی در تذکری در جلسه علنی 
مجلس بیان کرد: شــهادت پنج سرباز در اســتان کرمان را که عصر روز یک شنبه اتفاق افتاد را تسلیت 

می گویم و برای خانواده معزز این سربازان تقاضای صبر و شکیبایی از درگاه الهی دارم.
وی در ادامه اظهار کرد: از فرماندار کرمان و دســتگاه های مرتبط انتظار می رود این موضوع را پیگیری 
کرده و گزارش نهایی را در این خصوص به مردم کرمان ارائه کنند. امیدوارم شاهد تکرار چنین حوادث 

تلخی در حوزه مأموریتی خود نباشید.

فارس- ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران در نشست هفتگی شهادت 
پنج تن از مستشاران نظامی ایران در اقدام جنایت 

آمیز رژیم صهیونیستی در سوریه را تسلیت گفت.
وی افزود: امروز صد و هشتمین روز تجاوز جنایات 
جنگــی رژیــم صهیونیســتی علیه ملــت مظلوم 
فلسطین و شــهروندان بی گناه و بی پناه در غزه را 
پشت سر می گذاریم. جنایاتی که نشانگر اوج جنایت 
آمیــز بودن اقدامات رژیم صهیونیســتی و حامیان 

شناخته شده این رژیم است.
کنعانی بیان کرد: آمار تکان دهنده گزارش شده از 
سوی منابع فلسطینی و غیرفلسطینی بسیار تکان 
دهنده و گویای اوج قســاوتی است که جنایتکاران 
صهیونیســت علیه ملت مظلوم فلســطین در حال 

ارتکاب هستند.
 اقدام علیه مقر موساد در راستای تنبیه متجاوزان 

بود
ســخنگوی وزارت خارجه بیان کــرد: اقدام ایران 
علیه مقر سازمان تروریستی موساد وابسته به رژیم 
صهیونیســتی در اربیل یک اقدام در راستای تنبیه 
متجاوزان و اقدام کنندگان علیه امنیت ایران بوده و 
نه اقدامی علیه عراق، دولت عراق یا اقلیم کردستان 

عــراق و یا تعرض به حاکمیت و تمامیت ارضی این 
کشور.

کنعانــی ادامه داد: در مورد عراق موضع روشــنی 
داریــم. در چارچــوب همکاری هــای امنیتــی و 
اطلاعاتی بین ایران و دولت عراق بارها هشدارهای 
لازم و توجهات و تذکرات لازم را به مقامات کشــور 
دوســت و برادر عــراق دادیم و تأکیــد کردیم که 

امنیت ملی ایران خط قرمز ماست.
ایــن دیپلمات ارشــد ایرانــی خاطرنشــان کرد: 
برگزاری نشست و تمرکز و تجمیع نیروها و عناصر 
صهیونیســتی و وابسته به موساد در اربیل و  اقلیم 
کردســتان عراق در جهت اقــدام علیه امنیت ملی 
ایران و امنیت شهروندان ما قابل تحمل نیست. در 
چارچــوب تامین امنیت ملی ایران عمل کرده و در 
عین حال که به حاکمیــت و تمامیت ارضی عراق 
متعهد هســتیم، همواره حمایــت صادقانه خود را 
نسبت به حمایت از حاکمیت و تمامیت سرزمینی 
و امنیــت دولــت و ملت این کشــور و همکاری و 
هماهنگــی با ارتش و ملت عراق بــرای حمایت از 

امنیت این کشور اعلام کردیم.
وی گفــت: موضع ایران تأکید بــر توافق امنیتی با 
عراق در راستای تامین منافع مشترک و رفع کامل 
تهدیــدات برای هر دو کشــور و هر دو ملت بوده و 

است و خواهد بود.
 امنیت ملی و امنیت شهروندان ایران خط قرمز است
ناصر کنعانی در پاسخ به ســؤال خبرنگار سی.بی.
اس آمریــکا درباره حمــلات اخیر ایــران به مقر 
موســاد و داعش و همچنین مقر جیش الظلم اظهار 
داشــت: اقدام مشخص و روشنی بود از سوی ایران 

در چارچوب اقــدام علیه منابع تهدیدکننده امنیت 
ملی و امنیت شــهروندان ایران و نیز پاسخی بود به 
اقدام جنایتکارانه رژیم صهیونیســتی در ارتباط با 
برخی فعالیت ها و اقدامات ضد امنیتی علیه اهداف 

مرتبط با ایران.
ســخنگوی وزارت خارجه بیان کرد: آنهایی که باید 
پیــام را دریافت کنند، گمــان می کنم پیام لازم را 
دریافت کرده اند. اینکه ایران نســبت به امنیت ملی 
خود حساس است. امنیت ملی و امنیت شهروندان 

ایران خط قرمز است.
وی گفت: ایران در ارتباط با همســایگان بر روابط 
دوســتانه، همکاری های متقابل و عمل به توافقات 
دوجانبه برای تأمین امنیت مشــترک تأکید دارد. 
ایــران بر حاکمیــت و تمامیت ارضی کشــورهای 
همســایه تأکید دارد و در چارچوب احترام متقابل 
به دنبال توسعه روابط با کشورهای همسایه است و 
در عین حال اقدامات رژیم غاصب صهیونیستی در 
ضدیت علیه امنیت ملی ایران را بی پاســخ نخواهد 

گذاشت.
 همکاری های ایران و آژانس ادامه دارد

ســخنگوی وزارت امــور خارجه دربــاره اظهارات 
رافائل گروســی مدیرکل آژانــس بین المللی انرژی 
اتمی دربــاره اینکه ایران همکاری خود با آژانس را 
محدود کرده و اینکه آیا قرار اســت به ایران ســفر 
کند، گفت: همکاری های ایران و آژانس ادامه دارد 
و این همکاری ها مبتنی بــر چارچوب های موجود 

بین ایران و آژانس ادامه خواهد یافت.
وی افزود: در مورد سفر گروسی هر زمان اقتضا کند 
در چارچوب تماس ها و گفت وگوها و مشــورت ها و 

هماهنگی ها بین ســازمان انــرژی اتمی و آژانس، 
انجام سفرها می تواند موضوعیت داشته باشد.

 روابط ایران و عراق مستحکم است
سخنگوی وزارت خارجه گفت: روابط ایران و عراق 
مســتحکم اســت و مشــورت ها و گفت وگوها بین 
دو طرف اســت و اظهارات مقامــات دولت عراق را 
شنیدیم و دیدگاه  های خود را علنی و رسانه ای و در 

مذاکرات دوجانبه مطرح کردیم.
وی ادامــه داد: روابط ما با دولت عراق در چارچوب 
مناســبات خوب دو کشــور به پیش خواهد رفت. 
در خصــوص موضوعات امنیتــی و آنچه مرتبط با 
وضعیت در اقلیم کردســتان اســت همان طور که 
بارها به مقامات دولت عــراق و دولت محلی اقلیم 
اعلام کردیم بر ضرورت اجــرای توافقنامه امنیتی 
امضا شــده بین دو کشــور و تأمیــن دیدگاه های 
 ایــران و رفــع نگرانی هــای امنیتی ایــران تأکید 
داریــم و این دیدگاه روشــن ماســت و می تواند با 
اجرای کامل توافق نامه نگرانی های ایران به درستی 

برطرف شود.
 اظهارات بی ارزش بایدن

ســخنگوی وزارت خارجه درباره اظهــارات بایدن 
کــه گفته ایران محبوب نیســت، گفــت:  اظهارات 
بی ارزشی اســت و آمریکا بهتر اســت به وضعیت 
نامناســب خودش نزد افکار عمومی دنیا و وضعیت 
نامناسب خودش در شورای امنیت فکر کند و بهتر 
است به صدا و شعارهای ملت خود و افکار عمومی 
و شهروندان آمریکا در شهرهای مختلف توجه کند.

وی افــزود: متأســفانه دولت آمریــکا حتی اعتبار 

جهانــی آمریکا را در جهان و نزد افکار عمومی دنیا 
زیر ســؤال برده و حرف هایی از این دست بی ارزش 

است.
 به روش خود به جنایات صهیونیســت ها پاسخ 

می دهیم
سخنگوی وزارت خارجه درباره پاسخ ایران به ترور 
مستشــاران نظامی ایران در ســوریه با بیان اینکه 
جنایات رژیم صهیونیستی هیچگاه بی پاسخ نمانده 
و نخواهد ماند و گفت که ایران به روش خود پاسخ 

جنایات رژیم اسرائیل را خواهد داد.
وی در پاسخ به سؤالی بیان کرد: رژیم صهیونیستی 
اقدامات ســازمان های بین المللی شود.  نباید مانع 
تعداد قابل توجهی از اعضــای نهادهای بین المللی 
و انسان دوستانه فعال در باریکه غزه در طول بیش 
از صد روز گذشته کشته شدند و مسئولان نهادهای 
بین المللی در چند ماه گذشته بارها به این موضوع 
اشــاره کردند و این را به عنوان امر بی سابقه اعلام 
کردند که اجــازه فعالیت و فعالیت های تخصصی و 
انسان دوســتانه به این نهادها داده نشده و اعضای 
ایــن نهادها در حمــلات مســتقیم و عامدانه این 
رژیم جان خود را از دســت دادنــد. اینکه اعضا و 
کارشناســان و محققان دیوان کیفــری بین المللی 
بتوانند بروند شدنی است و نباید مانعی ایجاد شود 
و اینکه این رژیم چنین اجــازه ای را خواهد داد از 
رژیم صهیونیستی هر نوع اقدام غیرقانونی، نامشروع 

و ناقض قوانین بین المللی متصور است.
سخنگوی وزارت خارجه ادامه داد: مقامات سازمان 
ملــل به رفح رفتند ولی اجــازه ورود به غزه را پیدا 

نکردند. 
 بحران فلسطین نتیجه اشغال سرزمین یک ملت 

توسط رژیم صهیونیستی
این دیپلمات ارشد ایرانی در پاسخ به سؤالی درباره 
اظهارات بورل گفت: بحران فلسطین نتیجه اشغال 
سرزمین یک ملت توسط رژیم صهیونیستی است. 
ایران همواره عنوان می کند که حق تعیین سرنوشت 
را به مردم ریشه دار فلســطین بدهیم. راهکارهایی 
که از آن صحبت می کنند اگر نتیجه بخش بود، چرا 
تاکنون شــاهد تداوم بحران هستیم؟ آنها از راهکار 
دو دولتی صحبت می کنند که یک طرف بحران که 
رژیم صهیونیستی است رسماً اعلام می کند هیچگاه 
اجازه تشــکیل هویت فلســطینی را در ســرزمین 

فلسطین نخواهیم داد.
وی گفــت: آنهایی که از راهکارهای صلح ســخن 
می گویند که حق یک طرف به نفع طرف اشــغالگر 
نادیده گرفته شده اســت. ایران دیدگاه سیاسی و 
روشنی در ارتباط با مسئله فلسطین و راهکار پایان 
دادن به این بحران چند دهه ای دارد و بارها راهکار 

خود را اعلام کرده است.
 مستشاران ایرانی در پاسخ به دعوت دولت سوریه 

به این کشور رفتند
ســخنگوی وزارت خارجــه دربــاره نقــش صادق 
امیدزاده یکی از مستشــاران نظامی شــهید ایران 
در ســوریه گفت: شــهدای ما در چارچوب فعالیت 
مستشاری در پاســخ به درخواست و دعوت دولت 

سوریه در این کشور حضور داشتند. 

سخنگویوزارتامورخارجه:

 تعهد ما نسبت به امنیت عراق نیاز به راستی آزمایی ندارد



محمدتقــی تذروی، نایب رئیس شــورای اســامی شــهر شــیراز 
در جمــع روابط عمومی هــای مناطــق، ســازمان ها و معاونت  های 
شــهرداری گفت: امروز جنگ، جنگ رســانه ای اســت. کسانی در 
 دنیای امروز موفق هســتند که تســلط کافی روی مسائل رسانه ای 

داشته باشند. 
وی افزود: در همین راســتا بر حســب نیاز تصمیم گرفته شــد که 
یک ارتباط دو طرفه میان روابط عمومی های مناطق، ســازمان ها و 
معاونت های شــهرداری با یاوران شورا که بدنه جامعه هستند برقرار 
شــود که از یک طرف یاوران شورا مشکات مردم را بررسی کرده و 
انتقال دهند و از طرف دیگر خدمات، زحمات و تاش های شــهردار 
و پرسنل شهرداری در مناطق ها، ســازمان ها و معاونت ها به اطاع 

مردم رسانده شود. 
تــذروی عنوان کــرد: حق مردم دانســتن اســت. باید بــه مردم 
اطاع رســانی شــود کــه شــهرداری در قبــال گرفتن عــوارض، 
ترافیکــی،  اقدامــات  پارکینــگ،  یــا حــق  و   ســهم خدمــات 

عمرانی، اجتماعی و فرهنگی انجام می دهد. 
وی تصریح کرد: با یک اطاع  رســانی درســت و  به موقع  به مردم، 
می تــوان امیدوار بود که یک رضایت مندی بهتری در زمان پرداخت 

عوارض داشته باشند. 
نایب رئیس شــورای اسامی شهر شیراز روابط عمومی ها را یک رکن 
بسیار مهم در مجموعه های مختلف دانست و بیان کرد: امروزه روابط 
عمومی در سازمان ها و مراکز، صرفاً یک مدیریت نیست یک جایگاه 

خاص است و از این جایگاه خاص باید استفاده شود. 
وی با اعام این مطلب که سامانه 137 بهترین پل ارتباطی مجموعه 
شهرداری با مردم اســت، تأکید کرد: به منظور ارتقای سطح کیفی 
و کمی خدمات به شــهروندان و در راســتای تکریــم ارباب رجوع، 
فرهنــگ اســتفاده از تلفن ســه رقمی 137 برای اعضای شــورا و 
شــهرداری مهم اســت و روزانه از طریق همین ســامانه به صورت 
 مستقیم و آناین مشــکات و درخواست های شهروندان دریافت و 

پاسخ داده می شود.  

در کمیته رسانه ای دهه فجر مطرح شد؛ 
ضرورترویکردینودرنگاهرسانهها

بهدههفجرانقلاباسلامی

طی جلســه ای با حضور رئیس گروه تبلیغات و رسانه، معاون فرهنگی و مدیر 
روابط عمومی اداره فرهنگ و ارشــاد اسامی اســتان فارس با نمایندگانی از 
رسانه های اســتان، بر این نکته تأکید شد که در دهه فجر امسال رسانه های 
چاپی و برخط رویکرد متفاوت تری را در مقایســه با سال های گذشته نسبت 

به ویژه برنامه های این دهه در پیش بگیرند.
جلســه کمیته تخصصی رســانه های مکتوب و برخط برای دهه فجر انقاب 
اســامی برگزار شد که اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسامی استان فارس به 
عنوان دبیر این کمیته معرفی شــده بود. در این جلسه که با حضور مدیران 
رســانه های چاپی و پایگاه های خبری تشکیل شــده بود، پیشنهاد اداره کل 
برای هر چه بهتر برگزار شدن ایام دهه فجر و پوشش رسانه ای آن تبادل نظر 
شــد. غامرضا خوش اقبال، معاون امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اسامی استان در جلسه فوق گفت: با توجه به درپیش بودن دهه فجر، 
شــورای هماهنگی کشور سالانه ساختار مشخصی را تعریف و آیین نامه ای را 

در این خصوص به استان های کشور اباغ می کند.
خوش اقبال اظهار کرد: امسال برای نخستین بار کنترل ساختارهای رسانه ای 
دهه فجر و راهپیمایی بیست و دوم بهمن ماه به طور خاص به وزارت فرهنگ 
و ارشــاد اسامی واگذار شده است و متولیان ادارات فرهنگ و ارشاد اسامی 
اســتان ها، کمیته تخصصی نظارت و کنترل رسانه ها خواهند بود.  در جلسه 
فوق که نمایندگانی از صداوسیما، روزنامه های خبرجنوب، عصر مردم، تماشا، 
ســبحان، خبرگزای ایرنا و خبرگزاری پیام خبر و دیگر اعضا حضور داشتند، 
راهکارهــا و پیشــنهاداتی برای تولید محتوای هرچــه بهتر درخصوص دهه 
فجر و راهپیمایی بیســت و دوم بهمن ماه از طرف این نمایندگان ارائه شــد. 
اختصاص ویژه نامه مختص دهه فجر در روزنامه ها، طراحی پوستر و روزشمار، 
اینفوگرافی، چاپ گزارش ها و مقالاتی با هدف پیوند دادن بهتر فرزندان دهه 
هشتاد و نود با دستاوردهای پیروزی انقاب اسامی و... پیشنهاداتی بود که از 
طرف نمایندگان این رسانه ها مطرح و مقرر شد هر رسانه با توجه به امکانات 

و مقتضیات خود اقداماتی را در این باره انجام دهد. 

مدیرعامل شرکت آبفا فارس خبر داد: 
ارتقایکمیتوکیفیتآبشرب۹۵روستا

علی جان صادق پور، مدیرعامل شــرکت آبفا فارس اظهار داشــت: اســتمرار 
خشکسالی طی ســال های اخیر و از بین رفتن منابع آبی، موجب کمبود در 
کمیت و کیفیت آب شرب روستاهای منطقه قطرویه، به ویژه دهستان ریزآب 
گردیده است. در همین راستا شرکت آبفا استان فارس به منظور رفع مشکل 
کم آبی در این مناطق اقدامات متعددی انجام داده که متأسفانه به دلایل یاد 
شده، موفقیت خاصی در این خصوص حاصل نشده است و مردم این منطقه 
کماکان با مشکل کم آبی مواجه هستند. مدیر عامل شرکت آبفا فارس تصریح 

کرد: طبق مطالعات کارشناسی دقیق، 
در همین راســتا از محل تصفیه خانه آب تا روستاهای ریزآب نیز خط انتقالی 
به طول ۴۰۰۰ متر با مشــارکت بسیج سازندگی اســتان اجرا شد. او افزود: 
سامانه آبرســانی مجموعه ریز آب بخش قطرویه، شامل؛ نصب پکیج تصفیه 
آب با ظرفیــت تصفیه ۶۰ لیتر بر ثانیه و اجرای 1۴ کیلومتر خط انتقال بود 
کــه با اجرای خط انتقال این طرح، عملیات احداث پکیج تصفیه آب نیز آغاز 
گردیده و به سرعت در حال اجرا می باشد. به گفته مدیر ارشد حوزه آب شرب 
استان فارس، این پکیج تصفیه آب از نوع فیلتر شنی با دبی خروجی ۶۰ لیتر 
بر ثانیه اســت که با بهره برداری از آن، آب شــرب روستاهای بخش قطرویه، 
شامل۹۵ روستا و آبادی با جمعیتی بالغ بر 1۲۰۰۰ نفر، از محل سد چشمه 
عاشــق تأمین خواهد شد. رئیس هیئت مدیره شرکت آبفا فارس اضافه نمود: 
این طرح با اعتباری بالغ بر 3۸۰ میلیارد ریال در حال اجراست و پیش بینی 
می شود در صورت تأمین به موقع اعتبارات مورد نیاز، تا ۶ ماه آتی به مرحله 

بهره برداری برسد.

شهردار منطقه هفت:
دردههمبارکفجر20پروژهدرمنطقه

افتتاحوکلنگزنیخواهدشد

علی امینی، شهردار منطقه هفت به همراه معاون فنی و عمرانی از روند اجرای 
پروژه های عمرانی ســطح منطقه در راستای بررســی میزان و روند پیشرفت 
پروژه های عمرانی در حال اجرا بازدید کرد و دستورات لازم در خصوص تسریع 
در ورند اجرایی پروزه ها صادر گردید. امینی در بازدید از پروژه های قابل افتتاح 
در دهه مبارک فجر گفت: پروژه های بسیار زیادی در سطح منطقه هفت در حال 
اجرا می باشد که در ایام دهه مبارک فجر ۲۰ پروژه افتتاح و کلنگ زنی خواهد شد 
و تعدادی از پروژه ها نیز پیشرفت فیزیکی بیش از ۸۰ درصد دارند که در اسفند ماه 
 و هفته شیراز در سال آینده به بهره برداری خواهد رسید و تقدیم شهروندان عزیز 
خواهد شد.  امینی تصریح کرد: در ایام دهه مبارک فجر ۹ پروژه اعم از بهسازی، 
زیرسازی آسفالت معابر دستخضر، تراش، ترمیم و آسفالت معابر و خیابان های 
ســطح منطقه، لوله گذاری ادامه خیابان سهل آباد شرقی، بهسازی بلوار ولایت 
و منشــعبات، اجرای زمین ورزشــی در تعاونی فضای سبز، سرپوشیده کردن 
کانال روباز در بولوار ولایت وزیرآباد، ایجاد پیاده رو و مســیر دوچرخه ســواری 
بزرگراه شــهید اســتوار فــاز۲ حدفاصل نصر شــرقی تا اتحــاد، جابه جایی 
 شــبکه و اجرای روشــنایی بزرگراه شــهید اســتوار، فاز1 و ۲ به بهره برداری 

خواهد رسید.

سخنگوی شهرداری شیراز مطرح کرد: 
حضورشهرداریشیرازدرنمایشگاهملیشهریران؛

تبلورعینی»روایتامید«

 رضا جاویدی، ســخنگوی شهرداری شــیراز که از حضور شهرداری شیراز در 
نمایشگاه ملی شــهریران سخن می گفت، اظهار کرد: نمایشگاه ملی شهریران؛ 
تبلور عینی »روایت امید« شهرداری شیراز است. وی افزود: در این نمایشگاه که 
نخستین رویداد ملی مدیریت شهری شهرداری های کشور است، شهرداری های 
کشــور و شــرکت های دانش بنیان و فعال در حوزه مدیریت شهری به معرفی 
دستاوردهای خود می پردازند. سخنگوی شهرداری شیراز گفت: این نمایشگاه با 
راهبری سازمان  شهرداری ها و دهیاری های کشور و در راستای تعالی مدیریت 
شــهری در حال برگزاری است و معاونت برنامه ریزی و توسعه سرمایه انسانی 
و اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری شیراز دستاوردهای شهرداری 
را در معــرض دید بازدیدکنندگان قرار داده اند. جاویدی بیان کرد: نمایشــگاه 
ملی شــهریران با محوریت تعامل شهردار های کشور با شرکت های دانش بنیان 
و حل مســائل مدیریت شــهری با توان داخلی در ابعاد و محورهای مختلفی 
نظیر حمل ونقل و ترافیک، خدمات شهری، برنامه ریزی شهری، سرمایه گذاری، 
نوآوری و فناوری، جلوگیری از ارزبری با اســتفاده از تولید داخلی شکل گرفته 
است. سخنگوی شهرداری شــیراز همچنین با یادآوری کسب عنوان پایتخت 
زیست محیطی کان شهرهای آسیا تصریح کرد: این عنوان که به انتخاب مجمع 
شهرداران آسیایی کسب شده، نشان دهنده تاش جدی مدیریت شهری شیراز 
در راســتای تحقق دیپلماسی شــهری جامع نگر بوده که محصول توجه ویژه 
مدیریت شهری به حوزه  زیســت محیطی، شهرسازی و حمل  ونقل بوده است. 
وی گفت: دســتاوردهای مدیریت شهری شیراز در این حوزه در نمایشگاه ملی 

شهریران ارائه شده است. 
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گروه خبر-لیلا غضنفری
شــهردار منطقه 1۰ شــیراز با بیــان اینکه در 
باید چرخه سودبری  ساخت وسازهای غیر مجاز 
را قطع کــرد، تأکید کرد: برخــورد با تخلفات 
ســاختمانی در منطقه 1۰ شــیراز دیگر هیچ 
هشــداری بر نمــی دارد و در این موارد مدیری 

نیستم که سفارش پذیر باشم.
شــهرام ســبزیان فرد در سلســله نشست های 
»روایت امیــد« با موضوع تشــریح پروژه های 
قابل افتتاح و کلنگ زنی منطقه 1۰ شــهرداری 
شــیراز در ایــام دهه مبارک فجــر اظهار کرد: 
شهرداری منطقه 1۰ در عرصه جغرافیایی خود 
شامل 1۸ شــهرک محور شــمال غرب شیراز 
اســت که نزدیک به چهار هزار هکتار محدوده 
خدماتی دارد و 1۸ هزار هکتار مجموعه حریم 
 دارد که بر اســاس ضوابط قانونــی باید از آنها 

صیانت شود. 
وی بــه موضوع ساخت وســازهای غیرمجاز به 
عنوان یکی از معضات این منطقه اشــاره کرد 
و افزود: سوداگری اشخاص در ساخت وسازهای 
غیرمجــاز در ایــن منطقــه تمامی نــدارد، به 
گونه ای که تنها در یک شــب ۴۵ ســاختمان 
در شــهرک قصرقمشــه در این منطقه تخریب 
شد. شــهردار منطقه 1۰ شــیراز، تأکید کرد: 
تخلفات ســاختمانی در دو منطقه »دوکوهک« 
و »گویم« باوجود برخوردهای قانونی بســیاری 
که می شود، بسیار محسوس است. سبزیان فرد 
بــا تأکید بر این موضوع کــه در منطقه 1۰ به 

هیچ کس بــاج نمی دهم، اضافه کــرد: در حال 
حاضر تیم برخورد با ساخت وسازهای غیرمجاز 
که در منطقه فعالیت دارند با جدیت با متخلفان 

برخورد و مقابله می شود. 
وی ادامه داد: در این منطقه تنها یک تیم هشت 
نفره با چهار هزار هکتــار محدوده خدماتی در 
مقابــل ســوداگری متخلفیــن ایســتاده اند و 
سوداگری اشخاص در این منطقه تمامی ندارد. 
شــهردار منطقه 1۰ شــیراز تصریح کرد: برای 
موضوع ساخت وسازهای غیرمجاز و تخلفات در 
این منطقه، کمیسیون حریم تشکیل شده است 
و برای تمام مــوارد تخلفات رأی تخریب صادر 
شده اســت. افتتاح و بهره برداری 7۲ پروژه در 

منطقه 1۰ در دهه فجر ســبزیان فرد در ادامه 
این نشست به تشریح حوزه عمرانی این منطقه 
پرداخت و اظهار کرد: توسعه عمرانی و خدمات 
شــهری در منطقه 1۰ به صــورت برنامه ریزی 
شده، دنبال می شــود و این اقدامات توسعه ای 
طی دو سال گذشته پایه ریزی شد و تا به امروز 
ادامه دارد. وی اضافه کرد: از ابتدای سال جاری 
اســتراتژی منطقه این بوده است که بسیاری از 
پروژه هــای این منطقه تا پایان ســال جاری به 
بهره برداری برسد و تعداد دیگری از پروژه ها در 

سال آینده افتتاح شود.
41هزارتنآسفالت

شهردار منطقه 1۰ شیراز خاطرنشان کرد: طی 

1۲ ماهه گذشــته بالغ بر ۴1 هزار تن عملیات 
اجرای آسفالت در سطح منطقه انجام شد.

پیشــرفتفیزیکی8۵درصدیپروژههای
محرومیتزدایی

ســبزیان فرد افــزود: بودجــه محرومیت زدایی 
منطقــه 1۰ بــه ارزش ۴۶ میلیــارد تومــان 
تعیین شــده اســت کــه هم اکنــون در قالب 
هفــت پیمان اجــرای پروژه ها بــا بیش از ۸۵ 
درصــد پیشــرفت فیزیکی دنبال می شــود و 
امید اســت تــا پایان مــاه جــاری پروژه های 
 محرومیت زدایی در ســطح منطقــه اتمام و به 
بهره برداری برســد. وی همچنین از انعقاد یک 
قرارداد جدیــد در حــوزه محرومیت زدایی به 
ارزش ۲۵ میلیــارد تومــان خبــر داد و افزود: 
از اســفند ســال جــاری اجــرای پروژه های 
محرومیت زدایــی 1۴۰3 آغــاز خواهد شــد. 
شهردار منطقه 1۰ شیراز با اشاره به پروژه های 
قابل افتتاح و کلنگ زنی در ســطح منطقه 1۰ 
در ایام دهه فجر تصریح کرد: در ایام دهه فجر 
۴۵ پروژه با اعتبــار ۴۵۹ میلیارد تومان افتتاح 
می شــود و ۲7 پروژه بــه ارزش ۸1۹ میلیارد 

تومان کلنگ زنی می شود.
ســبزیان فرد ادامه داد: جمــع عملیات اجرایی 
پروژه هــای قابل افتتاح و کلنگ زنی منطقه 1۰ 

بالغ بر یک هزار و ۲7۸ میلیارد تومان است.
پروژههایمنطقهده

وی در ادامــه با تشــریح پروژه های قابل فتتاح 

و بهره برداری از آنهــا تصریح کرد: بهره برداری 
از یک پارک ســه هکتــاری، بهره بــرداری از 
دو بوســتان بــه همــراه زمین های ورزشــی، 
رفوژ  عملیات  اجرای  بهداشــتی،  سرویس های 
میانــی معابر منطقــه، عملیــات لوله گذاری، 
دیوارگذاری،  جدول گــذاری،  و  کانیوا گــذاری 
لوله گــذاری رودخانه نهر اعظم، اجرای عملیات 
پیاده روسازی در شهرک های هدف، بهره برداری 
از یک ایســتگاه آتش نشــانی در ســطح این 
منطقه با 7۰ درصد پیشــرفت فیزیکی، احداث 
مخزن پنج هــزار و ۵۰۰ متر مکعبی به جهت 
مدیریــت آبیــاری در فضــای ســبز منطقه و 
افتتاح ســاختمان مدیریت بحران شــهرداری 
منطقــه در اردیبهشــت مــاه ســال آینده و 
 افتتاح پارکینگ کوهســتان دراک از مهم ترین 

پروژه ها است.
جذبسهبرابریمنابععمرانی

شــهردار منطقه 1۰ شــیراز در پایــان با بیان 
اینکه در سال گذشته اقدامات اجرایی، عمرانی 
و زیرساختی بســیار شاخصی در سطح منطقه 
رقم خــورد، اضافه کرد: جــذب منابع عمرانی 
منطقه به ســه برابر افزایش یافته است، این در 
حالی است که بودجه عمرانی و خدمات شهری 
منطقه در ســال گذشــته ۴۰۰ میلیارد تومان 
بــود و با توجــه به جذب ۶۹ درصــدی منابع 
عمرانی، خدماتی و شــهری، برای ســال آینده 
 پیشنهاد تخصیص بودجه ۶۰۰ میلیارد تومانی 

مطرح شد.

ســاختمانی  نخاله هــای 
تخریــب،  حاصــل  کــه 
ساخت و ســازها و اقدامات 
عمرانی است، سرمایه هایی هستند که می توانند با بهره گیری 

مناسب به چرخه اقتصادی باز گردند. 
افزایــش  همچنیــن  و  شــهرها  در  جمعیــت  افزایــش 
ساخت وســازهای ســاختمانی و همچنین تخریب و مرمت 
بناهــای عمرانــی شــاهد افزایــش چشــمگیر نخاله های 
ساختمانی شده اســت که وجود پســماندهای ساختمانی 
معضــات زیــادی را از قبیل آلودگی های زیســت محیطی 
 و بدمنظــر شــدن فضــای شــهرها را از نظــر دیــداری

 فراهم می کند. 
رئیس ســازمان مدیریت پسماند شهرداری شــیراز، روح  ا... 
خوشبخت با اشــاره به فعالیت های گســترده ساختمانی و 
همچنین پروژه های عمرانی در شــهر شــیراز گفت: روزانه 
در حــدود ۸ هزار تن از نخاله های ســاختمانی در شــیراز 

جمع آوری و سامان دهی می شود. 
خوشــبخت عنوان کرد: یکی از اقدامات ســازمان مدیریت 
پســماند جهت مدیریت پسماند های شــهری و جلوگیری 
ناهنجاری های زیســت محیطی، ســامان دهی پسماندها  از 
یا نخاله های ســاختمانی ناشــی از فعالیت هــای عمرانی و 
ساختمانی در شهر است که سایت کیان آباد واقع در جنوب 
شهر شیراز پذیرای روزانه 1۰۰۰ سرویس ماشین آلات حمل 

پسماند ساختمانی )کمپرسی( است. 
رئیس ســازمان مدیریت پسماند شــهرداری شیراز با اشاره 
به حضــور نماینده های این ســازمان در مناطــق 11گانه 
شــهرداری افزود: به افراد مراجعه کننــده جهت اخذ پروانه 
ســاختمانی، تجدیدبنا یا تعمیرات، پیمانکاران مجاز معرفی 
می شــوند که تمامــی روند تخریب، خاک بــرداری و حمل 
نخاله های ســاختمانی با نظارت ســازمان انجام شــده و از 
 تخلفــات احتمالی از جملــه تخلیه بار در مناطق شــهری 

جلوگیری شود. 

خوشــبخت ادامه داد: این پسماندها طی فرآیند های مربوط 
به ســایت کیان آباد حمل شــده و پس از باسکول با در نظر 
گرفتن اصول فنی و توسط ماشین آلات مستقر در محل دفن 

می گردد. 
او تصریــح کــرد: همچنیــن بــا شناســایی خاک هــای 
ســطح شــهر ســامان دهی لازم جهــت اســتفاده بهینه 
از خاک هــای نباتــی و مخلوط انجــام می پذیــرد. ضمناً 
گشــت های ســامان دهی پســماندهای عمرانی ساختمانی 
 به طور شــبانه روز با نظارت گســترده از تخلفات احتمالی 

جلوگیری می کند. 
سایتکیانآبادتاسهسالایندهفقطگنجایشدارد

خوشــبخت افزود: ســایت کیان آباد شــیراز از سال 13۸۴ 
بهره برداری شــده کــه با توجه به تناژ هــای ورودی، روزانه 
نهایت تا سه سال آتی گنجایش دفن پسماندهای ساختمانی 
شــیراز را دارد که هم اکنون با همکاری ســازمان حفاظت 
 محیــط زیســت و اداره کل منابع طبیعی و ســایر ارگان ها 

در حــال جانمایی ســایت جدید بــرای دفــن نخاله های 
ساختمانی می باشیم. 

براســاس گزارش ســازمان مدیریت پســماند شــهرداری 
شــیراز شــهروندانی که طی فعالیت های عمرانــی نیاز به 
جمــع آوری نخاله هــای ســاختمانی دارنــد، می توانند با 
مراجعه به مناطق شــهرداری جهت دریافت مخزن ذخیره 
نخاله هــای ســاختمانی اقدام کــرده و پــس از دریافت و 
 پر شــدن آن توســط ماشــین های بازو غلطان شــهرداری 

جمع آوری می گردند. 
همچنیــن شــهروندان می تواننــد از طریق ســامانه 137 
شهرداری تخلفات احتمالی از قبیل تخلیه غیر مجاز در سطح 
شهر، کمربندی و حریم رودخانه خشک را گزارش نمایند تا 

در اسرع وقت پیگیری شود.

اسماعیل قزل ســفلی، معاون استاندار و رئیس ستاد انتخابات استان 
فارس در نشســت با مدیرکل و اعضای هیئت اســتانی اندیشــه ورز 
مشــارکت حداکثری در انتخابــات آموزش وپرورش فــارس گفت:  
درخصوص برگزاری انتخابات تمهیدات بســیار مناســبی در استان 

فارس پیش بینی شده است.
رئیس ستاد انتخابات اســتان فارس گفت: از مدت ها قبل گروه های 
متعددی که در جامعه اثرگذار هستند مشخص و  جلسات متعددی با 

آنها برگزار شده است و سخنان آنها شنیده شده است.
قزل ســفلی گفــت: یکــی از گروه هــای اثرگــذار و مهــم جامعه، 
آموزش وپرورش شــامل معلمان و دانش آموزان هســتند که هم در 

مشارکت و هم در اجرای انتخابات بسیار مؤثر می باشند.
رئیس ستاد انتخابات اســتان فارس راه اندازی هیئت های اندیشه ورز 
مشارکت حداکثری در انتخابات در آموزش وپرورش استان را ابتکار 

مناسبی دانست و بر اثرگذاری این نوع رفتارها بر جامعه تأکید کرد.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس گفت: دشمن 
تمام تاش خود را بر القای ناامیدی در جامعه معطوف کرده و سعی 

دارد تا با این کار از میزان مشارکت مردم در انتخابات بکاهد.
رئیس ستاد انتخابات استان فارس با اشاره به اینکه مردم ما هوشیار 
هســتند، نشان دادند توطئه های دشمن را نقش بر آب خواهند کرد؛ 

اما مسئولین نیز دراین زمینه باید هوشمندانه حرکت کنند.
محمدخلیل عســکری، مدیرکل آموزش و پــرورش فارس نیز در این 
جلســه گفت: رهبر معظــم انقاب بر چهار اصل مشــارکت، رقابت، 

سامت و امنیت در انتخابات تأکید داشتند.
عســکری با اشــاره به اینکه آموزش و پرورش خصوصاً در مســئله 
مشــارکت حداکثری نقش بســیار مهمی بر عهده دارد گفت: براین 
اساس هیئت اندیشه ورز مشارکت حداکثری در انتخابات در آموزش 

و پرورش استان فارس تشکیل شده است.
مدیرکل آموزش و پرورش فارس گفت: براســاس دســتورعملی که 
در هیئت اندیشــه ورز اســتانی تدوین شــده متناظر با این هیئت 
درســطح ادارات آموزش و پرورش و مدارس سراســر استان نیز این 
هیئت اندیشه ورز تشــکیل و از همه ظرفیت ها برای تحقق مشارکت 
حداکثری استفاده خواهد شد. عســکری بااشاره به اینکه محور این 
دستورعمل، مدرسه محوری و فعالیت درمدارس است، گفت: در این 
دســتورعمل ضمن اینکه تأکید شــده از ظرفیــت خاقیت مدارس 
استفاده شود، نکاتی هم به صورت پیشنهاد برای اجرا ارائه شده است.

شهردار منطقه ده شیراز بیان کرد: 

شمالغربمحورتوسعهزیرساختی
 72 پروژه با بیش از هزار میلیارد در دهه فجر

نخاله های ساختمانی زباله های عصر توسعه
رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز: 

جمع آوری روزانه 8 هزار تن پسماندهای ساختمانی 

رئیس ستاد انتخابات استان فارس:

آموزش وپرورش در روز یازده اسفندماه 
نقش مهمی برعهده دارد

مجتبی دهقان پور، رئیس سازمان جهاد کشاورزی 
اســتان فارس از آغاز به کار ششــمین نمایشگاه و 
جشنواره تخصصی خرما و صنایع وابسته در شیراز 
خبر داد و گفت: این نمایشــگاه از روز چهارشنبه 
چهارم لغایت شنبه هفتم بهمن ماه از ساعت 1۶ تا 

۲1 پذیرای بازدیدکنندگان است.
 دهقان پــور گفت: این نمایشــگاه در ســالن های 
سرو، بهار و نرگس پرپاست و به عرضه محصولات 
تولیــدی، فرآوری شــده و صنایع وابســته خرما 

اختصاص دارد. 
این مســئول با بیان اینکه ششــمین نمایشــگاه 
تخصصی خرمای شیراز در مســاحتی بالغ بر سه 
هزار مترمربع برگزار خواهد شد، اظهار کرد: بیش 
از ۵۰ شــرکت و مؤسسه داخلی از ۹ استان کشور 

در این نمایشگاه حضور دارند. 
وی با اشاره به اینکه غرفه سازمان جهاد کشاورزی 
استان فارس در سالن ســرو این نمایشگاه مستقر 
اســت، بیان کرد: مسئولین و کارشناسان مدیریت 
باغبانــی، حفظ نباتات و صنایــع تبدیلی و غذایی 
این ســازمان آماده ارائه مشــاوره و پاسخگویی به 

عاقه مندان هستند. 
دهقان پور ســطح زیرکشت نخلســتان های استان 
فارس را 3۶ هزار و ۶7۶ هکتار عنوان کرد و افزود: 
در سال جاری با تولید 331 هزار و ۵۰۰ تن خرما 
رتبه اول کشور را کســب کردیم و از لحاظ سطح 

زیرکشت نیز حائز رتبه دوم کشور هستیم.
این مســئول، ارقام مهم خرما در اســتان فارس را 
زاهدی، کبکاب، شــاهانی و ارقام تجاری در حال 

توسعه را پیارم و مجول عنوان کرد.
وی تصریــح کرد: محصول خرمای اســتان فارس 
در شهرســتان های قیروکارزیــن، جهرم، کازرون، 
فراشــبند، مهر، اوز، لارستان، لامرد، خفر، داراب و 

فسا تولید می شود. 
دهقان پور با بیان اینکــه خرما یکی از محصولات 
صادراتی با ارزش افزوده بسیار بالا و از منابع مهم 
ارزآوری کشور به شــمار می آید، افزود: ارقام مهم 
خرما که عاوه بر تأمین نیاز بازار مصرف استان به 

کشورهای همسایه نیز صادر می شوند.
رئیس ســازمان جهاد کشاورزی اســتان فارس با 
اشــاره به اینکه ظرفیت های ویژه استان فارس در 
تولید محصــول خرما یکــی از اصلی ترین دلایل 
برپایی مســتمر نمایشــگاه تخصصی این محصول 
اســت، بیان کرد: آشنایی با پتانســیل های بازار و 
موقعیت هــای جدید، ایجاد فرصت های مناســب 
بــرای کســب و کارهــای کوچــک، کاس ها و 
 کارگاه های آموزشــی از جمله مزایــای برگزاری 

این نمایشگاه ها است.

محمدجواد مرادیان، رئیس مرکز مدیریت حوادث 
و فوریت های پزشــکی فارس گفت: پیش از ظهر 
دوشــنبه با اعام گزارش واژگونی خودرو ساینا در 
محور شــیراز - کازرون، ۵ کیلومتر بعد از دشــت 
ارژن به سمت ابوالحیات نیروهای اورژانس به محل 

حادثه اعزام شدند.
رئیــس مرکــز مدیریــت حــوادث و فوریت های 
پزشــکی فارس افــزود: در این حادثــه چهار نفر 
شــامل آقای 3۰ ســاله، آقای 3۵ ساله، خانم ۴۵ 

ساله و کودک 3 ســاله قبل از رسیدن آمبولانس 
اورژانس جان باختند. مرادیان اضافه کرد: همچنین 
این حادثه ســه مصدوم داشــت که ۲ نفر از آنها 
به بیمارســتان شهید رجایی شــیراز و یک نفر به 
بیمارســتان ولی عصر )عــج( کازرون انتقال داده 
شدند. وی تصریح کرد: برای امدادرسانی به حادثه 
دیدگان چهار دستگاه آمبولانس اورژانس به محل 
 اعزام شد. علت حادثه از سوی کارشناسان در حال 

بررسی است.

س : طاهره حیاتی
عک

نایب رئیس شورای اسلامی شهر شیراز تأکید کرد:

ایجاد ارتباط دو طرفه میان روابط عمومی های شهرداری
 و یاوران شورا 

 رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان فارس خبر داد:

برگزاری ششمین نمایشگاه تخصصی خرما
 در شیراز 

رئیس اورژانس فارس خبر داد:

۴ کشته و ۳ مصدوم بر اثر واژگونی خودرو
در محور شیراز - کازرون
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وزیر امور خارجه اردن: 
اسرائیل باید پاسخگو باشد

 ایرنا- ایمن الصفدی، وزیر امور خارجه اردن که برای شــرکت 
در نشست شــورای وزیران امور خارجه اتحادیه اروپا به بروکسل 
دعوت شــده اســت بر لزوم پاســخگو کردن رژیم صهیونیستی 
به دلیل کشتار وحشیانه مردم غزه تأکید و تصریح کرد که تنها راه رسیدن به صلح، 

شناسایی حق آزادی فلسطین و تشکیل یک کشور مستقل است.
ایمن الصفدی در بروکســل اظهار داشت: اســرائیل با این سیاست و تجاوز کنونی 
بــه غزه و همچنین تضعیف راه حل دو دولتی، آینده منطقه را به درگیری و جنگ 
بیشتر سوق می دهد. همه جهان می گوید تنها مسیر پیش رو راه حل دو دولتی است 

اما اسرائیل به این راه حل پایبند نیست.
وی با تأکید بر لزوم حساب کشــی از رژیم صهیونیستی افزود: زمان آن فرا رسیده 
است که جهان در کنار حقوق منطقه برای زندگی در صلح و امنیت بایستد و علیه 

طرفی که این حق را از آن ها سلب کرده، اقدام کند.
رئیس دســتگاه دیپلماسی اردن درباره نقش اتحادیه اروپا در پایان دادن به جنگ 
در غزه گفت که این اتحادیه »یک شــریک نزدیک برای ما در منطقه است و نقش 

فوق العاده ای دارد.«
وی ادامــه داد: اولویت ما توقف تجاوز، کشــتار، پایان دادن بــه ویرانی ها، نفرت و 
فاجعه ای اســت که رخ می دهد. ســپس باید با هم به ســمت طرحی برای اجرای 

راه حل دو دولت حرکت کنیم.
الصفــدی افزود: ما از همکاران مان در اتحادیــه اروپا انتظار داریم که قویاً در طرف 
صلح، کنــار حقوق بین الملل، عدالت و خواهان آتش بس بایســتند. با ما همکاری 
کنند تا بتوانیم کمک های انســانی کافی به غزه برسانیم. سپس با ما روی طرحی 

کار کنند تا صلحی را که همه در منطقه مستحق آن هستند به ارمغان بیاورد.
دیپلمات ارشد اردن خاطر نشــان کرد: تنها راه رسیدن به صلح، تحقق حق مردم 

فلسطین برای آزادی و تشکیل کشور در خاک ملی خود است.
وی با بیان اینکه جنگ کنونی در غزه منجر به صلح نمی شــود افزود: مسیر روشن 

است. طرفی که حق صلح مردم را انکار می کند باید پاسخگو باشد.

سه شنبه 1402/11/03               بینالمللسال سی ام  شماره 46203

مفقودی
بــرگ ســبز، ســندکمپانی خودرو )ســواری ســیتروئن 
زانتیــا ( مــدل 13۸۷ به رنگ ســفید روغنی به شــماره 
 موتور31۸5۸شماره شاسی s 1522۸۷1۷1130 به شماره پلاک 
ایــران 45۷/93 ن6۸ مالــک بهنــام جوکار بــه کدملی 
22۸0910624 فرزند جلیل مفقــود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

فرامنطقه ای

گوترش کشتار غیرنظامیان در عملیات »تراژیک« 
صهیونیست ها در غزه را محکوم کرد

ایسنا- آنتونیو گوترش، دبیرکل سازمان ملل در افتتاحیه اجلاس 
ســران گروه ۷۷ کشور به اضافه چین در کامپالا، پایتخت اوگاندا، 
گفت: عملیات نظامی اســرائیل باعث ویرانی همه جانبه و کشتار 
غیرنظامیان در مقیاس بی سابقه ای در دوران تصدی من به عنوان دبیر کل سازمان 
ملل شد. وی افزود: این دلخراش و کاملًا غیرقابل قبول است. خاورمیانه یک منطقه 
ناآرام اســت و ما باید هر کاری که می توانیم برای جلوگیری از تشدید درگیری در 

سراسر منطقه انجام دهیم.
گوتــرش با بیان اینکــه رد راه حل دو دولتی برای اســرائیلی ها و فلســطینی ها 
کامــلًا غیرقابل قبول اســت، افزود: محروم کردن فلســطینی ها از حق تشــکیل 
یک کشــور »درگیری را که به تهدیدی بزرگ بــرای صلح و امنیت جهانی تبدیل 
شــده، به مدت نامحــدود طولانی می کنــد«. گوترش برای شــرکت در اجلاس 
 ســران گروه ۷۷ کشــور به اضافه چین و جنبــش عدم تعهد از کامپــالا بازدید 

کرده است. 
رهبران و مقامات ارشــد ده ها کشور از جمله آفریقای جنوبی، ایران، چین، ترکیه، 
کوبــا، هنــد و ویتنام در این دو اجلاس شــرکت کردند.گــروه ۷۷ به علاوه چین 
 در حال حاضر شــامل ۱۳۴ کشــور در حال توســعه اســت که از منافع مشترک
کشورهای جنوب جهانی دفاع می کنند. بیانیه ای که شامگاه شنبه در پایان اجلاس 
ســران جنبش عدم تعهد صادر شــد، شــامل محکومیت تجاوز نظامی غیرقانونی 
اشــغالگران بــه نوار غزه، حمــلات بی رویه بــه غیرنظامیان فلســطینی و اهداف 
غیرنظامی و کوچ اجباری مردم فلســطین و نیز درخواست آتش بس فوری و دائمی 

بنا به دلایل بشردوستانه بود.

سفرای ایران و پاکستان به پایتخت ها باز می گردند
فارس- وزرای خارجه ایران و پاکســتان توافق کردند که سفرای 
دو کشــور تا جمعه ۲۶ ژانویه )ششم بهمن ۱۴۰۲( به محل کار 

خود بازگردند. 
امیرعبداللهیان و همتای پاکستانی در پی تحولات اخیر در مناسبات و حمله ایران 
به مقر گروهک تروریستی جیش الظلم و واکنش پاکستان در حمله به نقطه ای در 
مرز ایران، دو بار با یکدیگر تلفنی گفت وگو کردند. در پی این تحولات سفیر ایران 
که در ایران حضور داشــت به پاکستان بازنگشت و سفیر پاکستان هم به اسلام آباد 

فراخوانده شد.
ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست هفتگی با خبرنگاران با اشاره 
به دعوت به عمل آمده از امیرعبداللهیان برای ســفر به اسلام آباد، روابط دو کشور 

را مستحکم خواند.
وزارت امور خارجه ایران و پاکســتان در پی رخدادهای اخیر در مناســبات امروز 
)دوشــنبه( دوم بهمن ماه بیانیه مشــترکی صادر کردند. در این بیانیه آمده است 
که در پی گفت وگوی تلفنی امیرعبداللهیان و همتای پاکســتانی این توافق حاصل 
شــده که سفرا تا ششم بهمن به محل کار خود باز گردند و به دعوت جلیل عباس 
جیلانی، وزیر خارجه پاکستان، حسین امیرعبداللهیان دوشنبه نهم بهمن ماه )۲۹ 

ژانویه( به پاکستان سفر می کند.

سازمان ملل

آسیای غربی

آسیای غربی

مقامات اوکراینی؛روسیه باید دست از تسلیحات 
هسته ای بردارد تا صلح کنیم!

ایســنا- ایوان گاوریلوک، معــاون وزیر دفاع اوکرایــن در مصاحبه با 
روزنامه »تگ اشپیگل« بیان کرد: درگیری اوکراین صرفاً با آزادی کامل 
و بازگرداندن مرزها به ســال ۱۹۹۱ می تواند خاتمه یابد. تازه آن موقع، 
مســکو و ائتلاف حامی کی یف می توانند ســندی را به امضا برسانند که 
موجب ایجاد ساز و کار پیشگیرانه شود و از این طریق روسیه هرگز فکر 
جنــگ دیگری علیه اوکراین و یا کشــور دیگر را در آینده نخواهد کرد. 
طبق گزارش راشــا تودی، معاون وزیر دفــاع اوکراین ادعا کرد که این 
ســند هم چنین باید شامل این مورد باشد که روسیه دست از تسلیحات 
هســته ای خود بردارد زیرا این تســلیحات تهدیدی برای جهان است.
علاوه بر این مقام اوکراینی، میخائیل پودولیاک، مشــاور ارشد ولودیمیر 
زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین اظهارات مشابهی را عنوان کرد و گفت: 
مذاکرات باید زمانی برگزار شود که روسیه دچار شکست جهانی شود و 

مجبور شود خودش دست از تسلیحات هسته ای بردارد.
وی افزود: شکست جهانی چیست؟ فدراسیون روسیه دیگر قادر نخواهد 
بود سلطه گری کند و دیگر نخواهد توانست از حق وتوی خود در شورای 

امنیت سازمان ملل استفاده کند.
طی مجمع جهانی اقتصاد در داووس، زلنســکی بار دیگر بر فرمول صلح 
خود تأکیــد کرد و گفت که اوکراین باید بــه مرزهای ۱۹۹۱ بازگردد؛ 
اظهار نظری که ســرگئی لاوروف، وزیر امور خارجه روسیه آن را پوچ و 

غیرمنطقی توصیف کرد.

پاکستان از کشتن ۷ تروریست در نزدیکی مرزهای 
خود با افغانستان خبر داد

ایرنا- در جریــان عملیات نیروهای امنیتــی در حوالی منطقه مرزی 
 ژوپ واقع در ایالت بلوچســتان در امتداد مرزهای مشترک با افغانستان
۷ تروریســت کشته شــدند. ارتش پاکســتان افزود: عملیات پاکسازی 
بــرای از بین بردن ســایر تروریســت های موجــود در منطقه در حال 
 انجام اســت و نیروهای امنیتی این کشور مصمم به از بین بردن تهدید 

تروریسم هستند.
این درحالی اســت که پاکستان همسایه غربی خود افغانستان را به کم 
کاری در کنترل مرزها و چشــم پوشی از تحرکات عناصر تروریستی در 
قلمروی آن کشور متهم می کند. کابل با رد ادعای اسلام آباد از همسایه 

خود خواست راهکار بحران های خود را در داخل جست وجو کند.
هفته گذشته درپی تبادل آتش میان نیروهای ارتش پاکستان و مرزبانی 
طالبان افغانســتان در نزدیکی مرز »طورخم« تنش های از قبل بین دو 
همســایه را داغ تر کرد. طرف پاکستانی اقدام به بستن گذرگاه  طورخم 
به عنوان پرترافیک ترین معبر مرزی با افغانستان کرد و تاکنون مذاکرات 

طرفین برای کاهش تنش ها و بازگشایی مرز بی نتیجه بوده است.

بر روی کاهش تنش در غزه متمرکز هستیم
تســنیم- بن فرحان، وزیر خارجه عربســتان ابراز داشت که تشکیل 

کشور فلسطینی به شکل معتبر و غیرقابل بازگشت ضروری است.
وزیر خارجه عربستان تأکید کرد: ما باید بر روی راه حل مسئله فلسطین 

تمرکز کنیم. ما بر روی کاهش تنش در غزه بسیار متمرکز هستیم. 
وی در این گفت وگو افزود که هیچ عادی سازی روابطی با اسرائیل بدون 
حل مســئله فلســطین و ایجاد ثبات منطقه ای نمی تواند وجود داشته 
باشد.اسحاق هرتزوگ، رئیس رژیم صهیونیستی هفته گذشته در نشست 
ســالانه داووس مدعی شد که عادی ســازی روابط بین ریاض و تل آویو 
یک عنصر کلیدی پایان جنگ با حماس و تغییر دهنده بازی برای تمام 

خاورمیانه است.

واشنگتن از تل آویو می خواهد روی حذف رهبران 
حماس متمرکز باشد

ایسنا- جــان فاینر، معاون مشاور امنیت ملی ایالات متحده گفت: این 
کشور از رژیم صهیونیســتی می خواهد تا از عملیات زمینی گسترده تر 
در نوار غزه به ســمت حملات هدفمند علیه رهبــران جنبش حماس 

پیش برود.
جان فاینر عنوان کرد: ما از حق اسرائیل برای انجام اقدامات دفاعی علیه 
حماس دفاع کرده ایم تا این تهدید دوباره تکرار نشود. هم چنین صراحتاً 
اعلام کرده ایم که رویه اســرائیل در این درگیــری برای ما یک نگرانی 

بزرگ محسوب می شود.
وی افزود: در روزها و هفته های اخیر شــاهد آغــاز تغییر در مرحله ای 
از درگیری بوده ایم. ما از اســرائیل می خواهیم تا بیشــتر بر روی اهداف 
سطح بالا نظیر رهبران حماس متمرکز باشد و شاهدیم که آنها این کار 

را شروع کرده اند.
این اظهارات در شرایطی مطرح می شود که روزنامه وال استریت ژورنال 
به تازگی نوشت که مقامات اسرائیلی اذعان کرده اند که علی رغم حملات 
هوایــی و زمینی در داخــل غزه که موجب از بین رفتــن جان هزاران 
غیرنظامی شــده، به هدف خود مبنی بر »نابودی حماس« دســت پیدا 
نکرده اند. جان فاینر همچنین تأکید کرد واشنگتن از رژیم صهیونیستی 
خواســته تا کمک های بشردوستانه را به جمعیت نوار غزه برساند. علاوه 
بر این او مدعی شــد: »اسرائیل اقدامات کوچک اما بااهمیت انجام داده 

است.« اما فاینر گفت این اقدامات هنوز کافی نیستند.
در حالی که جنگ در غزه وارد صد و هشتمین روز خود شده، نبردهای 
شدید مقاومت فلســطین در چندین محله شهر خان یونس در جریان 
است و جنگنده های اشــغالگران حملات خود را به این شهر در جنوب 
نوار غزه تشــدید کرده اند. این در حالی اســت که ساکنان شمال غزه با 

وضعیت قحطی زده دست و پنجه نرم می کنند.

مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا:

 اسرائیل در نابودی حماس موفق نخواهد بود
ایسنا- جوزپ بورل، مســئول سیاست خارجی 
اتحادیــه اروپا، روز گذشــته پیــش از برگزاری 
نشســت وزرای امــور خارجه اتحادیــه اروپا در 
بروکســل که با دیدار جداگانه آن ها با وزرای امور 
خارجه تشــکیلات خودگردان فلســطین و رژیم 
صهیونیستی همراه خواهد بود گفت که وضعیت 
انسانی در نوار غزه، »بدتر از این نمی تواند باشد.«
او گفت: شرایط انسانی در غزه بسیار وخیم است. 
کلمات قادر به تشریح اوضاع نیستند. صدها هزار 
نفر به ســرپناه، غذا و دارو دسترسی ندارند و زیر 

بمباران زندگی می کنند.
وی با اشــاره به اینکه آمار بالایی از غیرنظامیان 
به طور روزانه کشــته می شــوند هشــدار داد که 

این وضع نمی تواند ادامه یابد و این مســئله در نشست 
شورای وزیران بحث خواهد شد.

مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا ادامه داد: من 
ســپس یک راه حل جامع ارائه خواهم داد. اما این راه 
حل درباره روند سازش نیســت. به نظرم باید صحبت 
درباره این بــاره را متوقف کنیم و به طور جدی درباره 

روند راه حل دو دولتی بحث کنیم.
وی با بیان اینکه صلح می تواند معانی مختلفی داشــته 
باشد افزود: ما باید درمورد راه حل دو دولتی بحث کنیم. 
از این پس من درباره روند سازش صحبت نخواهم کرد 

و روی راه حل دو دولتی متمرکز خواهم بود.  
بورل با اشــاره به حضور وزرای امــور خارجه تعدادی 
از کشــورهای عربی و همچنین رژیم صهیونیستی در 
نشست شورای وزیران، تصریح کرد که موانع تحقق راه 

حل دو دولتی باید از طریق گفت وگو رفع شود.
مســئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا با بیان اینکه 
مناقشه میان فلســطین و اسرائیل راه حل نظامی ندارد 
تصریح کرد که این اتحادیه در مورد تحقق آنچه راه حل 

دو دولتی نامیده می شود جدی است.
پس از رد درخواست ها برای تشکیل کشور فلسطینی از 
سوی بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم صهیونیستی، 
۲۷ وزیــر خارجه اتحادیه اروپا امروز با همتایان خود از 
رژیم اشغالگر و فلسطین به صورت جداگانه در بروکسل 

دیدار خواهند کرد.

ابتــدا وزرای خارجــه اتحادیــه اروپــا بــا یســرائیل 
 کاتــس، وزیر خارجه رژیم صهیونیســتی و ســپس با 
ریاض المالکی، وزیر خارجه دولت تشکیلات خودگردان 
فلسطین، به تنهایی ملاقات خواهند کرد. انتظار نمی رود 
کاتس و المالکی مستقیماً با هم دیداری داشته باشند.

کاتس و المالکی همچنین در نشســت شــورای روابط 
خارجــی اتحادیه اروپا در بروکســل به صورت جداگانه 
ســخنرانی خواهنــد کــرد. وزیران خارجه عربســتان 
سعودی، اردن، مصر و دبیرکل اتحادیه عرب نیز در این 

نشست حضور خواهند داشت.
دربــاره اظهارات روز گذشــته بورل که گفــت ما باید 
مباحثــات درباره برنامه های مشــخصی در راســتای 
راه حــل دو دولــت را شــروع کنیــم این رونــد، به 
گفته او از ســوی ســازمان ملل متحد تائید شــده و 
جامعــه جهانــی آن را پذیرفتــه اســت. بنابراین اگر 
 اســرائیل این راه حل را نمی پذیرنــد باید بحث کنیم 
و ببینیم چه راه حل دیگری مدنظرشــان اســت. اینکه 
فلســطینیان وادار به کوچ اجباری شــوند؟ یا آن ها را 

قتل عام کنند؟
مسئول سیاســت خارجی اتحادیه اروپا با اشاره به آمار 
بــالای تلفات غیرنظامیان در جنگ غزه افزود که روش 
تل آویو برای مبارزه با حماس مناســب نیست و منجر 
به صلح نمی شــود، چراکه بذر نفرت را برای نسل های 

آینده می کارد.

او افزود: روشی که اسرائیل برای نابودی حماس به 
کار گرفته است، قطعاً اشتباه است.

علاوه بر این، جوزپ بورل، مسئول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا، »نقشه راه ۱۰ ماده ای« را برای صلح 
میان صهیونیست ها و فلسطینیان ارائه خواهد کرد.
وزیــر خارجه آلمان در آغاز این نشســت گفت: راه 
حل دو کشــوری تنها راه حل این مناقشه است و 
بــرای کاهش درد و رنج غزه نیاز فوری به آتش بس 

بشردوستانه وجود دارد.
معاون نخست وزیر ایرلند اولویت در شرایط کنونی 
را آتش بــس، آزادی بی قید و شــرط گروگان ها و 
رسیدن کمک های بشردوستانه عنوان کرد و گفت: 
 مــا بعداً به پرونده نسل کشــی اســرائیل در دیوان
بین المللی دادگستری ملحق خواهیم شد. وضعیت غزه 
غم انگیز است و اکنون هیچ بهانه ای برای تأخیر در ارائه 

کمک ها وجود ندارد.
 وزیــر امور خارجه فرانســه هم گفــت: امیدواریم در 
روزهــای آینده تحریم هایی علیه عاملان خشــونت در 

کرانه باختری اعمال شود.
دولت اســترالیا حمایت خــود را از راه حل دو دولتی 
که بر اساس آن اســرائیلی ها و فلسطینی ها بتوانند در 
امنیت و رفاه زندگی کنند، اعلام و تأکید کرد که کانبرا 
از هیچ کاهشی در قلمرو غزه حضور دائمی اسرائیل در 

آن حمایت نخواهد کرد.
نماینده اســترالیا گفت: ما عمیقاً از اظهارات نتانیاهو که 
در آن درخواســت ها برای یافتن راهی برای تشــکیل 
کشور فلســطین را رد کرد، ناامید شدیم. ما از اسرائیل 
می خواهیــم در عملیات نظامی خود در غزه به تعهدات 

خود عمل کند و به قوانین بین المللی احترام بگذارد.
وزیر امور خارجه فنلاند گفت: بدون راه حل دو دولتی، 
صلح پایدار وجود نخواهد داشت و به نفع اسرائیل است 
کــه روی آن کار کند. کمک ها به انــدازه کافی به غزه 
نمی رسد و ما شــاهد مرگ مردم از گرسنگی هستیم. 

باید آتش بس برقرار شود.
وزیر امور خارجه اردن نیز تأکید کرد: اســرائیل آینده 
صلح و امنیت منطقه را نابود می کند و تنها راه حل این 

بحران راه حل دو دولتی است.

اخبار کوتاه جهان

سازمان ملل

اسرائیلی روز  رســانه های  فارس- 
احزاب  که  دادند  گزارش  گذشــته 
اپوزیســیون دو پیشــنهاد بــرای 
ســرنگونی کابینه را که به کنست 
ارائه شــده، پــس گرفتند و مدعی 
شدند که این امر با سیاست دوران 
جنگ همخوانی ندارد. اما تلویزیون 
رژیم صهیونیســتی گزارش داد که 

حزب »یشِ عَتید« )آینده وجود دارد( به ریاســت یائیــر لاپید اعلام کرده اگر 
بودجه تغییر نکند، این حزب بار دیگر سلب رأی اعتماد از کابینه را ارائه و برای 
سرنگونی دولت نتانیاهو تلاش خواهد کرد.کانال ۱۲ تلویزیون رژیم صهیونیستی 
نیز اعلام کرد که حزب کار اســرائیل نیز پیشــنهاد ســلب رأی اعتماد از دولت 
نتانیاهو را به دلیل عدم توانایی آن در بازگرداندن اســرای اسرائیلی نزد مقاومت 
فلســطین در غزه، ارائه خواهد کرد. این در حالی است که اخیراً صداهای زیادی 
در فلسطین اشغالی برای برکناری نتانیاهو از قدرت بلند شده است و اسرائیلی ها 
وی را به دلیل عدم تحقق دو هدف اعلامی از آغاز جنگ غزه که نابودی حماس 
و بازگرداندن »گروگان ها« بود، ناکارآمد می دانند. روزنامه هاآرتص نیز پیشــتر 
خواســتار برکناری فوری نتانیاهو و ســلب رأی اعتماد از او شــده و ابقای او در 
قدرت را قمار بر سر آینده اســرائیل توصیف کرده بود. در سرمقاله این روزنامه 
خطــاب به رهبران احزاب حاضر در کابینه ائتلافی آمده بود: آینده اســرائیل در 
دستان شماســت؛ در این زمان شوم مسئولیت پذیر باشید و کار درست را انجام 
دهید. همزمان خانواده های اسرای اســرائیلی نزد مقاومت فلسطین نیز فشارها 
علیه تل آویو برای بازگرداندن فرزندانشان، دستیابی به توافق تبادل اسرا و توقف 
جنگ را تشــدید کرده اند. در چنین فضایی دادگاه عالی اســرائیل نیز حدود دو 
هفته پیش اجرای قانونی را که امکان برکناری نخست وزیر را محدود می کند، به 

دوره بعدی کنست یعنی پس از برگزاری انتخابات به تعویق انداخت.

 پافشاری حزب لاپید
 بر سلب اعتماد از کابینه »نتانیاهو«

آسیای غربی

رئیس  بری،  نبیه  باشــگاه خبرنگاران- 
پارلمان لبنان از تحرکات رژیم صهیونیستی 
برای گســترش دامنه جنگ خبر داد گفت: 
اسرائیل به دنبال گسترش دامنه جنگ است، 
به ویژه که شرایط را در سایه حمایت بی دریغ 
آمریکا و عدم واکنــش جامعه بین الملل به 
کشتار جمعی در غزه، مناسب می بیند. رئیس 
پارلمان لبنان ضمن هشدار درباره افتادن در 
دام رژیم صهیونیســتی و کشاندن لبنان به 
درگیری تمــام عیار، اضافه کرد: تحرکاتی از 
سوی تل آویو در این زمینه انجام می شود که 
شامل گسترش حملات خود به سمت لبنان 
است. این رژیم مناطق دورتر از مرز را هدف 
قرار داده و به طور عامدانه اقدام به هدف قرار 
دادن غیرنظامیان می کند. همچنین افسران 
این رژیم اظهارنظرهای تهدیدآمیز می کنند.

وی با اشــاره به مطرح شــدن طرح هایی از 
سوی رژیم صهیونیستی از جمله دور کردن 
حزب ا... از شــمال رودخانــه »لیتانی« در 
جنوب لبنان بیان کرد: این طرح ها از ســوی 
لبنان مردود اســت. به همه هیئت هایی که 
به لبنان سفر کرده اند از عاموس هوکشتاین، 
فرستاده ویژه بایدن تا دیگران هم تأکید شده 
کــه لبنان به قطعنامــه ۱۷۰۱ و اجرای آن 
پایبند است و اســرائیل باید ملزم به اجرای 

این قطعنامه شــود. گفتنی است که بامداد 
یکشــنبه جنگنده های رژیم صهیونیســتی 
اطراف شهرک های العدیسه و مرکبا واقع در 

جنوب لبنان را هدف قرار دادند. 
براساس این گزارش، ارتش رژیم صهیونیستی 
تعدادی راکت نیز به سمت شهرک العباسیه 
در جنوب لبنان شــلیک کرده است. پیش تر 
حزب  ا... لبنان اعلام کرده بود که رزمندگان 
آن تجمع نظامیان رژیم صهیونیســتی را در 
پادگان »زرعیــت« واقع در منطقه »الجلیل 
علیا« در شمال فلسطین اشغالی هدف قرار 
داده و آنها را کشــته و زخمی کرده اســت. 
با آغــاز عملیات »طوفان الاقصی« توســط 
گروه های مقاومت فلســطین، حزب ا... لبنان 
در راســتای ســرگرم کردن بخش عمده ای 
از نظامیان صهیونیســت در شمال فلسطین 
و کاهش فشــار بر مقاومت در غزه، اقدام به 
انجــام عملیات های روزانه و ســنگین علیه 
اهــداف رژیم صهیونیســتی در داخل خاک 

فلسطین کرده است. 
در این بــاره رســانه های صهیونیســتی نیز 
بارها اعتراف کرده اند که حزب ا... در شــمال 
ســرزمین های اشغالی فلســطین همچنان 
دســت برتر را دارد و ارتش اسرائیل در این 

منطقه به دام افتاده است.

تسنیم- در ســایه تشدید عملیات های 
مقاومــت عــراق ضــد مواضع دشــمن 
گردان هــای  آمریکایی-صهیونیســتی، 
حزب ا... عراق اعلام کرد که به هدف قرار 
دادن مواضع دشمنان تا شکست کامل آنها 
ادامه می دهیم. ابوعلی العسکری، مسئول 
دفتــر امنیتــی گردان های حــزب ا... در 
بیانیه ای اعلام کرد که تا رسیدن به اهداف 
خود که از قبل اعلام کرده بودیم به هدف 

قرار دادن مواضع دشــمن ادامه خواهیم 
داد و هر تجاوزی را با شدت بیشتر پاسخ 
می دهیم. وی افزود، در بحبوحه تنش های 
اخیر در منطقه که بــا حمایت آمریکا از 
رژیم صهیونیســتی ایجاد شده است، این 
رژیــم هر زمانی که عرصه را بر خود تنگ 
می بیند و ضرباتی که از مقاومت دریافت 
می کند بیشتر می شود، اقدام به فرار رو به 
جلو می کند. بنابراین واجب اســت که ما 

عملیات های خود را ادامه داده و سرعت و 
شدت آنها را بیشتر کرده و پاسخی قاطع 

به جنایات اشغالگران صهیونیست بدهیم.
مقاومت اسلامی عراق که به عنوان یکی از 
جبهه های مقاومت در منطقه برای حمایت 
از مردم غزه از ماه ها قبل وارد میدان شده، 
طی دوره اخیر علاوه بر حملات مکرر به 
پایگاه های آمریکایی در عراق و ســوریه، 
صهیونیست  اشغالگران  مواضع  مستقیماً 

را در مناطق مختلف اراضی اشغالی هدف 
قرار می دهــد. از زمان آغاز طوفان الاقصی 
از ســوی نیروهای مقاومت فلسطینی در 
نوار غزه که بیش از ۳ماه پیش انجام شد، 
عملیات های ضدآمریکایی در منطقه روند 
شتابانی به خود گرفته است؛ به گونه ای که 
تقریبا طی ۳ماه گذشته نیروهای آمریکایی 
در عراق و یا ســوریه هیچ روزی را بدون 

حمله سپری نکرده اند. 

رئیس پارلمان لبنان:

 اسرائیل به دنبال کشاندن لبنان به 
جنگ تمام عیار است

حزب ا... عراق: 

به هدف قرار دادن مواضع اشغالگران صهیونیست و آمریکا ادامه خواهیم داد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر آراء شماره های 140260311012001۷05 - 140260311012001۷0۷ 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لامرد تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی خانم سکینه خلیلی فرزند حسین بشماره 
شناسنامه 10 صادره از لامرد در سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه 
و اعیان و آقای غریب مرادی فرزند حسین بشماره شناسنامه 141۷ 
صادره از لامرد در ســه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان یک 
باب خانه به مســاحت 2۷3 مترمربع پلاک 30 فرعی از 2690 اصلی 
مفروز و مجزی شده از پلاک 2690 اصلی قطعه یک بخش 25 فارس 
واقع در شهرســتان لامرد - محله چاه حاج ابول خریداری از مالک 
رسمی آقای ابراهیم نسیم افزا محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشــود در صورتی 
که اشخاص نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/16

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/03 
۴۵۸۳/م الف  
منصور کشوری 

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره 140260311012001۷03 موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در 
واحد ثبتی حوزه ثبــت ملک لامرد تصرفــات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم زهرا کریمی فرزند رمضان بشماره ملی 2500045۸46 
صادره از لامرد در ششــدانگ یک باب ساختمان تجاری مسکونی 
به مســاحت 109/4 متر مربع پلاک 29 فرعی از 2000 اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک 2000 اصلی قطعه یک بخش 25 فارس واقع در 
شهرســتان لامرد - بلوار انقلاب - محله خطیمی خریداری از مالک 
رسمی آقای علی عباســی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند.بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/16

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/03 
۴۵۸۴/ م الف   
منصور کشوری 

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 برابر رای شــماره 140260311012001616 موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لامرد تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای یوســف قادری فرزند شعبان بشماره 
شناســنامه 11۸ صادره از قطر در ششــدانگ یک باب خانه به 
مساحت 336/۸3 متر مربع پلاک ۸3 فرعی از 40۷ اصلی مفروز 
و مجزی شــده از پلاک 40۷ اصلی قطعــه یک بخش 25 فارس 
واقع در شهرســتان لامرد - محله شهرک ولیعصر - کوچه بدر 
خریداری از مالک رســمی آقای شــعبان قادری محرز گردیده 
اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی میشــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضــای مدت مذکور و عدم وصــول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول 1402/10/16

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/03 
۴۵۸۵/م الف  
منصور کشوری 

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین و 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر رای شماره 140260311024000۸۷0-1402/0۸/06صادره از سوی 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  و  تعیین  قانون  هیات 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرم بید 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی پرونده بنام آقای اله مراد برزگر 
به مساحت 2۸2.90 متر  احمد علی در ششدانگ یکبابخانه  فرزند 
مربع تحت پلاک 10۷1 / 119 متخذه از پلاک 119 اصلی واقع در قطعه 
یک بخش 14 فارس شهرستان خرم بید، صفاشهر ناحیه یک از ملکی 
خانم فاطمه خسروی محرز گردیده است لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله  15 روز طبق اوقات تعیین شده ذیل 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی 
مذکور به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نماید بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد . در هر حال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1402/10/1۸
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1402/11/03

۵۴2۵7/ م الف-عبد الحمید علی پور دارابی
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت خرم بید
از طرف سید محمد حسینی خرمی



بانک مرکزی اعلام کرد:

افزایش سقف وام کمک ودیعه 
مسکن 

ایسنا- بانــک مرکزی بخشنامه مربوط به مصوبه شورای پول و اعتبار مبنی 
بر افزایش سقف وام کمک ودیعه مسکن را که در تهران ۲۰۰ میلیون تومان، 
مراکز اســتان ها ۱۵۰ میلیون تومان، سایر شهرستان ها ۱۰۰ میلیون تومان 
و برای مناطق روســتایی ۴۰ میلیون تومان تعیین شده است را به ۲۰ بانک 
عامل ابلاغ کرد و متقاضیان مشــمول پس از ثبت نام در ســامانه طرح های 
حمایتی مسکن وزارت راه و شهرسازی به بانک های عامل معرفی می شوند.

دســتورالعمل اجرایــی تســهیلات کمک ودیعه مســکن پــس از افزایش 
سقف تســهیلات اعطایی به بانک های ملت، ملی، مســکن، صادرات، بانک 
رفاه کارگران، ســپه، تجارت، شهر، سامان، پاســارگاد، خاورمیانه، پارسیان، 
ســینا، کارآفرین، آینده، گردشــگری، اقتصاد نوین، ایران زمین، پست بانک 
 و مؤسســه اعتباری ملــل به عنــوان بانک های عامل پرداخت تســهیلات 

ابلاغ شده است. 
براســاس این بخشــنامه بانک مرکزی، متقاضیان این تسهیلات می بایست 
دارای اجاره نامه رســمی یا اجاره نامه ثبت شــده در ســامانه ثبت معاملات 
امــلاک و مســتغلات و دارای کد رهگیری، حداکثر شــش ماه قبل از ثبت 
درخواست متقاضی در سامانه باشند. متقاضی موظف است اطلاعات سکونت 

و مالکیت خود را در سامانه املاک و اسکان ثبت کند.
هم چنین کلیه متقاضیان و همسر ایشان متعهد هستند که در زمان ثبت نام، 
فاقد مســکن و یا زمین مسکونی ملکی باشــند. چنانچه در هر زمان سابقه 
مالکیت ایشــان محرز شــود، از فرآیند پرداخت تسهیلات حذف شده و در 
صورت اخذ آن تســهیلات، متعهد به اســترداد کلیه تســهیلات دریافتی و 

جبران خسارات و جرایم مربوطه خواهند بود.
در این بخشنامه آمده است به استناد ماده )۴( قانون جهش تولید مسکن و 
مصوبات شورای پول و اعتبار و در راستای حمایت از مستأجرین کم درآمد، 
دســتورالعمل اجرایی تسهیلات کمک ودیعه مســکن پس از افزایش سقف 

تسهیلات اعطایی به بانک های عامل ابلاغ شد.

قیمت نفت کاهشی شد
ایسنا- قیمت نفت در معاملات روزگذشــته با ازسرگیری تولید بزرگترین 
میــدان لیبی که عرضه جهانی نفــت را افزایش داد و نگرانی ها نســبت به 

تنش ها در منطقه دریای سرخ را تحت الشعاع قرار داد، کاهش یافت.
بهــای معاملات نفت برنت به حدود ۷۸ دلار در هر بشــکه کاهش یافت که 
ســومین کاهش روزانه در چهار روز گذشــته اســت. بهای معاملات وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا نزدیک ۷۳ دلار در هر بشــکه بود. شــرکت ملی 
نفــت لیبی اعلام کــرد جریان نفت از میدان نفتی شــراره که پیش از این، 
 حدود ۲۷۰ هزار بشــکه در روز بود، پس از ســه هفته توقف، ازســرگرفته 

خواهد شد.
در ایــن بین، معامله گــران انتظار اختلال طولانی در کشــتیرانی در دریای 
سرخ و کانال ســوئز را می کشند. یک مقام دولت بایدن اظهار کرد: اقدامات 
نظامی در این منطقه، ممکن اســت در روزهای آینده به اقدامات بیشــتری 

کشانده شود.
نفت امســال در جست وجوی مسیر قیمت بوده و هر هفته، افزایش و کاهش 
داشته است. این روند تحت تأثیر تنش ها در خاورمیانه از یک سو و انتظارات 
برای عرضه کافی در بازارهای نفت از سوی دیگر، متوازن شده است. آژانس 
بین المللی انرژی، رشــد تولید در خارج از اوپک و در عین حال، کندی رشد 

تقاضا را پیش بینی کرده است.
به گفته واندانا هری، مؤسس شرکت تحلیلی واندا اینسایتس، بازارهای نفت، 
تأثیر اختلالات کشــتیرانی در دریای سرخ و جنگ غزه را در قیمت ها لحاظ 
کرده انــد و به همراه تــداوم نگرانی های اقتصادی، به نظر می رســد که این 

عوامل، قیمت ها را در بازه محدودی نگه می دارند.
بر اساس گزارش بلومبرگ، در این بین، در اروپا، آتش سوزی در یک کارخانه 
شــرکت نواتک در بندر اوست لوگای روســیه، باعث توقف تولید سوخت در 
این مجتمع شد و باعث جلب توجهات به جریان صادرات سوخت روسیه در 

بحبوحه ادامه جنگ با اوکراین شد.

آگهی ثبتی و دادگستری

بانک

بانک

تجارت

انرژی
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فارس- ســید احســان خاندوزی، وزیر امور 
اقتصادی و دارایی روزگذشــته در بیســت و 
ششمین دوره همایش رتبه بندی شرکت های 
برتر ایران در مرکز همایش های صدا وســیما، 
اظهار داشــت: از ســال ۱۳99 تا تابســتان 
۱۴۰۲ رشد اقتصادی مثبت بوده که براساس 
پیش بینی ها در حوزه صنعت، کشاورزی و در 
مجموع اقتصاد تا پایان امسال روند مثبتی در 

رشد اقتصادی خواهیم داشت. 
وزیر امــور اقتصادی و دارایی گفت: امســال 
نیــز مانند ســال گذشــته رشــد اقتصادی 
مثبتــی را تجربــه خواهیــم کــرد و بر این 
 اســاس در ۱6 فصل رشــد تولیــد اقتصادی 

خواهیم داشت. 
وی بیان داشــت: با مرور شاخص های اقتصاد 
کلان در ۲ سال گذشته مشخص می شود که 
دشــواری های داخلی و خارجی را در 6 سال 
اخیر پشت سر گذاشته ایم البته دشواری های 
خارجــی بخــش مهمــی اســت کــه هنوز 

پابرجاست، ما با سیاست های رئیس جمهور که 
در حوزه توســعه روابط و اقتصاد با کشورهای 
همسایه شــکل گرفته، گشایش های اقتصادی 

را شاهد هستیم. 
وزیر امور اقتصاد و دارایی با بیان اینکه از دام 
رکود و رشــد اقتصادی پایین خارج شده ایم، 

گفت: اما برای اینکه تولید ملی و درآمد سرانه 
ارتقا یابد راه بسیاری در پیش داریم. 

خاندوزی بیان داشت: تلاش ها و سیاست هایی 
که در ۲ ســال اخیر انجام شــده باعث رشد 
تولیــد و خــروج از رکود در ســرمایه گذاری 
 داخلــی و خارج شــده کــه قابل قیــاس با 

سال های گذشته نیست. 
وی افزود: در درگاه ملی مجوزها تســهیل را 
ایجاد کرده ایم  در گذشــته قهر نظام اداری با 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان وجود داشــت 
که این موضوع رفع شده و با تمرکز بر تسهیل 

به دنبال رونق تولید هستیم. 
خاندوزی با بیان اینکه در ابتدای ســال جاری 
مصوبه ای در هیئت وزیران داشــتیم که باید 
به صورت شــفاف مقــررات در درگاه ملی به 
تولیدکنندگان و صادرکنندگان اعلام شــود، 
گفت: بنابراین امسال بخش نامه های گمرکی 
۵۰ درصد کاهش داشته و برای سال آینده نیز 

این وضعیت ادامه خواهد داشت. 
وی با تأکید بر اینکــه نیازمند هم فکری بین 
بخش دولتی با بخش صنعتی و شــرکت های 
برتر هســتیم، گفــت: با ایــن کار به کیفیت 
رشــد اقتصادی دســت می یابیــم و کالاهای 
 تولیــدی قابلیــت رقابت پذیــری در عرصــه 

بین المللی را می یابد. 

خاندوزی اظهــار داشــت: در وزارت اقتصاد 
تلاش کرده ایم تأمین مالی بانکی را با کنترل 
نقدینگی فراهم کنیــم و ابزارهای متفاوتی را 
برای شرکت های خوش نام و معتبر در دستور 

کار قرار دهیم. 
وی افزود: در سال گذشته متوسط رشد واقعی 
بخش صنعتی حدود ۴ تا ۵ درصد در نوســان 
بود اما میزان فروش شرکت های بزرگ حدود 

۱۸ درصد رشد کرده است. 
وزیر اقتصاد بیان داشــت: ورود شــرکت های 
دانش بنیان در فهرست ۱۰۰ شرکت برتر نیز 

موضوع نوید بخشی است. 
وی با بیان اینکه برای شرکت های تأمین مالی 
و تأمین انرژی اهمیت دارد گفت: بنابراین در 
مورد این دو موضوع نیازمند تدابیری هستیم. 
در سال گذشته ۲۸ درصد تأمین مالی جدید 
از طریق بازار سرمایه انجام شد و برنامه امسال 
تحقق تأمین مالی ۵۰۰ هزار میلیارد تومانی از 

طریق بورس است.

وزیر اقتصاد:

 رشد مثبت اقتصادی ادامه دار است
مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی اعلام کرد:
سهمیه بنزین ۱۵۰۰ تومانی تغییری نکرده است

 ایسنا- جعفر سالاری نسب، مدیرعامل شرکت پخش فرآورده های نفتی با تأکید 
بر اینکه تغییری در تخصیص ســهمیه 6۰ لیتری ایجاد نشده است، اظهار کرد: 
روال تخصیص سوخت بنزین یارانه ای مانند گذشته است و جای نگرانی نیست.
وی افــزود: این ماه نیز مانند ماه های گذشــته 6۰ لیتر بنزیــن ۱۵۰۰ تومانی 

تخصیص یافت و مشکلی در این حوزه نیست.
گفتنی اســت؛ بر اساس اطلاعات رســیده از وزارت نفت، سهمیه بنزین ۳۰۰۰ 
تومانی در کارت های ســوخت شخصی از ۱۵۰ لیتر به ۱۰۰ لیتر با هدف مقابله 

با قاچاق کاهش یافته و این موضوع ارتباطی با سهمیه 6۰ لیتر ماهانه ندارد.

۹۲ درصد چک ها در آذرماه وصول شد

باشگاه خبرنگاران- براســاس آمار چک های مبادله ای طی آذرماه ۱۴۰۲، از 
کل چک های مبادله شده در سامانه چکاوک 9۲ درصد وصول شده است.

در آذرماه ســال ۱۴۰۲، بیش از ۷ میلیون و 9۰۰ هزار فقره چک به ارزشی بالغ 
بر ۵۲۵۳ هزار میلیارد ریال مبادله شــد که نسبت به ماه قبل از نظر تعداد، ۰/۱ 

درصد، کاهش و از نظر مبلغ، ۱ درصد افزایش نشان می دهد.
در مــاه مورد گــزارش، بیش از ۴9 درصد از تعداد چک های مبادله ای در ســه 
اســتان تهران، اصفهان و خراسان رضوی مبادله شده است که بیشترین سهم را 
در مقایسه با سایر استان ها دارند. هم چنین بیشترین نسبت چک های وصولی به 

مبادله ای در استان های گیلان و خوزستان بوده است.
درصد تعداد چک های وصول شــده در ماه قبل از آن )آبان ماه سال ۱۴۰۲( نیز 

معادل 9۲/۱ درصد و این نسبت به لحاظ مبلغی ۸۸/۴ درصد بوده است.
خاطرنشــان می شــود براســاس برنامه اعلام شــده بانک مرکــزی، پذیرش و 
تبــادل چک های صیادی قدیمی )دســته چک های صادرشــده قبل از ســال 
 ۱۴۰۰( از ۱۵ مهــر مــاه ســال جاری صرفــاً در بانک صادرکننــده چک قابل 

انجام است.

ساخت ۲۰۶ هزار پروژه مسکن شهری در شهر های کشور

باشگاه خبرنگاران- حمیدرضا ســهرابی، معــاون مسکن شهری بنیاد مسکن 
با بیان اینکه  ۲۰6 هزار واحد پروژه  مســکن شــهری تعریف شده است، گفت: 
رونــد تکمیل واحدها آغاز شــده و همزمان با ایام دهه فجر بیــن ۴ تا ۵ هزار 
 واحد مســکن شــهری را در قالب طرح نهضت ملی مســکن بــه بهره برداری 

خواهیم رساند.
به گفته وی، از ۲۰6 هزار واحد مســکن شــهری که تعریف شده ۸۸ هزار واحد 
در مرحله فونداســیون، در مرحله اسکلت ۴6 هزار واحد، سفت کاری ۱۵ هزار و 
۷۱۷ واحد، مرحله نازک کاری ۷ هزار و ۵۱9 واحد در اراضی 99 ساله شهری در 

قالب طرح نهضت ملی مسکن است.
او می گوید:  متاســفانه همکاری بانک ها با دســتگاه در این بخش مناسب نبوده 
و همین موضوع باعث شــده که روند اجرای پروژه ها با کندی صورت گیرد و در 
نتیجه این اقدام باعث شود که ســازندگان انگیزه چندانی برای تکمیل پروژه ها 

نداشته باشند.

وزیر صنعت، معدن و تجارت:
عرضه خودروهای وارداتی تا پایان امسال تکمیل می شود

ایرنا- عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت از رشد تولید خودروهای 
داخلی و مونتاژی در ســال جاری خبر داد و گفت: عرضه خودروهای وارداتی تا 

پایان امسال ادامه دارد و تعهدات محقق می شود.
عباس علی آبادی روزگذشته در حاشیه بیست و ششمین دوره همایش رتبه بندی 
شــرکت های برتر ایران اظهار داشت: بازار خودرو روبه بهبود است، اما عده ای در 
این بازار به دنبال منافع خود و سودهای کلان هستند و از این فضا سوءاستفاده 

می کنند.
وزیــر صنعت، معدن و تجارت افزود: مردم باید حوصله کنند زیرا وضعیت خوبی 

خواهیم داشت.
وی با بیان اینکــه تولید خودروهای داخلی افزایــش خواهیم داد، گفت: تولید 

خودروهای مونتاژی افزایش یافته است.
علی آبادی گفت: عرضه آزاد در خودروهای وارداتی داریم و تا پایان سال تعهدات 

انجام خواهد شد و از سوی دیگر واردات خودرو نیز ادامه دارد.
وزیر صمت ابراز داشــت: خودروهای برقی و وارداتی عرضه خواهد شــد و مردم 

می توانند انتخاب کنند.
وی در خصــوص اختصاص خودرو به جانبازان کفت: ایــن موضوع در کارگروه 
وزارت صمت مطرح و با نظر مثبت تأیید شــد؛ منتظریم در دولت مصوب شود؛ 

ضمن اینکه برای سال آینده در برنامه آمده است.

مدیر عامل شرکت ملی نفت ایران:
چند قرارداد مهم توسعه میادین به زودی امضا می شود

مهر- محســن خجسته مهر، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران شامگاه یکشنبه، 
اول بهمن در نشســت هم اندیشــی با حضور کلیه مدیران عامل شــرکت های 
اکتشــاف و تولید که در مرکز همایش های بین المللی شــرکت ملی نفت ایران 
)کوشــک( برگزار شد با اشــاره به اینکه در دو ماه پایانی امسال شاهد به امضا 
رســیدن قراردادهای مهم توســعه میادین خواهیم بود، اظهار کرد: شرکت های 
E&P بازوی توانمند شــرکت ملی نفت ایران در توسعه و تولید از این میادین 
هســتند، میادینی که نقش اصلی در رشد اقتصادی ۸ درصدی در برنامه هفتم 

را ایفا خواهند کرد.
معــاون وزیــر نفت افــزود: اشــتغال آفرینی، تأمیــن مالی و توســعه فناوری 
ماحصل فعالیت شــرکت های E&P اســت و نقش این شــرکت ها در زنجیره 
 ارزش بالادســتی متشکل از اکتشاف، توســعه، حفاری، تولید و ازدیاد برداشت 

انکارناپذیر است.
وی افزود: شــرکت های اکتشاف و تولید پیشــران کارآفرینی فناورانه در کشور 
هســتند و می توانند به عنوان پیشران در زیست بوم توسعه و فناوری کشور ذیل 
راهبری شرکت ملی نفت ایران مشارکت فعالی داشته باشند و از این مسیر سهم 

بسزایی در بکارگیری و اشتغال نخبگان و جوانان توانمند ایفا کنند.
خجســته مهر با بیان اینکه طرح های افزایش تولید نفت و گاز، زمانبر هســتند، 
افزود: شــرکت ملی نفت ایران اقدام های مهمی را برای تسریع در فرآیند امضای 
قرارداد و رســیدن به مرحله توسعه انجام داده است و این اقدام ها ادامه دارد تا 
شرکت های اکتشاف و تولید به سرعت بتوانند به بحث توسعه میدان ورود کنند.
وی به مدل همکاری سه جانبه بین شرکت ملی نفت ایران، شرکت های اکتشاف 
و تولید و صندوق توســعه ملی هم اشاره کرد و افزود: تعاملات سازنده ای در این 
راستا با صندوق توسعه ملی جهت حضور در توسعه میادین نفتی و گازی انجام 

شده است.
معاون وزیر نفت خاطر نشــان کرد شرکت های اکتشاف و تولید هر ظرفیتی که 
برای توســعه دارند را به شرکت ملی نفت اعلام کنند. اجماع خوبی در دستیابی 
به افق های توســعه ای بین شرکت ملی نفت ایران و شرکت های اکتشاف و تولید 

وجود دارد.
معاون وزیر نفت با بیان اینکه در جهت جذب سرمایه و مردمی سازی اقتصاد نیز 
طرح های مهمی در دســتور کار قرار گرفته که می توان به طرح خرید تضمینی 
خدمات حفاری از سوی شرکت ملی نفت ایران در یک بازه ۱۰ساله اشاره کرد.

بــر اســاس این گــزارش، در ابتــدای این نشســت نمایندگان شــرکت ها در 
انجمــن شــرکت های اکتشــاف و تولید بــه بیــان دیدگاه ها و نــکات مدنظر 
 پرداختنــد و مقــرر شــد ایــن جلســات هم اندیشــی بــه صورت مســتمر 

ادامه داشته باشد.

بورس

فارس- بورس اوراق بهادار تهران روزگذشته گرچه در ابتدا 
روند رو به رشد به خود گرفت، اما در پایان معاملات همانند 
دو روز گذشــته روند کاهشــی پیدا کرد و شاخص کل با از 
دست دادن 666۴ واحد به رقم ۲ میلیون و ۱۴6 هزار و ۵۴۷ 
واحد رسید. هم چنین شاخص هم وزن با کاهش ۴۵۳۰ واحد 

به رقم ۷۳9 هزار و ۷۷۱ واحد رسید.
ارزش روز بازار که ناشــی از ارزش 6۱۱ شرکت بورسی است، 
به بیش از ۷ میلیون و ۴۵۲ هزار میلیارد تومان معادل ۱۵۲ 

میلیارد دلار رسید.
معامله گران روزگذشــته بیش از ۷/۳ میلیارد ســهام و اوراق 
مالــی در قالب ۴6۰ هزار معامله و بــه ارزش ۴6۴۱ میلیارد 

تومان دادوســتد کردند. همه شاخص های بورس روزگذشته 
قرمز شدند اما میزان کاهش ها زیر یک درصد بوده است.

شــاخص کل و شــاخص قیمت با معیار وزنی ـ ارزشی ۳۱ 
صدم درصد کاهش یافتند. این دو شــاخص با معیار هم وزن 
6۱ صدم درصد کاهش یافت. شــاخص آزاد شناور ۲۷ صدم 
درصد افت کرد. شــاخص بازار اول بــورس ۲9 صدم درصد 
کاهــش یافت و شــاخص بازار دوم بــورس ۳۳ صدم درصد 

کاهش داشت.
روزگذشته نماد پتروشیمی بوعلی سینا بیشترین اثر افزایشی 
بر شــاخص بورس را                              داشــتند و نمادهــای هلدینگ نفت و 
گاز و پتروشــیمی تأمین، گروه مپنا، ایران خودرو، گل گهر، 
کشتیرانی جمهوری اسلامی، پتروشیمی پارس بیشترین اثر 

کاهشی بر شاخص بورس را                              از خود به جای گذاشتند.
در فرابورس ایران هم روزگذشته اوضاع تعریف چندانی نداشت 
و شــاخص کل با از دست دادن ۱۴۷ واحد به رقم ۲۵ هزار و 
۵۲۳ واحد رســید. ارزش بازار اول و دوم فرابورس به بیش از 

یک میلیون و ۴۰۴ هزار میلیارد تومان رسید. ارزش بازار پایه 
فرابورس ۳۷۴ هزار میلیارد تومان شد. معامله گران روزگذشته 
بیش از ۷/6 میلیارد ســهام و اوراق مالی در قالب ۴۰۵ هزار 

معامله و به ارزش ۲۸۵ هزار میلیارد تومان دادوستد کردند.
لازم به یادآوری اســت، مطابق روال دوشــنبه ها روزگذشته 
عملیات بازار باز در شــبکه بانکی اجرا شــد که طی آن ۳/۱ 
میلیارد اوراق بدهی دولــت در قالب ۴۲۵ نوبت معامله و به 
ارزش ۲۸۱ هزار میلیارد تومان دادوســتد شــد که ارقام آن 

صرفاً در فرابورس نمایش داده می شود.
این اوراق معمولاً برای پرداخت به پیمانکاران و حتی تعهدات 
دولت در مورد حســاب های پیشرفت و عدالت انجام می شود 
که بر اساس تاریخ سررسید در شبکه بانکی با نرخ های ۳۰ تا 

6۰ درصد تنزیل و خرید و فروش می شود.
روزگذشــته نماد ایران خودرو دیزل بیشترین اثر افزایشی بر 
شاخص فرابورس را                              داشــته و نمادهای آریاساسول، انتخاب 
الکترونیــک، پالایش نفت لاوان، پتروشــیمی زاگرس، فولاد 

غدیر ایرانیان و پتروشیمی تندگویان بیشترین اثر کاهشی بر 
شاخص فرابورس را                              داشتند.

شــاخص کل و شــاخص قیمت فرابــورس ۵۷ صدم درصد 
کاهــش یافت. این دو شــاخص با معیار هــم وزن ۵9 صدم 
درصــد افت کردند. شــاخص بازار اول فرابــورس ۴۷ صدم 
 درصد کاهش یافت و شــاخص بازار دوم فرابورس 6۲ صدم 

درصد افت کرد.
یکی از مأموریت های بازار ســرمایه تأمین مالی است که هم 
دولت و هم شرکت ها می توانند با انتشــار انواع اوراق و انواع 
روش ها به تأمین مالی غیرتورمی از بازار ســرمایه اقدام کنند 
و شرکت های بورسی هم با رتبه بندی اعتباری براساس رتبه 
خــود می توانند به تأمین مالی اقدام کننــد و به این ترتیب 
ســرمایه های خرد و پراکنده دست مردم، جمع آوری شده و 
صرف سرمایه گذاری در اقتصاد می شود که این بهترین روش 
مشارکت مردم در اقتصاد و سرمایه گذاری غیرتورمی در تولید 

به شمار می رود.

کاهش 6664 واحدی شاخص بورس

حقوق و دستمزد

تسنیم- افزایش هزینه های زندگی و سختی کارگران 
در تأمین معاش مهم ترین مشکل جامعه کارگری است، 
کارگرانی که دستمزد آن ها بسیار کمتر از حقوقی است 

که باید دریافت کنند.
در حال حاضر حدود ۱۵ میلیون کارگر در کشور وجود 
دارند که در بخش های مختلف خدماتی و تولیدی و… 
کار می کنند. کارگران همانند دیگر قشرهای جامعه از 
همــان ابتدای انقلاب پای کار کشــور بوده و در تمام 
سختی ها و شیرینی ها، پستی ها و بلندی ها کنار مردم 

گام برداشته اند.
کارگران در زمره اقشــاری هســتند که در تلاطم های 
اقتصــادی، گرانــی و رکــود تورمی بســیار متضرر 
شده اند، قشــری که آن را اســاس تحولات اقتصادی 
و چرخیــدن چرخ های اقتصاد کشــور می دانند اما در 
زمان تصمیم گیری ها، همواره آخرین توجهات به آنان 

معطوف شده است.
دستمزد پایین تر از تورم واقعی جامعه باعث شده است 
که ســفره کارگران هرروز کوچک تر شــود. کارگران 
تنها قشــری هســتند که با تکانه های اقتصادی ضربه 
می خورند. همین مسئله باعث شده است که کارگران 
به ســمت مشــاغل کاذب رو می آورند تا بتوانند امرار 

معاش کنند.
هادی ابوی، فعال کارگری می گوید: در برخی مشاغل 
وجود کار و نبود نیروی کار لازم تبدیل به یک چالش 

برای بازار کار شده است. در واقع برخی مشاغل؛ به ویژه 
در بخش هــای صنعتی و تولیدی با وجود بســترهای 
مهیای اشــتغال، متقاضی اشتغال به کار ندارند که این 

مسئله نیازمند چاره اندیشی است.
ابــوی بیان می کنــد: علت اصلی کمبــود تقاضا برای 
اشتغال در برخی مشــاغل به حقوق و دستمزد پایین 
مربوط می شود. در شــرایطی که یک زندگی حداقلی 
خانوار کارگری در بسیاری شــهرها نیازمند دستمزد 
بیش از ۱۵میلیون تومانی است، جامعه کارگری با۵۰ 
درصد این درآمد به سختی امورات خود را می گذرانند.
ایــن فعــال کارگــری اظهار داشــت: نیــروی کار با 
اضافه کاری و درآمد حــدود ۱۰میلیون تومان به دلیل 
هزینه های بالای تأمین معیشــت و دیگر ضرورت های 
زندگی، طبیعتاً نباید تمایلی به اشــتغال در کارهای با 
درآمد پایین خواهد داشــت. این بخش از نیروی کار 
در این شرایط، فعالیت در حوزه تاکسی های اینترنتی، 
مشاغل کاذب و غیررسمی را با درآمد بالاتر به فعالیت 
در حوزه اشــتغال رســمی در محیــط کار صنعتی را 

ترجیح می دهد.
وی افزود: معیشــت کارگران باید واقعی دیده شــود. 
واقعیــت جامعــه این اســت که هزینه ســبد معاش 
کارگر۲۰ میلیون تومان به بالا اســت اما از آنجایی که 
چنیــن درآمدی برای یک کارگر در یک شــغل دیده 
نمی شود، به صورت اجباری کارگر مجبور است مدام به 

دنبال شغلی باشد که درآمد بهتری داشته باشد.
ابوی گفت: متأســفانه کارگران با مشکلات معیشتی 
دست و پنجه نرم می کنند، بخش زیادی از درآمد آنها 
صرف اجاره بها می شــود. با طرح های دولت مشکلات 
مســکن کارگران حل نمی شود، چرا که توان پرداخت 
اقســاط را ندارند. به همین دلیل در چند جلسه قبل 
شورای عالی کار ایجاد قرارگاه مسکن مصوب شد. مقرر 
شد برای کاهش هزینه های مسکن و تأمین خانه برای 
کارگران، زمین رایگان در اختیارشان قرار بگیرد. دومین 
پیشنهاد کارگران، پرداخت وام های ارزان قیمت است. 
وام هایی که در حال حاضر ارائه می شــود، اصلًا با توان 
مالی کارگران تطابق ندارد. هم چنین نرخ ســود آن ها 
بسیار بالاســت.امیدوارم قرارگاه مسکن با برنامه ریزی 

درست بتواند به نفع جامعه کارگری قدم بردارد.

حداقل دستمزد کارگران نباید از ۱۵ میلیون تومان کمتر باشد

مالیات

ایرنا- محمدهادی ســبحانیان، رئیس سازمان امور 
مالیاتی گفــت: افزایش یک واحــد درصد مالیات بر 
ارزش افــزوده طبــق لایحه بودجــه ۱۴۰۳ از جیب 
 مــردم نیســت بلکــه از ثروتمنــدان و پرمصرف ها 

گرفته خواهد شد.
در جلســه صحــن علنــی روز گذشــته، دوم بهمن 
ماه مجلس شــورای اســلامی، ادامه بررسی گزارش 
کمیسیون تلفیق درباره بخش درآمدی لایحه بودجه 
۱۴۰۳ در دســتور کار قرار گرفت و بند )س( تبصره 

)6( لایحه توسط نمایندگان بررسی شد.
در بند )س( تبصره )6( عنوان شــده که نرخ مالیات 
بــر ارزش افــزوده موضوع مــاده )۷( قانــون مالیات 
بــر ارزش افزوده مصوب ســال ۱۴۰۰بــه میزان یک 
واحد درصــد افزایش یابد و متناسب ســازی حقوق 

بازنشســتگان لشکری، کشــوری و صندوق فولاد از 
محل منابع حاصل از این بند انجام می شود. 

در ابتدا محمدحســن آصفری پیشــنهاد حذف این 
بند را مطرح کرد و گفــت: افزایش یک واحد درصد 
 مالیات بر ارزش افزوده در کشــور ســبب بروز تورم 

خواهد شد.
رئیس ســازمان امور مالیاتی به عنوان نماینده دولت 
در مخالفت با پیشــنهاد حذف بند )س( گفت: اینکه 
دوســتان می فرمایند دولت با مولدســازی و فروش 
زمین ها و املاکی که در اختیار دارد، هزینه های لازم 
برای بازنشستگان و حقوق بگیران و غیره را پرداخت 

کند، این رویکرد تورم زا است.
محمدهادی ســبحانیان بــا بیان اینکــه دولت باید 
منابــع پایدار برای مصارف پایــدار ایجاد کند، افزود: 

پیشــنهاد افزایش یــک واحد درصــدی مالیات در 
راستای این است که بار مالیاتی به سمت ثروتمندان 

و کارخانه داران برود.
وی تصریح کرد: بســیاری از خدمات و کالاهایی که 
امروز عموم مردم اســتفاده می کنند، به موجب قانون 
ارزش افــزوده معاف از مالیات اســت. به عنوان نمونه 
تمامی محصولات کشاورزی فرآوری نشده، دام زده و 
خوراک آن، بذر، نشــاء، سم، کود، مصارف کشاورزی، 
شیر، ماســت، پنیر، نان، آرد، گوشت و فرآورده های 
گوشــتی، برنج، حبوبات، ســویا، پروتئین سویا، انواع 
روغن هــای خوراکی گیاهی و حیوانی، شیرخشــک، 
خمیرکاغــذ و کاغذ باطله، انــواع چاپ کتاب تحریر، 
روزنامــه و کتاب از جمله مواردی اســت که معاف از 

مالیات ارزش افزوده هستند.

آبــادی، وزیر صنعــت، معدن و  مهر- عباس علی 
تجارت روزگذشته در بیست و ششمین دوره همایش 
رتبه بندی شــرکت های برتر ایران اظهار کرد: منشــأ 
بیــش اظهــاری واردات و کم اظهاری صــادرات در 
تجارت، ارز چند نرخی اســت. بسیاری از شرکت های 
فعال در یک صنعت صرفاً به خاطر اســتفاده از منافع 

ارزی وارد آن حوزه شده اند.
وی افزود: باید شرکت های بزرگ در عرصه بین المللی 
حضور پیدا کرده و به رقابت بپردازند و رشــد صنعتی 
پایدار و صادرات محور باید به محوری در ســنجش 

شرکت های برتر تبدیل شود.
علی آبادی ادامه داد: در گذشــته در مجموعه ای که 

فعال بودم مواد اولیه را ۴۰ دلار خریداری می کردیم 
و در هــر کیلو ۴۰ هــزار دلار فــروش می رفت که 

نشاندهنده ارزش افزوده بالای آن حوزه بود.
وی تصریح کرد: مسئولیت پذیری یکی از شاخص های 
پیشــنهادی اهل فن برای ســنجش شرکت هاست. 
بخشی از درآمد شــرکت ها باید صرف توسعه منطقه 

استقرار آن شرکت شود.
وزیر صنعت، معدن و تجارت هم چنین گفت: یکی از 
مشــکلات کشور نرخ تشکیل سرمایه است. در لایحه 
بودجه نکته ای گنجانده شــده که فرصت تشــکیل 

سرمایه را از ما می گیرد.
علی آبادی با اشاره به اینکه امروز فناوری خودروهای 

احتراقــی را نباید به مفت هم خریداری کرد، تصریح 
کرد: مرکــز دیده بانی در ایمیدرو با هدف ســنجش 
اســتعدادهای هر منطقه در راستای توسعه کسب و 
کار ایجاد شــود. وی با بیان اینکــه باید جدی تر به 
توســعه کشــور مبتنی بر صنعت فکــر کنیم، تأکید 
کرد: باید به سمت صنعتی شدن صنایع حرکت کرد؛ 
اکنون آب گران قیمت را به صنایع کشــور می دهیم و 

یا از پساب به صنایع اختصاص می دهیم.
وزیر صمت افزود: توســعه صنعتی ما بیشتر در قالب 
اقدامــات فرصت طلبانه اتفاق افتاده اســت به همین 
جهت معمولاً شــاهد ورود فناوری هایی هســتیم که 

عمرشان تمام شده است.

رئیس سازمان امور مالیاتی:

بار مالیات به سمت ثروتمندان و پرمصرف ها هدایت می شود

ارز چندنرخی، منشأ بیش اظهاری واردات و کم اظهاری صادرات است

نفت و انرژی

انرژی

مسکن

خودرو



امارات یک بازنده واقعی برابر ایران

به گزارش ایســنا، تیم ملی فوتبال امارات امشــب در آخرین بازی اش در مرحله 
گروهی جام ملت های آسیا به مصاف ایران خواهد رفت. این بازی در حالی برگزار 
می شــود که تیم ملی ایران با شــش امتیاز در صدر جدول رده بندی قرار دارد و 

امارات هم با چهار امتیاز دوم است.
ســایت کوره با تیتر »طلسم شــکنی روی بازیکنان امارات قبــل از دیدار با ایران 
فشار می آورد« نوشت: تیم ملی فوتبال امارات در تاریخ رویارویی هایش برابر ایران 
هیچگاه موفق به کسب پیروزی نشده است. امارات در جام ملت های آسیا پنج بار 
برابر ایران به میدان رفته اســت که در چهار بازی شکســت خورده و تنها در یک 

بازی در سال ۱۹۹۲ به تساوی دست پیدا کرده است.
این ســایت عربی در ادامه نوشت: امارات در انتخابی جام جهانی ۲۰۰۲ دو بار به 
مصاف ایران رفت که در هر دو بازی شکست خورد. در انتخابی جام جهانی ۲۰۰۸ 
هم در ســه بازی که دو تیم به مصاف هم رفتند ایران در یک بازی پیروز شــد و 
دو بازی هم با تســاوی به پایان رسیدند. در انتخابی جام جهانی ۲۰۱۰ و ۲۰۲۲ 
هم دو بار دو تیم به مصاف هم رفتند که تیم ملی فوتبال ایران در هر دو بازی با 

نتیجه مشابه یک بر صفر به پیروزی رسید.
نکتــه قابل توجه صرف نظر از پیروزنشــدن امارات در دیدارهایش برابر ایران این 
است که آنها تنها یک بار دروازه تیم ملی فوتبال ایران را باز کرده اند. این در حالی 

است که ۱۹ بار دروازه این تیم توسط مهاجمان ایران باز شده است.

انتخاب سرمربی خارجی پرسپولیس در آستانه نهایی شدن
به گزارش فارس، جمع بندی مســئولان باشگاه پرسپولیس برای انتخاب سرمربی 
جدید تیم فوتبال این باشــگاه حالا وارد مرحله تازه ای شده و به نظر می رسد به 
زودی نام سرمربی جدید پرسپولیس و جانشین یحیی گل محمدی مشخص شود.
حسین بادامکی، معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس قرار است نام گزینه های نهایی 
را                              به زودی به هیئت مدیره پرســپولیس ارائه دهد تا مصوبات لازم برای مذاکره و 

عقد قرارداد با سرمربی جدید انجام شود.
مسئولان باشگاه پرســپولیس امیدوار هســتند که تا آخر هفته بتوانند سرمربی 

جدید را                              انتخاب و معرفی کنند تا بیش از این بحث کادر فنی سردرگم نباشد.

درخواست فدراسیون وزنه برداری؛
 به ما هم ۱۰ حواله خودرو بدهید

به گزارش تســنیم، پس از حضور تیم ملی فوتبال ایــران در جام جهانی ۲۰۲۲ 
قطر که بیش از یک سال قبل اتفاق افتاد، خبری منبی بر اعطای حواله خودروی 

خارجی به اعضای این تیم منتشر شد.
پس از این موضوع فدراســیون ها و ورزشکاران بسیار زیادی مدعی شدند که باید 
این حواله را دریافت کنند، چون بار اصلی مدال آوری ورزش ایران در طول ســال 
و در رویدادهای مختلف بر روی دوش آنهاســت. کشــتی سردمدار این ماجرا بود 
و علیرضا دبیر، رئیس فدراســیون چندی قبل اعلام کرد که نامه درخواســت این 
حواله های خودرو برای کشــتی گیران و مدال آوران را به نهاد ریاســت جمهوری 

ارسال کرده تا برای ۲۱ نفر حواله خودرو در نظر گرفته شود.
اکنون خبر می رســد که فدراسیون وزنه برداری هم درخواست دریافت حواله های 

خودرو را ارسال کرده و منتظر پاسخ است.
سجاد انوشــیروانی، رئیس فدراســیون وزنه برداری در این باره گفت: در نامه ای 
به نهاد ریاســت جمهوری برای ۱۰ نفر درخواســت حواله خودرو دادیم. به طور 
مشخص اســم ندادیم و فقط درخواســت کردیم و گفتیم که باید این نگاه ویژه 

درخصوص قهرمانان وزنه برداری هم اتفاق بیفتد.
وی یادآور شــد: افرادی همانند محمدنصیری، حســین رضازاده، بهداد سلیمی، 
کوروش باقری، حســین توکلی، نواب نصیرشلال، علی مرادی و کیانوش رستمی 
چهره های شاخص این رشته هستند که حقشان دریافت این حواله خودرو است.

در ماه هــای اخیر اخبار متعددی از کشــمکش های میان صداوســیما و مهران 
مدیری بر ســر ناتمام ماندن فصل پایانی »دورهمی« و شــکایت صداوسیما از 

مدیری منتشر شده است.
ناصر قدیر کاشــانی تهیه کننده دورهمی نیز اعلام کرده بود که موضوع شکایت 
سازمان صداوسیما از مدیری، توسط وکلا و نمایندگان حقوقی سازمان صداوسیما 
و به صورت جدی از مرجع قضایی در حال پیگیری اســت تا خســارت هایی که 
مدیری با پخش کلیپ در فضای مجازی به سازمان صدا و سیما وارد کرده اند را 
دریافت کنند. تهیه کننده دورهمی از شکایت متقابل خود از سازمان صداوسیما 
بابت دریافت مطالبات نیز خبر داده بود. او با اعلام اینکه هیچ تعهدی برای تولید 
و تحویل برنامه »دورهمی« به سازمان ندارد، دلیل شکایت سازمان صداوسیما از 

مهران مدیری را انتشار یک ویدئو در فضای مجازی عنوان کرده است.
به گفته تهیه کننده دورهمی ادعای سازمان این است که پس از آن دیگر امکان 
پخش تصویر مدیری از صدا و ســیما وجود ندارد. در نتیجه دیگر امکان پخش 
ســریال هایی که  مدیری در آن بازی کردند هم از صدا و سیما وجود ندارد و او 

باید ضرر و زیان و خسارات وارد شده را پرداخت کند.
قوانین و مقررات تکلیف را روشن می کند

چندی پیش پیمان جبلی، رئیس سازمان صداوسیما نیز درباره ماجرای شکایت 

از مهران مدیری گفته بود که دوســتان ما در بخش حقوقی در حال بررســی و 
پیگیری هســتند. این طبیعی است که یک ســازمان به لحاظ حقوقی با افراد و 
مؤسسات مختلف، در اشــکال مختلف با مشکل روبه رو شود و بالاخره قوانین و 

مقررات تکلیف را روشن می کند.
پس از انتشــار شــایعه ای مبنی بر بازگشــت مهران مدیری برای ساخت یک 
ســریال در تلویزیون، ناصر قدیر کاشــانی،  تهیه کننده برنامه »دورهمی« این 
شــایعه را تکذیب کرد. قدیر کاشانی گفت: صحت چنین شایعه ای امکان ندارد؛ 
چراکه بر اساس شــکایت مسئولان حقوقی سازمان صداوســیما،  مدیری باید 
 صدهــا میلیارد تومان خســارت بابت عدم پخش این برنامه و تبلیغات ناشــی

  از آن بــه صداوســیما بپردازد. بایــد منتظر بمانیم تا ببینیــم رأی دادگاه چه 
خواهد شد.

45 قسمت از فصل پنجم »دورهمی« آماده پخش است
او در خصوص تولید فصل پنجم برنامه »دورهمی« نیز اعلام کرد که 45 قسمت 
از فصل پنجم »دورهمی« آماده پخش است و تحویل صداوسیما شده است. اما 
مسئولان تلویزیون حاضر به پخش این برنامه نیستند و معتقدند مهران مدیری 

باید غرامت عدم پخش این برنامه را بپردازد.
آبان ماه سال جاری بود که ناصر قدیر کاشانی، تهیه کننده برنامه »دورهمی« با 

انتشار نامه ای در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی اینستاگرام، اعلام کرد 
که اسنادی مربوط به شکایت سازمان صداوسیما از مهران مدیری و تهیه کننده 

برنامه دورهمی، به دفتر سخنگوی قوه قضاییه ارائه داده است.

جــواد مزدآبــادی، کارگــردان ســریال های 
تلویزیون کــه تولید یــک مجموعه طنز ۹۰ 
شــبی با عنوان »چرخ گــردون« را عهده دار 
است، دلیل اینکه طنزهای تلویزیون موفقیت 
قبل را ندارند، حضور کم رنگ افراد متخصص 
در حــوزه طنز می داند. او در عین حال اظهار 
امیدواری می کند که اتفاقات خوبی در حوزه 

طنز در راه است اما تحقق آن زمان می برد.
مزدآبادی که پیشتر تجربه ساخت سریال های 
»چهــار چرخ« و »دنگ و فنگ روزگار« را در 
حوزه طنز برای تلویزیون تجربه کرده اســت، 
در گفت وگویی درباره ضرورت تولید و پخش 

مجموعه های طنز  به ذکر نکاتی پرداخت.

کمرنگ  طنز  حوزه  در  متخصص های  حضور 
شده است

او خاطرنشان می کند: تلویزیون همیشه تلاش 
می کند تنوع در ژانرهای مختلف را داشته باشد 
اما چون همیشه مردم با کارهای طنز ارتباط 
خوبی برقرار می کنند، توقعشان هم این است 
که این گونه کارها را بیشتر ببینند و کمی این 
تنوع در این بخش بیشتر باشد. حال اینکه ما 
در این زمینه خلاء حــس می کنیم به خاطر 
این است که نویسندگان و کارگردان هایی که 
در حوزه کمــدی می توانند موفق عمل کنند 

و کارهای پرمخاطبی 

داشته باشند، الان کم شده اند.
کارگردان ســریال »چــرخ گــردون« ادامه 
می دهــد: بخشــی از ایــن افراد هــم که از 
قدیمی ترها هســتند، الان یا جذب ســینما 
شــده اند یا در  ســکوها کار می کنند؛ چون به 
هر حال در آنجا شــرایط به لحاظ مالی بهتر 
است؛ به همین خاطر حضورشان در تلویزیون 
کم رنگ تر شــده اســت. بر این اساس تعداد 
محــدودی از افراد این حوزه که توانســته اند 
موفق عمــل کنند، حضور دارنــد؛ وگرنه کار 
طنز در تلویزیون زیاد ســاخته می شــود اما 
برخی دوستان هنوز آن تجربه کافی را ندارند 
که چــه فاکتورهایی را بایــد رعایت کنند تا 
بتوانند کار پرمخاطبی در حوزه طنز برای 
بیننده بســازند. مزدآبادی در پی همین 
صحبت هایش در پاســخ بــه اینکه ما 
خیلی از افراد مطرح حوزه طنزمان 
را از دســت داده ایم، آیــا امیدی 
هســت که تلویزیون به طنزهای 
پرمخاطبــش برگــردد؟ اظهار 
می کند: همیــن که تلویزیون 
با دوستان »پایتخت« رایزنی 
کرده  که شــاید بتوانند 
دوباره ایــن مجموعه 
را تولید کنند، نشان 
می دهد ضرورت این 
شده  احســاس  امر 

است و تلاششــان را می کنند. به عنوان مثال 
همین که سریال »چرخ گردون« با این کست 
خوب ساخته شد که ان شاءا... هم تداوم داشته 
باشــد و به ۹۰ قسمت برســد، نشان می دهد 
که رویکــرد تحولی کــه در تلویزیون وجود 
داشته در حال شکل گرفتن است و این آشتی 
صورت خواهد گرفت امــا کمی زمان می برد 
که به دوران گذشته ای برسیم که مردم دائماً 
مشــغول تماشــای کارهای طنز خوب بودند. 

ان شاءا... اتفاقات خوبی در راه است.
»چرخ گردون« طنز موفقی می شود؟

این کارگردان ســپس در پاســخ به پرسشی 
دیگر مبنی بــر اینکه فکر می کنید ســریال 
جدید »چرخ گــردون« با حضــور بازیگران 
مطرح حوزه طنز چقــدر بتواند مخاطب را با 
خــود همراه کند؟ توضیح می دهد: ما ســعی 
کردیم کار جدیدی بســازیم. اولاً در انتخاب 
لوکیشن، برای اولین بار است که یک مجموعه 
کاملًا در فضای بیرونی تصویربرداری می شود 
 و کل ســریال در یک پارک اتفــاق می افتد 
و مــا فضای داخلی خانه نداریم؛ این در حالی 
اســت که اکثر سریال ها به ســمت آپارتمانی 
رفته اند؛ بنابراین ایــن تغییر رویکرد طراوتی 
به کار می بخشــد. وی ادامــه می دهد: نکته 
دوم اینکه ما سعی کردیم عواملی که انتخاب 
می کنیم، یک کار جدید و نو باشــد؛ اینکه به 
عنوان مثال حمید لولایی و علیرضا خمســه 

هم بــازی هم باشــند، ما در تاریخ ســینما و 
تلویزیون نداشتیم. اینکه ما این دو نفر را رقیب 
کاری هم قرار دادیم به نظرم هم ایده جدیدی 
 اســت و هم می تواند برای مخاطب جذابیت 
داشــته باشــد؛ ضمن اینکه از کلیشــه هایی 
کــه در طنزها به وجود آمده فــرار می کنیم. 
در نهایــت مــا همــه تلاشــمان را کردیم، 
بــرای متن هــم بســیار زحمت کشــیدیم. 
 امیدواریم محصول خوبی باشــد و مخاطبان

 دوست داشته باشند. منتظریم نتیجه اش را از 
بازخوردهای مردم بگیریم.

جواد مزدآبــادی در پایان درباره زمان پخش 
این مجموعه هم اعلام می کند: خبری از زمان 
پخش نداریم. این ســریال اولیــن کار مرکز 
ســیمرغ است که قرار است از شبکه دو سیما 
بــه روی آنتن برود اما فکر می کنم پخشــش 
زمانــی اتفــاق بیفتد کــه ما تعداد قســمت 
بیشتری ساخته باشیم. فعلا ۳۰ قسمت از کار 
)فصل اول( را تمام کردیم؛ بنابراین باید صبر 
کنیم و ان شاءا... در آینده ای نزدیک فصل دوم 
را شروع کنیم تا مخاطبان این سریال را پشت 

سر هم تماشا کنند.
فصل اول ســریال طنز »چــرخ گردون«  در 
۳۰ قســمت به تهیه کنندگی سعید مرادی و 
کارگردانی جواد مزدآبادی ساخته شده است.

»چرخ گردون« داستان دو رقیب کاری، کریم 
آشی و غلام عدسی را به تصویر می کشد.
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»مهرانمدیری«بهتلویزیونبازمیگردد؟

ورزش

دبیرجشنوارهتئاترفجر:
چهار کشور مهمان بخش بین الملل جشنواره تئاتر فجر

مهدی حامدســقایان، دبیر جشنواره تئاتر فجر با اعلام این خبر که ۱۶5۰ اثر به 
دبیرخانه جشنواره تئاتر فجر آمده، که نزدیک به ۱۰۰ اثر به شکل مسابقه ای در 
بخش های مختلف اجرا می شود، گفت: جشنواره تئاتر فجر یکی از جشنواره های 
معتبر جهانی و شــاخص برای ســنجش تئاتر در کشــور اســت. چون بهترین 
نمایش هایی که در طول ســال اجرا می شــوند، در جشنواره تئاتر فجر به نمایش 
در می آیند. امســال شــعار »امید، نشــاط و همدلی« را برای جشنواره انتخاب 
کردیم. حامدســقایان با بیان اینکه جشــنواره تئاتر فجر شامل ۱۲ بخش است، 
 افزود: یکی از بخش های جشنواره که واکنش به جنایات رژیم صهیونیستی است، 

بخش »غزه« است. 
مــا برای حمایت از مردم مظلوم غــزه فراخوان اعلام کردیم و تعداد زیادی اثر به 
دستمان رسید. نه نمایش در جشنواره امسال در معرض دید مردم قرار می گیرد. 
ما بخش »هویت ملی« را به تازگی راه انداختیم، که مربوط به شــهدای والا مقام 
از جمله حاج قاســم سلیمانی است، که شامل پنج نمایش است. از طرفی، درباره 
اشخاصی همچون ملک الشــعرای بهار، طیب حاج رضایی و... نمایش روی صحنه 
داریم. دبیر جشــنواره تئاتر فجر با بیان اینکه امسال بخش »دانشجویی« را برای 
تنوع بخشــیدن به آثار تئاتری به جشنواره تئاتر فجر اضافه کردیم، افزود: حدود 
۳5 نمایش در جشــنواره خواهیم داشــت که به صورت مســابقه ای روی صحنه 
می روند و مردم می توانند در ســالن های مختلف بخصوص تالار مولوی دانشــگاه 

تهران نمایش های دانشجویی را ببینند.
وی در پاســخ به این ســؤال که در بخــش بین الملل جشــنواره تئاتر فجر چه 
کشور هایی حضور دارند، گفت: از پنج قاره جهان داوطلب داشتیم تا در جشنواره 
تئاتر فجر شــرکت کنند. از آمریکای لاتین گرفته تا آفریقا و آســیا ۱4۰ نمایش 
داوطلب شــرکت در جشــنواره تئاتر فجر بودند. ما نمی توانستیم تعداد زیادی از 
نمایش ها را در کشور خودمان روی صحنه ببریم، امسال نمایش هایی را از حدود 

چهار کشور از جمله تاجیکستان، یونان، عراق و ایتالیا داریم. 

حامد بهداد با »عینک قرمز« به سینما می آید
»عینک قرمز«  عنوان فیلمی به کارگردانی حسین مهکام و تهیه کنندگی مرتضی 

شایسته است که فیلم برداری آن به تازگی در تهران به پایان رسیده است.
حامــد بهداد ایفاگر نقش اصلی این فیلم ســینمایی اســت کــه هنوز خلاصه 

داستانی از آن منتشر نشده است.
رضا ناجی، الناز حبیبی و هادی کاظمی هم از دیگر بازیگران این فیلم هستند.
تصویربرداری این پروژه در حالی به پایان رســیده اســت که به نظر می رسد از 
پروژه هایی اســت که سال آینده به صورت مســتقیم وارد چرخه اکران عمومی 

خواهد شد.
فیلم ســینمایی »گیجگاه« به کارگردانی عادل تبریزی آخرین فیلم سینمایی 
حامد بهداد به حســاب می آید که این روزها با فروشی قابل قبول در حال اکران 

در سینماهای کشور است.

زوج جدید هنری؛ 
»حمید لولایی« و »علیرضا خمسه« را برای اولین بار هم بازی شدند

سینما

تئاتر

به گزارش باشــگاه خبرنگاران، جام ملت های 
آسیا ۲۰۲۳ آغاز شده است. این رقابت بهترین 
فرصت برای بازیکنان بزرگ و البته بااســتعداد 
است تا توانایی هایشــان را ثابت و نگاه ها را به 
خود معطــوف کنند. در جام ملت های آســیا 
به میزبانی قطر ســتاره هایی هستند که قبل 
از آغــاز جام نگاه ها را به خــود معطوف کرده 
بودند و پیش بینی می شد در این رقابت بزرگ 
بدرخشند، اما تاکنون نمایشی ناامیدکننده از 
خود نشــان داده اند. ســایت »العربی الجدید« 
در گزارشــی از چهار ســتاره نوشــت که در 
جام ملت های آســیا ۲۰۲۳ ناامیدکننده ظاهر 

شده اند که عبارتند از:
سالم الدوسری

مرد سال فوتبال آسیا در سال ۲۰۲۲ هواداران عربستان 
را ناامید کرده اســت؛ به طوری که در هر دو بازی برابر 
عمان و قرقیزستان ناامیدکنننده ظاهر شد؛ تا جایی که 
مانچینی در نیمه دوم دیدار عربستان برابر قرقیزستان 
تعویضش کرد. الدوســری نمره ناامیدکننده ۶/4 را به 
خــود اختصــاص داد و در دیدار برابر قرقیزســتان نه 

شوتی به طرف دروازه حریف زد و نه توانست موقعیت 
خطرناکی را خلق کند و نه اصلًا دریبل موفقی داشت.

علی جاسم
او نقــش پررنگــی در نایب قهرمانی تیــم ملی فوتبال 
نوجوانان عراق در آسیا داشــت و با تیم نیروی هوایی 
در مرحلــه گروهــی لیگ قهرمانان آســیا نمایشــی 
خیره کننده را ارائه داد. هواداران تیم ملی فوتبال عراق 
منتظر درخشــش این بازیکن در جام ملت های آســیا 

بودند. پیش بینی می شــد که این بازیکن یکی از 
ستاره های بزرگ جام باشد، اما فعلًا در دو دیدار 
نخستین عراق ناامیدکننده بوده است؛ به گونه ای 
که هیچ نقشــی در پنج گلی که عــراق به ثمر 

رسانده، نداشته است.
مهدی طارمی

او امیــد اصلی ایــران برای درخشــش در جام 
ملت های آســیا بود. با آنکه ایران در هر دو بازی 
خود برابر فلســطین و هنگ کنــگ به پیروزی 
دست پیدا کرده است، اما ستاره تیم و  گل پورتو 
نتوانسته انتظار ها را برآورده کند. طارمی با آنکه 
در پورتو نمایشی درخشان داشته است، اما فعلًا 
در جام ملت های آسیا نتوانسته عملکرد خوبی از خود 

نشان دهد.
کوبو

تیم ملی فوتبال ژاپن امید زیادی به درخشش کوبو در 
قطر داشت، اما این بازیکن ۲۲ساله که در همه ۲5 بازی 
رئال سوسیداد در فصل جاری به میدان رفته، نتواسته 
اســت انتظار ها را برآورده کند و در دیدار برابر عراق که 

ژاپنی ها بازنده شدند، ناامیدکننده بود.

»طارمی«دربین۴ستارهناکامجامملتها

به گزارش ایرنا، امیر قلعه نویی، ســرمربی تیم ملی فوتبال 
ایران در نشســت خبری پیش از دیــدار مقابل امارات در 
ســومین دیدار مرحله گروهی جام ملت های آسیا اظهار 
داشــت: خیلی خوشــحالم که جزء اولین تیم هایی بودیم 
که صعود کردیــم، دیدارهای گذشــته را آنالیز کردیم و 
توانســتیم بالای 5۰۰ پاس بدهیــم و مالکیت ۷۰ درصد 

را بــه ثبت برســانیم، 
تیم مــا اجازه نداد 
هنگ کنگ به آمار 
یکصــد پاس هم 
که  این  برســد، 
تیم بد بازی کند 
گل  که  تیمی  با 

می کند،  فرق  نزند 
ر  مــا آ

نشان می دهد که ما عملکرد خوبی داشتیم.
وی افزود: ما ۲ ایراد اساســی داشتیم که اول تعداد پاس 
اشــتباه زیادی داشــتیم و دیگری اینکــه دو موقعیت به 
حریف دادیم؛ توقع بازی بهتری از بازیکنان داشــتیم. من 
از بازیکنانم تشــکر می کنم، این گروه هم برخلاف اینکه 
بعضی ها فکر می کردند که آسان است اما اصلا این چنین 
نبود، هر کدام از تیم های فلسطین یا هنگ کنک و امارات 
در هر گروه دیگر بودند، می توانستند مدعی صعود باشند.
ســرمربی تیــم ملــی ایــران در خصــوص دیــدار بــا 
 امــارات اظهــار داشــت: بازی فردا هم حســاس اســت 
را  ســرگروه  کــه  اســت  فینــال  نوعــی  بــه   و 

مشخص می کند.
 از طرفی نیز این بازی برای فلسطین هم مهم است و ما با 
تمام توان پا به این بازی می گذاریم. آمار امارات هم نشان 
می دهد که پیشــرفت بسیار خوبی داشتند. امیدورایم که 

بازی انجام دهیم که بتوانیم دل مردم را شاد کنیم.
قلعه نویی در واکنش به سؤال خبرنگار عربستانی در رابطه 
با صحبت های مانچینی که گفته بود ایران یکی از بهترین 
تیم های مســابقات اســت و عملکرد سرمربی تیم ملی 
ایران را مورد ســتایش قرار داد، پاسخ داد: مانچینی از 
نظر ســنی هم دوره من بوده، او عربستان را جوان و 
ســرعتی مهیا کرده و قطعاً تیم بسیار خوبی  است و 
یکی از شانس های قهرمانی است. امیدوارم روابط 

کشورهای خلیج فارس به گونه ای باشد تا بتوانیم در صلح 
و آرامش از فوتبال لذت ببریم.

وی در خصــوص مصدومیــن تیم ملی ایــران بیان کرد:  
مصدومیت جزیی از مســابقات و تمرین است و تیم های 
دیگــر هم همیــن وضعیت را دارند. ما قبل از مســابقات 
نسبت به بازیکنان پرســپولیس و سپاهان کمی استرس 
داشتیم که با توجه بازی های فشرده ای که داشتند مصدوم 
نشوند که خداراشــکر با کمک تیم پزشکی که خوبی که 
داشتیم، توانستیم شرایط بدنی بازیکنان را آماده کنیم تا 

در بازی با امارات حضور داشته باشند.
ســرمربی تیم ملــی در خصوص حواشــی ایجاد شــده 
در مــورد این تیم اظهار داشــت: بالاخره انســان ها حق 
دارنــد نظر خود را بدهند. وقتی کســی در یک مجموعه 
کار می کنــد حرف ها و اخبــار آن باید بــه امانت پیش 
 خود نگــه دارد. شــاید مطالبی که عنوان شــده از باب 

خیرخواهی بوده است. 
خــداداد عزیزی چندین ماه کنار ما بوده و من دوســتش 
دارم و فکر می کنم اگر در انتخاب های خود دقت می کرد 
مربی خوبی می شــد. اگر مطالبی را بیان کرده حتماً برای 
خودش دلیل داشته است. بهتر است از او سوال کنید. ما 
با هم تماس هایی داشــتیم و نظرات او قابل احترام است. 
مســائل فنی مسائل امنیتی نیست که شــاید خواسته با 
صحبت های خود به تیم ملی کمک کند و خواســته افکار 

ما را بگوید و چیز بدی نیست.
قلعه نویی ادامه داد: ســه موضوع مطرح اســت. یک شما 
چگونه وارد مســابقات می شــوید. فکر می کنم ما ایده ال 
وارد نشــدیم؛ اما فدراســیون بــا توجه بــه همه جمیع 
جهات، شــرایط را برای ما فراهم کــرد. دو بحث روحی 
و روانــی تیــم و دیگری بحث فنی اســت. بــه هرحال 
وقتــی نقدهــای غیرمنصفانه می شــود ترکش هایش به 
 بازیکنــان می گیرد و اثــر می گذارد. من ســعی می کنم 
بازیکنــان را از نظــر تیمی و رفتاری یــک دل کنم و این 

موضوع بسیار مهم است.
وی تصریح کرد: وقتی انسجام تیمی داخل زمین و بیرون 
زمین باشــد شــما دغدغه چندانی نخواهید داشت. فکر 
می کنم بازیکنان ما به این مهم رسیده اند و شرایط سخت 
و دشــوار خود را درک کرده اند. خود بازیکنان به خصوص 
بزرگ ترها و کسانی که سابقه دارند در تلاش هستند این 
یکپارچگی حفظ شــود. به هر حال فوتبال اســت و این 
مسائل همیشــه مطرح است. من از همان اول گفتم قول 
قهرمانی نمی دهم و حالا هم می گویم. هیچ تیمی این کار 
را نمی کند و کسی قول نمی دهد. برنامه ریزی کردیم و در 
تــلاش بودیم تا بتوانیم بازیکنان را برای بازی های حذفی 

آماده کنیم و در شرایط ایده الی قراردهیم.
دیدار تیم های ملی ایران و امارات امروز سه شنبه از ساعت 

۱۸:۳۰ در ورزشگاه اجوکیشن سیتی برگزار خواهد شد.

قلعهنویی:

دیدار با امارات فینال است 

حضورستارههایدوومیدانی
ایراندرقهرمانیآسیا

به گزارش ایســنا، رقابت های داخل ســالن قهرمانی آسیا روزهای ۲۸ 
تا ۳۰ بهمن ماه ســال جاری در مجموعه تخصصی آفتاب انقلاب برگزار 
می شــود و طبق گفته مهدی مبینی، سرپرست فدراسیون دوومیدانی 
تاکنون ۲۶ کشور و بیش از ۳۸۰ ورزشکار برای حضور در این رقابت ها 

اعلام آمادگی کرده اند.  
از ایران هم در هر ماده سه ورزشکار شرکت می کنند و زنان و مردان هر 

کدام در ۱۳ ماده رقابت خواهند کرد.   
دوومیدانی کاران شــاخص ایران هم در قهرمانی آسیا شرکت می کنند و 

به رقابت با حریفان خود می پردازند.  
محمد مشهدی یاری، دبیر فدراسیون دوومیدانی در پاسخ به اینکه کدام 
یک از ملی پوشــان در این رقابت ها حضور خواهند داشــت، اعلام کرد: 
حســن تفتیان،  حمیده اســماعیل نژاد، فرزانه فصیحی و مهدی صابری 

شرکت می کنند.  
این چهار نفر از دوومیدانی کاران شاخص ایران و عضو تیم ملی هستند. 
ســایر نفرات هم بعد از رقابت های قهرمانی باشــگاه های کشور که طی 

روزهای ۹، ۱۰ و ۱۱ بهمن برگزار می شود، انتخاب خواهند شد.  



فرمانده سپاه فجر فارس:
مشارکت مردم در توسعه حرم های مطهر

 گامی برای رضای خداست

 به گزارش سبحان، سردار یدا... بوعلی، 
فرمانده ســپاه فجر اســتان فارس در 
دیدار با رئیس و کارکنان ستاد توسعه 
و بازسازی عتبات عالیات استان فارس 
با بیان اینکه کاری که برای خدا باشد، 
خــدا بــه آن برکــت داده و آن را به 
بازسازی  در  سرانجام می رساند، گفت: 
و توسعه حرم های مطهر اهل بیت )ع( 
مردم خالصانــه در این راه برای رضای 

خدا و پیامبر خدا این چنین به آســتان مقدس اهل بیت رســول ا... )ص( ابراز 
ارادت می کنند و این جای شکرگزاری دارد.

وی با اشاره به این نکته که خدمت به آستان مقدس اهل بیت )ع( وابسته به 
کســی نیست، ادامه داد: هر شــخص و گروهی که در این راه پرخیر و برکت 
قدم بردارد، برای خود و آخرت خودشــان گام برداشته، چون این راه موجب 

رضایت قلب نازنین مهدی فاطمه )عج( را فراهم می سازد.
فرمانده ســپاه فجر با تأکید بر اینکه ســپاه فجر افتخــار می کند که در این 
راه قدمی بردارد، گفت: ســپاه به دلیل ارتباط مناســبی که بــا بدنه جامعه 
در ســطوح مختلف دارد، می تواند با اســتفاده از اقشــار و حــوزه مقاومت 
 اطلاع رســانی مناســبی در خصوص فعالیت های صورت گرفته دراین عرصه 

مقدس انجام دهد.
عضو هیئت امنای ستاد توسعه و بازسازی عتبات عالیات استان فارس با بیان 
اینکه مشارکت در کار خیر در استان فارس به یک فرهنگ تبدیل شده است، 
افزود: اســتان فارس در همه زمینه های امورات خیریه جزء سرآمدان کشور 

می باشد و باید برای این افتخار خدا متعال را شاکر بود.

رئیس ستاد انتخابات فارس:
۹۳ داوطلب دیگر انتخابات مجلس در فارس تأیید 

صلاحیت شدند

 به گزارش ســبحان، اســماعیل قزل ســفلی، رئیس ســتاد انتخابات فارس 
گفــت: ۹۳ داوطلــب انتخابــات مجلس شــورای اســلامی در مرحله اول 
 بررسی صلاحیت ها توســط فقها و اعضای حقوقدان شــورای نگهبان تأیید 

صلاحیت شدند.
قزل ســفلی افزود: تأیید صلاحیت این افراد به آنها و حوزه های انتخابیه اعلام 

شد.
وی ادامــه داد: تعداد داوطلب نمایندگی مردم در دوازدهمین دوره انتخابات 
مجلس شورای اسلامی در اســتان فارس یک هزار و ۴۹۵ بود که در مرحله 
بررسی صلاحیت ها توســط هیئت های نظارت استانی ۶۶۸ نفر از داوطلبین 

تأیید صلاحیت شده اند.
وی اظهــار کرد: ۴۷۰ نفر از داوطلبین با عدم تأیید مواجه شــده و همچنین 

۸۷ نفر نیز عدم احراز خوردند.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس گفت: البته تعداد ۲۷۰ 
نفر از متقاضیان هم به دلیل نداشــتن شرایط ثبت نامی و یا انصراف در زمان 
بررسی صلاحیت ها توسط هیئت های اجرایی به مرحله بعدی راه نیافته بودند.

رئیس سازمان سامان دهی مشاغل شهری و فرآورده های 
کشاورزی شهرداری شیراز:

پنج محور فعالیت در ماه های پایانی سال
 پیش بینی شده است

 به گزارش ســبحان،  پژمان شــفیعی، رئیس سازمان ســامان دهی مشاغل 
شهری و فرآورده های کشاورزی شهرداری شیراز از برنامه ریزی و آمادگی این 
سازمان برای پیشوازی از دو بهار در ایام پایانی سال به مناسبت عید نوروز و 

ماه مبارک رمضان خبر داد.
شــفیعی با بیان اینکه تلاش می کنیم خدمات پیش بینی شــده در شــأن و 
شایسته شــهروندان کلان شــهر شیراز باشــد،  اظهار داشــت: اقدامات ما 
در پنــج بخش مراکز عرضه خدمات شــامل بازارچه هــا و بازارچه عیدانه و 
غرفه هــای عرضه اقلام هفت ســین و ماهی گلی، بهســازی کیوســک های 
مطبوعاتــی،  همکاری با نهادهای مرتبط در حوزه تنظیم بازار، آماده ســازی 
 میــدان مرکــزی میــوه و تره بار و ســامان دهی مشــاغل مزاحم شــهری

برنامه ریزی شده است. 
وی افزود: عرضه اقلام مورد نیاز شــهروندان در ماه مبارک رمضان و نوروز با 
کیفیت و قیمت مناســب در بازارچه های عیدانه و مشــارکت در توزیع اقلام 

تنظیم بازار از مهم ترین برنامه هایی است که با جدیت دنبال خواهد شد.
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معاون مالی و اقتصادی شهرداری شیراز اعلام کرد:

 افزایش ۱۱۵ درصدی پرداخت مطالبات پیمانکاران در ۹ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته
 پروژه های عمرانی رشد ۱۱۴ درصدی تخصیص ریالی داشته است

 به گزارش ســبحان، حمیدرضا اســماعیلی، معاون 
مالی و اقتصادی شــهرداری شیراز در یکصد و چهل 
و چهارمین صحن علنی شــورای اســلامی شــیراز 
به تشــریح عملکرد ۹ ماهه حــوزه معاونت مالی و 
اقتصادی شهرداری شــیراز در بخش های اداره کل 
مالی، اداره کل تشــخیص و وصول، اداره کل املاک 
و مســتغلات، اداره کل درآمد و حوزه سرمایه گذاری 

بازاریابی و فروش پرداخت. 
وی بیــان کرد: معاونت مالی و اقتصادی شــهرداری 
شــیراز امســال با اســتفاده از رهنمودهای شورا و 
شهردار شیراز، بحث تحقق بودجه شهرداری، تحقق 
تکلیف بودجه سرمایه گذاری، کاهش هزینه ها و رونق 
پروژه هــای عمرانی و خدمات شــهری را در اولویت 
برنامه هــای خود قرار داد. معــاون مالی و اقتصادی 
شهرداری شــیراز خاطرنشان کرد: در سال ۱۴۰۱ و 
ذیل اداره کل مالی، تخصیص بودجه ۹ ماهه بودجه 
شــهرداری ۱۱ هزار و ۵۳۸ میلیارد و ۷۵۸ میلیون 
تومان تعریف شــد که وصولی قطعــی به ۴ هزار و 
۷۵۱ میلیــارد و ۳۰۰ میلیون تومــان معادل ۴۱/۲ 

درصد رسید. 
اســماعیلی ادامه داد: در ۹ ماهه امسال نیز از بودجه 
۲۳ هــزار و ۵۰۰ میلیارد تومانــی، ۱۷ هزار و ۶۲۵ 
میلیارد تومان بودجه تخصیــص ۹ ماهه پیش بینی 
شد که وصولی قطعی ۹ ماهه شهرداری به ۱۰ هزار 
۳۹۱ میلیــارد و ۵۵۵ میلیون تومان معادل ۵۸/۹۶ 

درصد جذب رسیده است.
  ۵۹/۵۳ درصد بودجه در ۹ماهه امسال جذب شد

وی اضافه کــرد: در بحث عملکــرد مجموع بودجه 
جاری و عمرانی نیز در سال ۱۴۰۱ تخصیص ۹ ماهه 
شهرداری ۱۱ هزار میلیارد تومان بوده که ۴۴ درصد 
بودجه )۴۸۵۸ میلیارد تومان( محقق شده و در سال 
۱۴۰۲ از ۱۷ هزار و ۲۷۹ میلیارد تومان تخصیص ۹ 
ماهه، ۹ هــزار و ۲۶۰ میلیارد تومان معادل ۵۳/۵۹ 

درصد بودجه جذب انجام شــده و درواقع نســبت به 
مدت مشابه سال گذشــته ۹۰ درصد افزایش ریالی 
داشته است. معاون شهردار شیراز عنوان کرد: در بحث 
بودجه جاری، تخصیص بودجه ما در سال گذشته دو 
هــزار و ۲۵۰ میلیارد تومان بوده که دو هزار و ۲۴۲ 
میلیارد تومان معادل ۹۹/۳۳ درصد محقق شــده و 
در ۹ ماهه امســال هم از تخصیص سه هزار و ۵۹۵ 
میلیــارد تومان بودجه جاری، ۳ هزار و ۶۴۷ میلیارد 
تومان جذب شده است. این مقام مدیریت شهری در 
حوزه مالی ادامــه داد: در بحث عملکرد عمرانی نیز 
در ۹ ماهه ســال گذشته از تخصیص ۸ هزار و ۷۰۰ 
میلیارد تومانی بودجه، ۲ هزار و ۶۱۶ میلیارد تومان 
جذب شــده بود و در ۹ ماهه امسال هم از تخصیص 
۱۳ هــزار و ۶۸۳ میلیــارد تومانی، ۵ هــزار و ۶۱۲ 
 میلیارد تومان معادل ۴۱ درصد محقق شــده است.
 وی تصریــح کرد: در بحث عملکرد ریالی پروژه های 
عمرانی نیز در ســال ۱۴۰۲ نسبت به سال گذشته 

۱۱۴ درصد افزایش در تخصیص ریالی داشته ایم.
به گفته معاون شــهردار شــیراز، در ۹ ماهه ســال 
گذشــته دو هزار و ۲۴۸ میلیــارد تومان از مطالبات 
پیمانکاران ثبت شده بود که امسال به ۴ هزار و ۶۰۵ 
میلیــارد تومان معادل ۱۰۵ درصد افزایش پیداکرده 

است.
  ۵۲۸ میلیارد تومان تسهیلات جدید اخذ شد

اســماعیلی گفت: در ۹ ماهه سال گذشته ۲ هزار و 
۲۵۱ میلیارد تومان از مطالبات پیمانکاران پرداخت 
شد. در مدت مشابه امسال با افزایش ۱۱۵ درصدی 
۴ هزار و ۸۳۵ میلیارد تومان از مطالبات پیمانکاران 
پرداخــت شــد. وی در خصوص تســهیلات جدید 
اخذشــده در سال قبل نســبت به بودجه هم گفت: 
۵۲۸ میلیارد تومان تســهیلات جدید اخذشده در ۹ 
ماهه سال گذشته ثبت شــد که امسال این عدد به 

۶۷۸ میلیارد تومان افزایش پیداکرده است. 

معاون مالی و اقتصادی شــهرداری شیراز ادامه داد: 
۲۲۰ میلیــارد تومان از تســهیلات قبلی اخذشــده 
شــهرداری در سال های گذشته اســتهمال شده در 
صورتــی که این رقــم در ۹ ماهه امســال به ۱۱۲ 

میلیارد تومان می باشد. 
اسماعیلی بابیان اینکه در ۹ ماهه سال گذشته ۱۲۸ 
میلیارد تومان و در مدت مشابه امسال ۱۵۲ میلیارد 
تومان از تسهیلات بانکی پرداخت کردیم، ادامه داد: 
در ۹ ماهه ســال گذشــته بالغ بر ۳ میلیارد و ۴۸۳ 
میلیارد تومان برات کارت صادر شده که این عدد در 
۹ ماهه امسال به ۲۶۱ میلیارد تومان افزایش داشته 
است. معاون شــهردار شــیراز گفت: در کمیسیون 
معاملات نیز در سال گذشــته ۴۰۸ مورد مناقصه و 
مزایده به مبلغ ۹۷۴ میلیارد تومان برگزار شــده که 
در ۹ ماهه امســال به ۸۲۶ مورد به ارزش ۳ هزار  و 

۶۳۵ میلیارد تومان افزایش پیدا کرده است.
اســماعیلی اضافه کــرد؛ در ســال ۱۴۰۱ تعداد و 

مبلغ چک های اخذشــده شهرداری بابت مطالبات و 
همچنیــن بحث عوارض و تقســیط عوارض، ۱۲۶۸ 
مورد با مبلــغ ۳۲۴ میلیارد تومان بوده که در مدت 
مشابه امســال به ۷ هزار و ۱۷۹ فقره چک و ۲۰۰۰ 
میلیــارد تومان افزایش پیداکرده اســت. وی گفت: 
در بحث چک های وصول شــده نیز در ۹ ماهه سال 
گذشــته ۳۰۰۰ فقــره چک وصول شــده که ارزش 
ریالی آن ۳۴۳ میلیارد تومان بوده که امســال تعداد 
وصولی ها به چهار هــزار و ۲۵۸ فقره چک به ارزش 

ریالی ۸۰۲ میلیارد تومان رسیده است.
  افزایش ۲۴ درصدی  تحقق درآمد پایدار

معاون مالی و اقتصادی شــهرداری شیراز در بخش 
دیگری از ســخنان  خود عنوان کرد: در بحث تحقق 
درآمد پایدار درون شــهرداری نیز، در سال گذشته 
۵۵۸ میلیــارد تومــان درآمدی نقــدی و غیرنقدی 
تحقق داشــتیم که امســال این عدد با افزایش ۲۴ 

درصدی به ۷۲۵ میلیارد تومان رسیده است.

اســماعیلی افزود: در بحث تحقق درآمدهای پایدار 
برون شــهری نیز ســال گذشته شــهرداری درآمد 
نقــدی و غیرنقدی ۵۰۹ میلیــارد تومانی حاصل از 
دریافت درآمدهای برون شــهرداری از محل مالیات 
بر ارزش افزوده و ردیف های مختلف داشــته که در ۹ 
ماهه امسال با افزایش ۴۵ درصدی این عدد به ۷۴۲ 

میلیارد تومان رسیده است. 
وی گفــت: در بحث عوارض خودرو نیز شــهرداری 
شــیراز در ۹ ماهه سال گذشــته ۴۰ میلیارد تومان 
وصولی داشــته که امســال با افزایش ۹۲ درصدی 
به ۷۷ میلیارد تومان رســیده است. معاون شهردار 
شــیراز همچنین عنوان کــرد: در بحث کمک های 
بلاعــوض دولت در بودجه نیــز ۹۴۹ میلیارد تومان 
پیش بینی شــده بود که تاکنون یک میلیارد و ۲۰۰ 
 میلیــون تومــان در ایــن زمینه جذب داشــته ایم.
اســماعیلی خاطرنشان کرد: درمجموع از بودجه ۲۳ 
هزار و ۵۰۰ میلیارد تومانی امسال شهرداری شیراز، 
عملکرد ۹ ماهه ما ۱۰ هــزار و ۲۳۷ میلیارد تومان 
تحقق بوده که اگر اوراق مشــارکت و فروش زمین و 
تهاتر آن با بدهی را هم لحاظ کنیم، رقم جذب ما در 
پایان سال، بودجه تعریف شده را تأمین خواهد کرد. 
وی اضافه کرد: در بحث اوراق مشــارکت نیز ۲۲۰۰ 
میلیارد تومان در بودجه ۱۴۰۲ پیش بینی شده که در 
حال فراهم کردم مقدمات آن هستیم و حدود ۱۵۰۰ 
میلیارد تومان هم فروش داریم که قطعی نشده است 
و اســناد بین راهی دارد و در سه ماهه پایان سال به 

مجموع تامین بودجه اضافه خواهد شد. 
معاون مالی و اقتصادی شــهرداری شیراز گفت: در 
بحــث حوزه اداره کل املاک و مســتغلات نیز در ۹ 
ماهه سال گذشته از محل درآمدهای این حوزه، سه 
هزار و ۹۷۶ میلیارد تومان بودجه پیش بینی شــده 
بــود که ۵۹۴ میلیارد تومان آن محقق شــد و در ۹ 
ماهه امسال چهار هزار و ۵۷۷ میلیارد تومان تعریف 

بودجه داشــتیم که یکهــزار و ۴۳۶ میلیارد تومان 
عملکرد، ثبت شده است. 

اسماعیلی در خصوص تملک مورد مسیر پروژه های 
عمرانی هم بیان کرد: در ۹ ماهه ســال گذشته ۷۵ 
هزار و ۹۷۰ مترمربع مساحت املاک تملک شده بود 
که شــهرداری بابت آن ۲۲۷ میلیارد تومان غرامت 
پرداخت کرد و امسال هم ۲۰۱ هزار و ۸۷۳ مترمربع 
با پرداخــت ۸۶۰ میلیارد تومان، تملک املاک مورد 

مسیر پروژه های عمرانی انجام شده است. 
وی در بحــث تفکیک املاک و اراضــی در ۹ ماهه 
ســال گذشــته هم گفت: در مدت فوق الذکر ۲۵/۹ 
هکتار اراضی ســهم شهرداری شده بود که در مدت 
مشــابه امســال با افزایش ۲۴۰ درصــدی به ۸۸/۳ 
هکتار رســیده است. معاون شهردار شیراز همچنین 
به آمار فروش و تهاتر با پیمانکاران دولتی در ســال 
گذشته اشــاره و بیان کرد: در ۹ ماهه سال گذشته 
فروش املاک و تهاتر بــا پیمانکاران دو هزار و ۷۰۶ 
میلیارد تومــان بوده که در کمیســیون مزایده هم 
یک هــزار میلیارد تومان فروش املاک اضافه شــد. 
معوضی که بابت تملک داده شــده نیز ۱۸۸ میلیارد 
تومان بوده اســت. این رقم در مدت مشــابه امسال 
 بــه ۲۰۰۰ میلیارد تومان کاهش یافته که نشــان از 

رکود ملک دارد. 
اســماعیلی خاطرنشــان کــرد: در بحث ســازمان 
سرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی نیز در سال 
گذشته ۷۱ عنوان فرصت ســرمایه گذاری به ارزش 
بیش از ۳۷ میلیارد تومان تعریف شد که امسال ۵۶ 
عنوان جدید به حجم ســرمایه گذاری تعریف شده به 
ارزش ۵۲ میلیارد تومان به بســته های قبلی اضافه 
شــد. وی در خاتمه گفــت: تعــداد ۱۶ تفاهم نامه 
سرمایه گذاری در سال گذشته منعقد شد که در سال 
جاری ۱۰ تفاهم نامه جدید دیگر به آن اضافه شده که 

بخشی از آنها اجرایی شده است.

گروه خبر- لیلا غضنفری 
 مدیــر منطقه فارس و کهگیلویه و بویراحمد بانک ســینا از 
اجرای طرح تســهیلاتی آفتاب خبرداد و گفت: این طرح یک 
وام قرض الحسنه است که با کارمزد صفر درصد به مشتریان 
متقاضی ارائه می شــود. بابک رســتگار با بیان این مطلب در 
خصوص نحوه اجرای این طرح بدون سود و کارمزد در جمع 
خبرنگاران گفت: اجرای طرح قرض الحســنه آفتاب در حالی 
ارائه می شــود که عمــده وام های دریافتــی متقاضیان نظام 
بانکی در شــرایط کنونی چهار درصد کارمزد در برمی گیرد. 
مدیر منطقه فارس و کهگیلویه و بویراحمد بانک ســینا تمام 
مشــتریان حقیقی و شرکت های حقوقی )جهت پرداخت وام 
به پرســنل زیرمجموعه( گروه هدف طرح آفتاب دانست. وی 
با بیان اینکه طرح قرض الحسنه آفتاب شامل تمام مشتریان 
حقیقی و شــرکت های حقوقی می باشــد، اضافه کرد: حذف 
سودهای بانکی فلسفه شکل گرفتن این طرح است و اجرای 
این طرح با هدف پاســخگویی به نیاز مشتریان برای دریافت 
تسهیلات قرض الحسنه بدون سود تعریف شده است. رستگار 

به تشریح اشــاره ای به جزئیات این طرح قرض الحسنه بدون 
کارمزد مطرح کرد: مشــتریان می توانند با حداقل موجودی 
۵۰۰ هزار ریالی برای  دریافت این تســهیلات افتتاح حساب 

داشته باشند. 
رســتگار اضافه کرد: مشــتریان متقاضی طرح آفتاب پس از 
افتتاح حســاب می توانند بر اساس میانگین یک تا ۱۲ ماهه 
این حساب درخواست وام کنند. او ادامه داد: میزان تسهیلات 
پرداختــی با توجه به میانگین موجودی از ۱۳ تا ۱۴۷ درصد 

معدل سپرده قابل پرداخت است.
وی همچنین دوره بازپرداخت طرح آفتاب را از حداقل ۶ ماه 
تا حداکثر ۴۸ ماه دانســت. مدیر منطقه فارس و کهگیلویه و 
بویراحمد بانک ســینا با اشاره به ارائه تسهیلات به شرکت ها 
و کارخانه ها برای اســتفاده از تســهیلات برای پرسنل خود 
بیان کرد: یک کارخانه و شــرکت می تواند حساب جاری در 
گردش را با کد تعریف شــده به حساب آفتاب انتقال دهد و 
پرسنل خود را به صورت ماهیانه از میانگین این حساب برای 
دریافت تسهیلات طرح آفتاب معرفی کنند. رستگار با اشاره 

به ســقف وام پرداختی به مشتریان در این طرح عنوان کرد: 
ســقف وام پرداختی به افراد در طرح آفتــاب ۳۰۰ میلیون 
تومان است. مدیر منطقه فارس و کهگیلویه و بویراحمد بانک 
ســینا اضافه کرد: مشتری سپرده گذاری این طرح بانک سینا 
می توانند امتیاز دریافت وام را به پدر، مادر، همسر، فرزندان، 
خواهر و برادر خود با تکمیــل فرم انتقال امتیاز واگذار کند. 
رســتگار اشاره ای به کارفرمایان حقیقی در طرح آفتاب کرد 
و خاطر نشــان کرد: کارفرمایان می توانند امتیاز وام خود را با 
ارائه مدارک مربوط به سوابق بیمه ای که حداقل باید سه ماه 
باشــد و تکمیل فرم انتقال امتیاز وام، به پرسنل زیرمجموعه 
خود منتقل کنند. مدیر منطقه فارس و کهگیلویه و بویراحمد 
اظهار امیدواری کرد که بــا اجرای این طرح بدون کارمزد و 
سود شاهد گره گشایی از مشــکلات اقشار مختلف در زمینه 
اخذ تســهیلات باشیم. رستگار خاطر نشــان کرد: متقاضیان 
 برای کســب اطلاعات بیشتر طرح آفتاب می توانند به نشانی

 tarh.sinabank.ir/aftab مراجعه کنند.
وی در بخش دیگر از سخنانش بیان داشت: بانک سینا بانک 

پیشــرو در زمینه اســتقرار و نظارت تطبیق شرعی در میان 
ســایر مؤسســات اعتباری در ســال ۱۴۰۲ از طرف شورای 
فقهی بانک مرکزی انتخاب شــد. این مدیر جوان با اشــاره 
به راه اندازی بازارگاه )ســیمارت( بانک سینا گفت: سیمارت 
به عنوان دومین محصول ســرزمین هوشمند سینا راه اندازی 
شــده و در مســیر توســعه بانکداری دیجیتال گام جدیدی 

برداشته است.
رســتگار ادامه داد: بانک ســینا این امــکان را فراهم نموده 
که جهت پرسنل شــرکت ها تا سقف ۱.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ریال 
)صدمیلیــون تومان( تســهیلات خرید کالا بــدون ضامن و 
حساب و حضور در شعب در بازارگاه سیمارت پرداخت نماید.

مدیر منطقه فارس و کهگیلویه و بویراحمد بانک سینا خبرداد: 

اعطای تسهیلات قرض الحسنه بدون کارمزد؛ » آفتاب«
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گروه خبر- لیلا غضنفری
رئیس کمیســیون عمــران، حمل ونقل و ترافیک شــورای 
اسلامی شهر شیراز خواستار افزایش سرمایه گذاری مدیریت 
شــهری در حوزه حمل ونقل بار شد و بر اســتفاده بهینه از 

ظرفیت بخش خصوصی در این حوزه تأکید کرد.
رضا محمدیان ایجاد و توسعه زیرساخت های پایش تصویری 
را اقدامــی ارزنده ارزیابی کــرد و افزود: ســازمان مدیریت 
حمل ونقل بار شهرداری شیراز با اجرای پروژه های اثرگذار و 
جدید توانســته است پویایی مطلوبی داشته باشد. وی افزود: 
اجرای پروژه هوشمندســازی و پایــش خودروهای حمل بار 
اقدام مهم و اثرگذاری است که اثرات مطلوبی را در حوزه های 
ترافیــک و ایمنی شــهر به دنبال دارد. او خواســتار افزایش 
سرمایه گذاری مدیریت شــهری در زمینه حمل ونقل بار شد 

و افزود: با تعریف بســته های متنوع و کارشناسی می توان از 
فرصت های سرمایه گذاری بهره برداری کرد. 

به گفته عضو شورای اسلامی شهر شیراز، افتتاح مرکز مجهز 
تعمیرگاهی و خدماتی ناوگان بار در ورودی کلان شهر شیراز 
نقش اثرگذاری در حل مشکلات رانندگان و ناوگان حمل ونقل 
سنگین دارد. وی خواســتار راه اندازی چنین زیرساخت هایی 
در نقاط مختلف ورودی شهر شــد و بیان داشت: امیدواریم 
با تلاش های صورت گرفته عملیــات منع ورود کامیون ها به 
بلوار امیرکبیر همزمان با روز شــیراز سال آینده انچام شود. 
محمدیان با بیان اینکه شــهردرای با سامان دهی و مدیریت 
حمل ونقل بــار می تواند به درآمدزایی پایداری دســت یابد، 
عنوان کرد: مجتمع های ســرمایه گذاری کــه به بهره برداری 
می رســند الگوی مناسبی برای ســرمایه گذارانی هستند که 

فعالیت در این حوزه را رصد می کنند. 
  انبارداری و پایانه ماشین های باری، به مساحت بیش از صد 

هکتار
محمود صفایی، عضو کمیســیون حمل ونقل با اشاره به اینکه 

سازمان حمل ونقل بار شهرداری شیراز از آخرین سازمان هایی 
اســت که در شهرداری شیراز تشکیل شده است، اظهار کرد: 
این ســازمان حلقه مفقود شــده حوزه حمل ونقل بار شهری 
بود که باید خیلی زودتر تشــکیل می گردید. او با بیان اینکه 
رشد این سازمان قابل توجه و خوب بوده است و با عملکردی 
موفق موجب رضایت مندی شــهروندان بویژه رانندگان شده 
است، گفت: این ســازمان در ساماندهی حمل ونقل بار درون 

شهری نقش بسزایی را ایفا کرده است.
او افــزود: اما معتقــدم که هنوز راه درازی در راســتای ارائه 
خدمات بهتر در پیش دارد و با ایجاد ســاختار و برنامه ریزی 
منســجمی که دارد می تواند آینده درخشــانی داشته باشد. 
صفایــی گفت: اجرای طرحی با موضوعــات انباداری و پایانه 
ماشــین های باری، بر روی زمینی به مســاحت بیش از صد 

هکتار با جدیت توسط این سازمان دنبال می گردد. 
  ضروت ثبت نام خودروهای ناوگان دیزلی در سامانه

مدیر عامل ســازمان حمل ونقل بار شهرداری شیراز هم ضمن 
ارائه گزارشــی از این حوزه گفت: یکــی از پروژه های ما که 

برای اولین بار در شــیراز اجرا می شــود بــا توجه به افزایش 
تناژ خودروهای باری، توزین ســیار است که توسط ۷ اکیپ 
بازرســی با همکاری پلیس انجام می شود و رانندگان متوقف 
و توسط باسکول های سیار وزن می شوند که اگر افزایش تناژ 
نداشته باشــند این کار رایگان انجام می شود؛ اما اگر افزایش 

داشتند جریمه به آنها تعلق می گیرد. 
وی تصریــح کرد: یکی از مشــکلاتی که مــا در باراندازهای 
سطح شهر و ایستگاه های اتوبوس با آن مواجه هستیم توقف 
خودروهای شخصی است که در این راستا با ۱۲و نیم میلیارد 
تومان اعتبار دوربین های ثبت تخلف در ۲۳ نقطه نصب و این 

تخلفات را ثبت میکنند. 
نعمتی خواســتار ثبت خودروهای حمل بار برای استفاده از 
امتیازات این سامانه شــد و گفت: بر طبق قانون خودروهای 
نــاوگان حمل بار در صــورت ثبت در ســامانه یارانه نقدی 
ســوخت دریافت میکنند و ان دسته ناوگان دیزلی هم که در 
سامانه ثبت شــوند به جای ۶۰۰ لیتر گازوییل هر ماه بیش 
از ۲هزار لیتر سهمیه گازوئیل میتوانند دریافت کنند که این 

۲ونیم برابرسهمیه آزاد است.

رئیس کمیسیون عمران، حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شهر شیراز: 

مدیریت شهری در زمینه حمل و نقل بار سرمایه گذاری داشته باشد

شهردار منطقه 9 بیان کرد:

افتتاح شش پروژه پیاده روسازی 
محلات در دهه فجر

 بــه گــزارش ســبحان، عبدالصالــح رســتم زاده شــهردار منطقه ۹ شــیراز اظهار 
کــرد: پیاده رو مهم ترین شــبکه دسترســی شــهری اســت و در مقیــاس حرکت 
 انســان قــرار دارد. پیاده روهــا بــه عنــوان بخشــی از فضاهای عمومی شــهری 
شناخته می شوند. طراحی و اجرای صحیح پیاده روها و استفاده از فناوری های نوین در 

آن، تأثیر بسزایی در افزایش کاربرد، ایمنی، حفظ و نگهداری آن دارد. 
شــهردار منطقه ۹ شیراز پیاده روســازی ها در سطح منطقه را با هدف ارتقای کیفیت 
معابر و مناسب سازی پیاده روها به منظور تسهیل در عبور ومرور عابرین و زیبایی سازی 
معابر خبرداد و افزود پیاده روســازی در شهرک مشکل گشا با برآورد ریالی ۲۰میلیارد 
ریال، پیاده روســازی در بلوار امیر کبیر با برآورد ریالی ۲۶میلیارد ریال، پیاده روسازی 
در شهرک مهدی آباد در راســتای محرومیت زدایی با برآورد ریالی ۵۰ میلیارد ریال،  
پیاده روســازی در بلوار یاوران با بــرآورد ریالی ۱۷ میلیارد ریال،  پیاده روســازی و 
موزاییک فــرش بلوار پرتو غربــی به برآورد ریالی ۲۳ میلیارد ریال و پرتو شــرقی به 
برآورد ریالی ۱۲۸ میلیارد ریال در بهمن ماه ســال جاری به همشــهریان گرامی در 

محلات منطقه ۹ تحویل خواهد گردید. 
شــهردار منطقه ۹ شــیراز افــزود: پیاده رو ها در کیفیت زندگی و فضاهای شــهری،  
ســرزندگی و تعاملات شهری شــهروندان نقش بســزایی دارند. رسیدگی و طراحی 
مناســب پیاده رو هــا باعث حضور شــهروندان در فضای شــهری خواهد شــد. این 
 امــر پیــاده روی را افزایــش داده و اســتفاده بیش از حد وســایل نقلیه شــخصی

را کاهش می دهد. 

به گزارش سبحان، سید مسعود عظیمي، مدیرعامل 
شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس در ســفر به 
شهرســتان کازرون که با هدف بازدید از پیشــرفت 
اجراي پروژه هاي زیرســاختي منطقه ویژه اقتصادي 
کازرون و بررســي مسائل و مشــکلات و رفع موانع 
ســرمایه گذاران برگزارشــد، افزود: این منطقه ویژه 
اقتصــادي با توجه به موقعیــت جغرافیایي و برنامه 
عملیاتــي براي توســعه و تکمیل زیرســاخت ها از 
چشــم انداز مناســبي براي جذب ســرمایه گذاري 
و توســعه صادرات برخوردار اســت. وي با اشاره به 
برنامه عملیاتي این شــرکت به منظور آماده ســازی 
زیرساخت های منطقه ویژه اقتصادی کازرون گفت: 
در این منطقه ویژه اقتصادی زیرســاخت های اصلی 
نظیر آب، گاز و برق تأمین شده و پروژه های احداث، 
ســر در ورودی، باسکول و ســاختمان های اداری و 
گمرک نیز که در شمار پروژه هاي اساسي و زیربنایي 
منطقه ویژه محسوب مي شــود با اعتباري افزون بر 

۲۲۰میلیارد ریال در مرحله اجرا قراردارد.
   امور تملك ۱۱0هکتار زمین در حال پیگیری است

مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتــی فارس 

بــا بیان اینکه مســاحت اولیه اراضــي منطقه ویژه 
اقتصادی کازرون ۷۳هکتار اســت، گفت: باتوجه به 
افق چشــم انداز توســعه این منطقه ویژه اقتصادي، 
این مســاحت کم پاســخگوي حجم سرمایه گذاران 
 نیســت و به همین دلیل اجراي طرح توسعه اراضي 

ضروري است.
عظیمي خواستار تعامل و هماهنگي بین دستگاه ها 
به منظور تسریع در اجراي طرح توسعه اراضي شد و 
افزود: در قالب طرح توسعه، امور تملک ۱۱۰هکتار 

زمین در حال پیگیری است. 
وي در ادامــه بــا اشــاره بــه بازدیدهــاي میداني 
و گفت وگــوي چهــره به چهــره بــا صنعتگران و 
ســرمایه گذاران به منظور پیگیري و رفع مســائل و 
مشــکلات گفت: در این بازدیدها تلاش مي شود تا 
با تعامل و هم افزایي، موانع و مشــکلات صنعتگران 

را رفع کنیم.
مدیرعامل شــرکت شــهرک های صنعتی فارس در 
ادامه با اشــاره به انعقاد قرارداد با ۷ ســرمایه گذار 
در منطقه ویژه اقتصــادي کازرون گفت: طرح های 
صادرات محور نظیر مجتمع تولید الکترود گرافیتی 

با ســرمایه گذاری ۱۰هــزار میلیارد تومــان، تولید 
تجهیزات ومخازن نفتی با سرمایه گذاری ۱۵میلیون 
یــورو، تولید کابل آلومونیومی با ۶۵میلیارد تومان و 
طرح های سردخانه،ســورتینگ و بسته بندی نیز در 
این منطقه ویژه اقتصادی در مرحله ساخت وساز قرار 
دارد کــه با بهره برداري از آنها جهش مناســبي در 
توسعه صنعتي و ایجاد اشتغال پایدار فراهم مي شود. 
عظیمــي افزود: ایــن منطقه ویژه اقتصــادی که با 
اعتبارات شــرکت شــهرک های صنعتی فارس راه 
اندازی شده، دارای تمام مزایای قانونی مناطق ویژه 

اقتصادی کشور است.

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس تأکید کرد:

آماده سازی زیرساخت های منطقه ویژه اقتصادی کازرون

س : طاهره حیاتی
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امام جواد )علیه السلام( :

»اعتماد به خدا بهاى هر گران و ارزشــمندى است و نردبانی براى بالا 
رفتن به سوى هر بلندى است.«

الدره الباهره: 3۹

طرح روزحدیث روز

از سوی انتشارات ایران منتشر شد؛

»اعدامی ها«؛ کنکاشی پیرامون اعدام
 سران نظامی حکومت پهلوی

کتاب »اعدامی ها؛ کنکاشــی پیرامون اعدام ســران نظامی حکومت پهلوی« 
تألیف شاداب عسگری و مرضیه یادگاری از سوی انتشارات ایران منتشر شد.
آنچه در ســال های اخیر از ســوی معاندین برای وارونــه جلوه دادن انقلاب 
اســلامی می بینیم و می شنویم، تلاش گسترده برای تحریف تاریخ 50 ساله 
اخیر ایران برای بی گناه و محق جلوه دادن رژیم ســاقط شده پهلوی است؛ 
دروغ هایــی مبالغه آمیز درباره ســران ارتش در ابتــدای انقلاب از مهم ترین 

مصادیق این رفتار محسوب می شود.
اما چه خوب که بپرسیم اگر نظام اسلامی دستگیرشده ها را محاکمه و اعدام 
نمی کرد، چه اتفاقی در کشــور نوپای انقلابی می افتاد؟ همان ســال ها مجله 
اکونومیســت اذعان می کند انقلاب ایران چنــدان خونین نبود، چون قبضه 

سریع و تردستانه قدرت توسط انقلابیون اصلی ترین عامل آن بود.
نویسنده کتاب پیش رو با اسناد و منابع معتبر اشاره می کند: تمام کسانی که 
در بدو پیروزی انقلاب اعدام شدند، فرمانداران نظامی شهرهای بزرگ بودند، 
کســانی که دســتور قتل صدها نفر را در تظاهرات مردمی یا زندان ها داده 
بودند. نویســنده در این اثر به طور کلی و جزئی به سؤال های موجود درباره 
موضوع اعدام های اوایل انقلاب پرداخته است. دستگیری سران رژیم پهلوی، 
چگونگی نگهداری آنان در زندان و رفتار با آنها، چگونگی تشــکیل پرونده ها، 
ردپــای نفوذی ها در دادگاه های انقــلاب و بالأخره عفو عمومی از موضوعات 
اصلی و البته کلی کتاب اســت که جزئیات آن نیز با نام بردن اسم دقیق آن 

افراد نیز بررسی وجواب به سوالات را قابل تأمل می کند.
کتاب »اعدامی ها؛ کنکاشــی پیرامون اعدام ســران نظامی حکومت پهلوی« 
تألیف شاداب عسگری و مرضیه یادگاری در 552 صفحه و قیمت 225 هزار 

تومان از سوی انتشارات ایران در قطع وزیری اروپایی منتشر شد.

در آستانه میلاد حضرت علی)ع( و روز پدر؛

کتاب »فرزندان امام علی)ع(«
 به کتاب فروشی ها آمد

»فرزندان امام علی)ع(« به قلم  مرضیه محمدزاده، توسط انتشارات امیرکبیر 
منتشر و توزیع شــد. در آستانه میلاد حضرت علی )ع( و روز پدر، انتشارات 
امیرکبیــر کتــاب دیگری از مجموعه آثــار  مرضیه محمــدزاده، با موضوع 
زندگی فرزندان امام علی )ع( را منتشــرکرد. مرضیه محمدزاده، نویسنده و 
پژوهشــگری اســت که تاکنون آثار و مقالات بسیاری در حوزه دین و تشیع 
منتشــر کرده است. او دانش آموخته رشــته های تاریخ و تمدن ملل اسلامی 
و مردم شناســی و مدرس دانشگاه مذاهب اســلامی است. این کتاب حاصل 
پژهش هایی اســت که محمدزاده در حین نگارش کتاب »علی بن ابی طالب 
صالح المؤمنین« آن ها را تجمیع و تدوین کرده است. این کتاب در دو فصل 
به بررسی زندگانی فرزندان امام علی )ع( از فاطمه زهرا )س( و فرزندان امام 
علی )ع( از سایر همسرانشــان می پردازد. حب و بغض و تعصب نویسندگان 
ســیره ها و تواریخ دینی، اغلب رســیدن به برداشــتی نزدیک به حقیقت را 
مشــکل می کنند. با وجود این نویســنده تلاش می کند با مراجعه به منابع 
متعدد، تجزیه و تحلیل و بررســی عمیق اســتنادی، زندگانی فرزندان امام 
علی )ع( را از جهات و ابعاد مختلف بررســی و روایت دقیقی از سرگذشــت 

آنان ارائه کند.
»فرزندان امام علی )ع(«، چهارمین کتاب  مرضیه محمدزاده در انتشــارات 
امیرکبیر، در 350 نســخه و 450 صفحه منتشر و در کتاب فروشی ها توزیع 

شده است.

کتاب »سی و ۳«؛
ماجراهای حضور یک دانشجوی شریف در لبنان

قهرمان داســتان »سی و3« شــخصی به نام امید اســت که مثل خیلی از 
دانشــجویان دانشگاه شریف، شرایط رفتن از ایران و زندگی در خارج را دارد. 
اما برخلاف خیلی های دیگر، پس از آشنا شدن با حاج قاسم، به جای اروپا و 

آمریکا سر از لبنان در می آورد.
اینجا فقط یک دوســتی ساده در کار نیست، داســتان جنگ است. امید به 
لبنــان می رود تا بــه نیروهای حزب ا... کمک کند آن هــم در برابر ارتش تا 
بن دندان مســلح اسرائیل! آیا این دانشجوی شریف می تواند وظیفه اش را به 
ســرانجام برساند یا قرار است شکست، به او درس دیگری بدهد؟ »سی و3«، 
جدیدترین اثر هاشــم نصیری است که به اتفاقات قبل و بعد جنگ حزب ا... 
علیه رژیم صهیونیستی در سال 200۶ می پردازد؛ داستانی جنگی با لایه های 

عمیق اجتماعی.
این رمان را کتابستان در 200 صفحه و با قیمت 120 هزار تومان روانه بازار 

نشر کرده است.

آشنایی با »هوش افزوده« در حوزه هوش مصنوعی
فن آوری

عکس خبر

 یک کارگاه تولید فانوس های چینی - جیانگسو چین

 روز ملی گل لاله هلندی

 مالیات پزشکان
منبع - خبرآنلاین

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی مهاجران شهر راز 

سلامت

نمک کم اما تصفیه شده و یددار بخورید

 پیست اسکی توچال

  افتتاح مدرسه در روستای کوله مرز- لرستان

گردشگری

حســینیه از مکان های مذهبی و مقدس شیعیان 
است که بیشتر در آن مراسم عزاداری امام حسین 
)ع( و شهدای کربلا برپا می شود. اکثر حسینیه ها 
دارای معماری ساده ای هستند و فضایی سرپوشیده 
برای اجتماع مردم به شــمار می روند. حسینیه ها 
معمولا بناهایــی به صورت منفرد هســتند؛ ولی 
گاهی در یک مجموعه مانند باغ، مســجد، ایوان، 
حمــام و بازارچه و... نیز احداث می شــوند. اغلب 
تأمین کننده هزینه حسینیه ها  کمک های مردمی 
است. در شهرهای زیارتی پراهمیتی مانند کربلا و 
نجف، حسینیه ها به منظور پذیرایی از مسافران نیز 

مورد استفاده قرار می گیرند.
حســینیه جاجرمی یکی از جاهــای دیدنی بجنورد 
اســت که در مرکز شهر و در محدوده بافت تاریخی 
قرار دارد. حســینیه جاجرمی به عنــوان یادگاری از 
آخرین ســال های دوره قاجار در فهرســت آثار ملی 
ایران ثبت شــده است. در گذشــته مردم و به ویژه 
جاجرمی هــا از این بنا بــرای عزاداری شــب های 
محرم اســتفاده می کردند. امروزه این حســینیه به 
 مرکز تولید هنرهای ســنتی و صنایع دستی تبدیل 

شده است.
حسینیه جاجرمی از جاهای دیدنی بجنورد و بناهای 
تاریخی اواخر دوره قاجار است. این بنا در مرکز شهر 
بجنورد و در محدوده بافت تاریخی شــهر ســاخته 
شده اســت. این حســینیه به لحاظ جایگاه تاریخی 

یکی از مهم ترین بناهای شــهر بجنورد محســوب 
می شــود. این مکان مذهبی در افکار عمومی مردم 
 این شهر جایگاه ویژه ای دارد و به لحاظ خصوصیات 
معمــاری یکی از تماشــایی ترین بناهای بجنورد به 

شمار می رود.
در گذشته مردم بجنورد و به ویژه جاجرمی ها از این 
بنا برای عزاداری شب های محرم استفاده می کردند. 
این بنــا از جهت تاریخی و مذهبــی دارای جایگاه 
ویژه ای اســت و به همین علت به مرمت و بازسازی 
نیاز دارد. در ابتدا مالک این حســینیه در آن زندگی 

می کرده و بعدها وقف حسینیه شده است.
حســینیه جاجرمــی از یادگارهای به جــا مانده از 
آخرین ســال های دوره قاجار محسوب می شود. بر 
اساس اســناد موجود از جمله کتیبه مربوط به سال 

1325 هجری قمری، استاد غلامرضا بنا یزدی بانی 
ســاخت این بنا بوده است. حاج علی اکبر جاجرمی، 
مالک این خانه، تا ســال ها در آن زندگی می کرد و 
سرانجام آن را وقف حسینیه کرد. این بنای تاریخی 
در سال 1383 با شــماره سند 11051 در فهرست 
آثار ملی ایران ثبت شــد و در حال حاضر، علاوه بر 
حسینیه به عنوان مرکزی برای تولید هنرها و صنایع 

دستی مورد استفاده قرار می گیرد.
تزیینات معمارى حسینیه جاجرمی

ســقف هشتی بنا در قسمت ورودی و تمام اتاق های 
طبقه پایین پوشــیده از قوس کلیل )قوس خوابیده( 
و سقف طبقه بالا به صورت تیرپوش است. آجرکاری، 
گچبری، مقرنس کاری و کتیبه  قسمت های مختلف 
بنا را آراســته اند. ورودی هایی که به سمت طبقه اول 
راه پیــدا می کننــد، دارای مقرنس کاری هــای زیبا 
هستند که این مقرنس کاری ها با گذشت زمان هنوز 
هم جذابیت خود را حفظ کرده اند. در گذشته چهار 
فرش دســتباف در اضلاع 5٫2 در 1۷ متر در اتاق ها 

وجود داشت.
افریــزی تزیینــی )برآمدگی لبه انتهایــی دیوار که 
معمولا به صــورت آجرکاری تزیینی اســت( با یک 
کتیبه، در قســمت بالایی دیوار ایوان شــرقی قرار 
دارد. در این کتیبه گزیده ای از ترکیب بند مشــهور 
محتشم کاشانی در مرثیه شهدای کربلا )باز این چه 
شورش است( به خط نستعلیق گچ بری شده است. 

حسینیه جاجرمی؛ بنایی زیبا در قلب بجنورد

ادبیات

 نشست خبری سرمربیان تیم های ملی ایران و امارات

تغذیه

نقش خوراکی ها را در بروز اضطراب ناگهانی جدی بگیرید
حمله پانیک از جمله شــایع ترین نــوع اختلال اضطراب 
در افراد به شــمار می رود که با ترس و اضطراب ناگهانی 
همراه هســت؛ ایــن اختلال اگر به موقع درمان نشــود، 
می تواند مشــکلات گسترده جســمی و روانی را به فرد 

تحمیل کند. 
شــیوا ایلیایی، متخصص روان پزشــکی دانشــگاه علوم 
پزشکی شهیدبهشتی با بیان اینکه پیش آگهی پانیک در 
افراد مختلف متفاوت اســت در این باره می گوید: درمان 
اختلال پانیک در مبتلایان چنانچه هر چه ســریع تر و به 
محض مشــاهده اولین نشانه ها پیگیری شود، اثربخش تر 

و مؤثرتر خواهد بود.
اختلال وحشــت زدگی یا پانیک یکــی از انواع اختلالات 
اضطرابی اســت. پانیک به صورت حمله حاد و یا شدید 
اضطرابی و همراه با احساس مرگ ناگهانی بروز می کند.

حتی ممکن اســت پانیک با ســایر اختلالات اضطرابی 
همراه باشــد؛ از جمله مشــخصه های اختلال وحشــت 
زدگی یا پانیک حملات دوره ای و ترس شــدیدی است 
که فراوانی بروز آنهــا می تواند از چند حمله در یک روز 

یا تعداد انگشت شماری در طول یکسال متفاوت باشد.
نکته اصلــی که درباره حمله پانیک باید دانســت اینکه 
معمولا همراه با ترس شدید بروز می کند؛ ایلیایی با اشاره 
به این که به طور کلی اختلال پانیک یا حمله وحشــت 
زدگی با حمــلات مکرر و غیر منتظــره، اتفاق می افتد، 
اضافه کرد: این حملات معمولاً همراه با ترس شدید بروز 

می کند و در عرض چند دقیقه به اوج خود می رسد.
وی بــا اشــاره بــه ایــن موضوع کــه حمــلات پانیک 
 در هــر حالتــی ممکــن اســت رخ دهد تأکیــد کرد: 
این حملات تابع هیچ قانونی نیســت و ممکن اســت در 
حــال آرامش، خــواب و یا اضطراب بــه یکباره حملات 

وحشت زدگی رخ دهد.
حمله ترس از اضطراب چیست؟

متخصص روان پزشکی با بیان این که بین حملات پانیک، 
ترس از ایجاد و یا بروز حملات دوباره نیز برای فرد مبتلا 
وجــود دارد، گفت: بــه این حملات، حمــلات ترس از 

اضطراب نیز گفته می شود.
وی درباره نشــانه های حملات پانیک چنین توضیح داد:  
پانیک با نشــانه هایی مثل احساس افزایش شدید ضربان 
قلب، تعریق و لرزش و یا این احســاس که بدن به شدت 
تکان می خورد، دچار تنگی نفس و یا احســاس نرسیدن 
هوا یا خفگی شــده اید و یا درد و ناراحتی قفســه سینه 

بروز می کند.
البتــه باید توجه داشــت که حملات وحشــت زدگی را 
نباید با مشــکلات قلبی اشتباه گرفت؛ به گفته این عضو 
هیئت علمی دانشــگاه در بســیاری از موارد مبتلایان به 
پانیک نشــانه های حمله ها را با مشــکلات قلبی اشتباه 
می گیرند به این شــکل که بیمار زمان بروز حمله تصور 
 می کننــد دچار حمله قلبی شــده و بــه اورژانس قلب 

مراجعه می کند.
به گفتــه ایلیایی، احســاس ناراحتی، تهــوع، دردهای 
شــکمی، مشکلات گوارش و ســرگیجه و از دست دادن 
کنترل، غش کردن ناگهانی، احساس گرما یا گر گرفتگی، 
لــرز یا گزگز و خواب رفتگی در صورت و اندام ها از دیگر 
علامت های حمله های پانیک است که به صورت لحظه ای 

بروز می کند.
وی افــزود: مبتلایان به پانیک در جریــان این حمله ها 
حالت گسســت از واقعیت دارند به این صورت که تصور 
می کنند اتفاقاتی که در اطــراف رخ می دهد غیر واقعی 

است و یا به عبارتی گسست از خویستن دارند.

تــرس از کنتــرل خویشــتن، دیوانه شــدن یــا مرگ 
غریب الوقوع از مواردی اســت کــه مبتلایان به اختلال 
وحشــت زدگی از آن رنج می برند و حتی ممکن اســت 
اختلال دیــد پیدا کنند و حالت های مثل گز گز گوش و 
یا ســردرد را هم تجربه کنند. ایلیایی در این باره معتقد 
است:  تشــخیص اختلال پانیک زمانی قطعی می شود که 
فــرد مبتلا یا دچار این اختلال، در عرض یک ماه حداقل 

یک بار این حمله ها را تجربه کند.
نقش خوراکی ها در بروز پانیک را جدى بگیرید

یکی از نکاتی که در ارزیابی بیماری ها پر اهمیت اســت، 
نقش تغذیه افراد در بروز یا تشدید بیماری است؛ ایلیایی 
نقش خوراکی ها را در تشدید اختلال پانیک مهم دانسته 
و می گوید: مصرف الــکل، نیکوتین و کافئین ها می تواند 

عارضه های مبتلایان به پانیک را بیشتر کند.
این روان پزشــک در عین حال به این نکته اشــاره کرد 
کــه وراثــت در ابتلا به اختــلال پانیک نقــش پررنگی 
دارد؛ به باور وی، اختلالات جســمی نیز مثل اختلالات 
تیروئید، غدد، تشــنج و مبتلایان به بیماری های قلبی و 
 ریوی نیز می توانند بیش از ســایرین به اختلال پانیک را 

تجربه کنند.
وی با اشاره به اینکه درمان ها در اختلالات پانیک شامل 
دارو درمانی و درمان های غیر دارویی اســت خاطرنشان 
کــرد: درمان این بیماری حداقل بین هشــت تا 12 ماه 
ادامه خواهد داشت و چنانچه درمان ها به موقع آغاز شود 

قطعاً اثر بخش خواهد بود.
متخصــص روان پزشــکی به افــرادی که نشــانه ها و یا 
حملات پانیک را مشــاهده می کننــد، توصیه کرد: برای 
 بررســی و یا درمان به پزشــک متخصص اعصاب و روان 

مراجعه کنند.

ن  تا د یا
باشد که حتما نمک 
مصرفــی روزانه بایــد نمک تصفیه 
شــده یددار باشــد و به میزان کم در 

روز  نمک مصرف کنید.طــول 
نمک نامی اســت عام که به کلرور سدیم )ترکیب کلر و 
ســدیم( گفته می شود، کلرور سدیم به صورت بلورهای 
ســفید مکعبی شکل با دانه های بســیار ریز در طبیعت 
وجود دارد. نمک طعام محصولی اســت متبلور، شورمزه 
و بدون بو که عمدتا از کلرور ســدیم تشکیل شده است. 
نمک به مقــدار حدود 3-5 گرم در روز )نصف قاشــق 
مرباخوری( مورد نیاز است. )یک قاشق چای خوری نمک 

حدود 2300 میلی گرم سدیم در خود دارد.(
نمک چه نقشی در بدن دارد؟

بنابــر اعلام دفتر بهبود تغذیــه جامعه وزارت 
بهداشــت، نمک یکی از مــواد مورد نیاز برای 
سوخت وســاز مواد غذایــی در بــدن، انتقال 
پیام های عصبی و کارکرد صحیح عضلات اســت. 
این ماده به مقدار محــدود مورد نیاز بوده و مصرف 
متعادل آن لازم اســت. به طور مثال در هنگام اســهال 
و اســتفراغ و یا فعالیت شــدید بدنی و در هوای گرم با 
مصــرف کمی نمک می توان املاح از دســت رفته بدن 

را جبران کرد.
وزارت بهداشــت ظرف 20 سال گذشــته برای کاهش 
شــیوع گواتر و اختلالات ناشــی از کمبود ید، سیاست 
افزودن ید بــه نمک های خوراکی را درپیش گرفته و در 
حال حاضر  کلیــه کارخانجات تولید کننده موظفند ید 
را به میزان توصیه شــده وزارت بهداشــت به نمک های 
خوراکی اضافه کنند. زیرا اســتفاده از نمک یددار تصفیه 
شده تنها راه رساندن ید به بدن برای انجام اعمال حیاتی 

که وابسته به این ریز مغذی است، می باشد.
نرســیدن ید کافی به بدن با عوارض بی شــماری شامل 
گواتر، ناهنجاری های مادرزادی، افزایش موارد ســقط و 
مرده زایی، هیپوتیروئیدی مادرزادی، کر و لالی مادرزادی 

و کاهش بهره هوشــی همراه است و به این دلیل وزارت 
بهداشــت تأکید بر مصرف نمک یددار تصفیه شــده که 

می تواند ید مورد نیاز را به بدن برساند، می کند.
 نمک های تصفیه شده یددار  مشمول دریافت پروانه های 
بهداشــتی از وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، 
تاریخ تولید و انقضا و اســتاندارد اجباری می باشــد. این 
گونه نمک های تصفیه شــده یددار فاقد فلزات سنگین 
شامل سرب، ارسنیک و... )عوامل ایجادکننده سرطان( و 
ناخالصی های محلول مانند گچ و... می باشــد که به دلیل 
سفید بودن غیر قابل جداســازی است. از طرفی میزان 
محاسبه شــده ید در نمک تصفیه شده باعث پیشگیری 
از بیماری گواتر و به دنبال آن باعث پیشــگیری از عقب 
ماندگی جسمی و ذهنی، ســقط جنین و... خواهد شد. 
حــالا خــود قضاوت کنید نمــک دریا مصــرف کنید و 
دچار عوارض آن )ســرطان، گواتر، عقب افتادگی ذهنی 
وجسمی، سقط جنین و...( شــوید یا نمک تصفیه شده 
یددار استفاده کنید و از تمام این عوارض در امان باشید.
بنابراین یادتان باشــد که حتماً نمک مصرفی روزانه باید 
نمک تصفیه شده یددار باشد و به میزان کم در طول روز 

نمک مصرف کنید.

تصور عموم مردم از هــوش مصنوعی و تابعات آن بر 
اساس ادبیات علمی - تخیلی شکل گرفته است که در 
آن ها ابَرَکامپیوتر ها و ربات های فوق هوشمند کار را از 
دست بشر درمی آورند و کنترل همه چیز را در دست 

می گیرند، اما حقیقت پیچیده تر از این است.
در حالی که سیستم های هوش مصنوعی مستقل برای 
بســیاری از فناوری ها ضروری هســتند، هوش آن ها 
عموماً به برنامه های خاص محدود می شــود. مثلًا یک 
سیستم هوش مصنوعی که به عنوان نماینده خدمات 
مشتریان فعالیت می کند، هوشش در همان حد است 

و نمی تواند کنترل امور دنیا را به دست بگیرد.
هوش افزوده حتی همان اختیار نسبی هوش مصنوعی 

را نیز ندارد. این سیســتم، کــه تحت عنوان »تقویت 
هوش« نیز شناخته می شود، نه برای جایگزینی هوش 
انســانی بلکه برای تقویت آن از راه یادگیری ماشینی 
و تجزیه و تحلیل پیش بینی کننــده مجموعه داده ها 
ســاخته شده اســت. در جایی که هوش مصنوعی به 
عنوان یک سیســتم مســتقل و بدون نیاز به دخالت 
انسان عمل می کند، هوش افزوده از یادگیری ماشینی 
و یادگیری عمیق برای ارائه داده های عملی به انسان ها 

استفاده می کند تا خودشان تصمیم بگیرند.
سیستم هایی مثل دستیار مجازی اپل به نام سیری و 
دســتیار مجازی آمازون به نام الکسا که در آمریکا به 
وفور مورد استفاده مردم عادی قرار می گیرند، گونه ای 
از هوش افزوده هســتند. دســتیاران مجازی به جای 
انســان تصمیم نمی گیرند. آن هــا داده های مورد نیاز 

انسان را در صورت درخواست ارائه می دهند.
همین سیستم می تواند در قطع گسترده تر و عمیق تر 
بــرای پروژه های صنعتی به کار رود. در این عرصه نیز 
ادبیات علمی-تخیلی پیشتاز بوده است و طی یکی دو 
دهه اخیر فیلم های آینده نگرانه موارد زیادی از هوش 
افــزوده را تصویر کرده اند. چین چیــزی در آینده ای 

نزدیک به واقعیتی همگانی تبدیل می شود.


